

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

ဆင်းရဲဒုက္ခတို့ မကျရောက်

အမျက် 'ဒေါသ' ကိုစွန့်ရှား၏။ မာနကို ပယ်ရာ၏။ သံယောဇဉ်မှန်သမျှကို ကျော်လွန်ရာ၏။ နာမ်ရုပ်၌ မငြိတွယ် မကြောင့်ကြသူထံသို့ ဆင်းရဲဒုက္ခတို့သည် မကျရောက်ကုန်။

ကောဝေဂ်(ဓမ္မပဒ-၂၂၁)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလဆန်း ၈ ရက်

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင် ၂၅ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့

အတွဲ (၆၂)၊ အမှတ်(၂၉၄)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝလိုအပ်ချက်များအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်မည်။
- ၂။ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ပြည်သူလူထုပဟိုပြုဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အားလွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ၄၇ ပါးစုံညီ စုဒ္ဒသမအစည်းအဝေး ပထမနေ့ ကျင်းပစဉ်။

အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ၄၇ ပါးစုံညီ စုဒ္ဒသမအစည်းအဝေး ပထမနေ့ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၄
အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ၄၇ ပါးစုံညီ စုဒ္ဒသမအစည်းအဝေး ပထမနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ သီရိမင်္ဂလာ ကမ္ဘာ့အေးကုန်းမြေ ဝိဇယမင်္ဂလာဓမ္မသင်္ဃာတင်၌ ကျင်းပသည်။ အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် သန်လျင်မင်းကျောင်း ပထမပြန်စာသင်တိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသ အမျိုးပြုသည့် နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဝင် ဆရာတော်ကြီးများ၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးကိုကို၊ သာသနာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ် ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် (စီမံ)နှင့် သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်သာသနာရေးမှူးများ တက်ရောက်ကြည့်ညိုကြသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❀

ယနေ့ မာတိကာ

နေပြည်တော်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် သစ်စေ့မြေလုံး (Seed Balls)များ ကြေချ



ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ သွတ်တားပူဇော်ဖူးမြော် ကြည်ညိုကြရမည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး

ဆောင်းပါး စာ ၆

စစ်တွေကုန်သွယ်ရေးစခန်း ကုန်သွယ်မှုအခြေအနေ

စီးပွားရေးသတင်းများ စာ ၁၂

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၅

သတိတရား လက်ကိုင်ထား၍ မှန်မှန်ကန်ကန် သုံးသပ်ဆင်ခြင်

နှစ်သောင်းကျပ်တန် ငွေစက္ကူအမျိုးအစားသစ်ကို လာမည့် ဇူလိုင်လ (၃၁) ရက်နေ့မှ စတင်ထုတ်ဝေမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က ဇူလိုင်လ ၂၃ ရက် ရက်စွဲဖြင့် သတင်းထုတ်ပြန်လိုက်ရာ ပြည်တွင်း၌ ဂယက်ရိုက်ခတ်မှုတို့ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က ၎င်းထုတ်ဝေမည့် ငွေစက္ကူအမျိုးအစားသစ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အများပြည်သူသိရှိရန်လိုအပ်သည့် သတင်းအချက်အလက်များ ပြည့်စုံစွာဖြင့် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့စေကာမူ ပြည်တွင်း ပြည်ပမှ မသမာသူများနှင့် ဝိသမလောဘသမားများ၏ ခြောက်လှံလှံလှံလှံများ၊ ကောလာဟလများပါ ရောနှောပျံ့နှံ့လာခဲ့ပြီး ရွှေနှင့် ငွေကြေးဈေးကွက်အပေါ် ဈေးကွက်အသီးသီးတို့ကို ရိုက်ခတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပြည်တွင်းပြည်ပမှ မသမာသူများဟုဆိုရာတွင် ပြည်ပြေးများ၊ ၎င်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသည့် ဒေါ်လာစားမီဒီယာများ၊ နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို မလိုလားသူများပါဝင်နေပြီး နှစ်သောင်းကျပ်တန် ငွေစက္ကူသစ်ထုတ်ဝေမည့်သတင်းအပေါ် နိုင်ငံရေးအရ ကောက်ကုန်စဉ်းလဲစွာဖြင့် အောက်လုံးလုံးလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဝိသမလောဘသမားများဆိုသည်မှာလည်း တစ်ရက်၊ တစ်မနက်မျှဖြင့် သိန်းပေါင်းထောင်ချီရနိုင်မည့် အလှုပ်အတော်မျိုးကို ကြံစည်ဖန်တီးနေတတ်ကြသူများဖြစ်ရာ ကောလာဟလများ ပျံ့နှံ့လာခြင်းသည် ပုံမှန်စီးပွားရေးပုံစံမဟုတ်သော ကုန်ဈေးနှုန်းများ ဆွဲတင်၊ ဆွဲချ ဈေးကစား၍ စီးပွားရှာသည့် လောဘသားတို့အတွက် စီးပွားကွက်ပင်ဖြစ်သည်။ နှစ်သောင်းကျပ်တန် ငွေစက္ကူသည် ထွက်မလာသေးဘဲ သတင်းသာထွက်လာသည့် နောက် နာရီအနည်းငယ်မျှအတွင်း ဈေးကွက်အသီးသီးတို့တွင် ရုတ်ရုတ်ရက်ရက်ဖြစ်ခဲ့ရာ ရွှေ၊ ဒေါ်လာ၊ အိမ်ခြံမြေ၊ ကား၊ စသည်အမြင့်ပိုင်းများသာမက ပြည်သူ့အများ နေ့စဉ်စားသုံးနေကြရသည့် ဆန်အပင်အင် အခြားကုန်စည်များအပင် ပါဝင်သည်။

အထိတ်တလန့်ဖြစ်တတ်သူတို့က အပြေးအလွှား ဆန်ဝယ်ဆီဝယ်လုပ်ကြသလို ရွှေဆိုင်များကလည်း ရွှေအဝယ်သာရှိပြီး ယာယီအရောင်းပိတ်ထားကြောင်း၊ အချို့ကုန်ပစ္စည်းများ အရောင်းဆိုင်များတွင်လည်း လတ်တလောအခြေအနေကို စောင့်ကြည့်ကာ ခေတ္တအရောင်းအဝယ် ဆိုင်းငံ့ထားကြောင်း စသည်ဖြင့် သတင်းအချို့ ထွက်လာသည်ကို တွေ့ရသည်။ အဆိုပါ ဂယက်ရိုက်ခတ်မှုများ၏ အကြောင်းရင်းခံသည့် နှစ်သောင်းကျပ်တန် ငွေစက္ကူအမျိုးအစားသစ် ထုတ်ဝေမည်ဆိုသည့် သတင်းအပေါ်တွင် မြန်မာ့ကျပ်ငွေတန်ဖိုးကျဆင်းတော့မည်၊ ငွေကြေးဖောင်းပွလာမည်၊ လက်ရှိအစိုးရလက်ထဲတွင် ငွေမရှိတော့ စသည့် ကောလာဟလများ၊ ခြောက်လှံလှံလှံလှံများကြောင့်ပင်ဖြစ်သည်။

စင်စစ်အားဖြင့် နှစ်သောင်းကျပ်တန်ငွေစက္ကူအမျိုးအစားသစ် ထုတ်ဝေခြင်းသည် “မာရဝီဇာ” ဗုဒ္ဓဂုဏ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပြီးစီးမှု အထိမ်းအမှတ်နှင့် ဆင်ဖြူတော်ရတနာ “ရတနာ” တစ်နှစ်မြောက် မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ်အနေဖြင့် ထုတ်ဝေခြင်းဖြစ်ပြီး အရေအတွက်အားဖြင့်လည်း အကန့်အသတ်ဖြင့် ထုတ်ဝေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အကန့်အသတ်ဖြင့်ဟုဆိုရာတွင် ပြည်တွင်း၌ လှည့်လည်သုံးစွဲနေသည့် ငွေစက္ကူအများအပြားမှ ဟောင်းနွမ်းပြီး လှည့်လည်သုံးစွဲရန်မသင့်သော ငွေစက္ကူအမျိုးအစားအသီးသီးတို့နှင့် “တန်ဖိုးတူ” လဲလှယ်ပေးခြင်းဖြင့်သာ ဖြန့်ဝေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားပြီးဖြစ်ရာ မသမာသူတို့ ကောလာဟလထုတ်လွှင့်သကဲ့သို့ ငွေစက္ကူအမြောက်အမြား ရိုက်နှိုက်ထုတ်ဝေပြီး ငွေကြေးဖောင်းပွမှု ဖြစ်ပေါ်လာစေနိုင်သည့် အခြေအနေမျိုးမဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံရေးထိုးနှက်ချက်နှင့် စီးပွားရေးပိတ်သမလောဘတို့ကြောင့်သာ ဈေးနှုန်းနှင့် ဈေးကွက်တို့တွင် ပုံမှန်မဟုတ်သော အနေအထားများ ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်။

မိမိတို့နိုင်ငံသည် သာမန်မဟုတ်သော နိုင်ငံရေးအခြေအနေတစ်ရပ်ကို ဖြတ်သန်းနေရချိန်ဖြစ်ပြီး အမျိုးမျိုးသော အနေနှင့် အယုတ် အဖျက်အဆိုးများက ပြည်သူလူထု၏ နေ့စဉ်လူမှုစီးပွားဘဝများကိုပါ တိုက်ရိုက်နှောင့်ယှက်ဖျက်ဆီးလျက်ရှိရာ သတင်းတု၊ သတင်းမှား၊ ကောလာဟလများအပေါ်အင် ပြည်ပြေးများနှင့် ပြည်ဖျက်မီဒီယာများက ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ထုတ်လွှင့်လိုက်သော အဘော်များဟုသမ္မာကို သတိတရားလက်ကိုင်ထား၍ မှန်မှန်ကန်ကန် ဆင်ခြင်သုံးသပ်နိုင်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။



အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ် (၂၁) ကြိမ်မြောက် ဘွဲ့နှင်းသဘင်အခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၄ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ် (၂၁) ကြိမ်မြောက် ဘွဲ့နှင်းသဘင်အခမ်းအနားကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ် Seminar Hall ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော်အမှူးပြုသော ဆရာတော်ကြီးများ၊ တိပိဋကဓရ မေတ္တာဏှာဂါရိက ဆရာတော်ကြီးများနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ မဟာဓမ္မကထိက ဗဟုဇန ဟိတဓရ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဆေကန်ဒ အမှူးပြုသော သင်ကြားဆရာတော်ကြီးများ၊ သင်ကြားသီလရှင်ဆရာကြီးများ ကြွရောက်တော်မူကြပြီး သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်ဇော်ဟိန်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ ဘွဲ့ရပြည်ပ နိုင်ငံများမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ အတွင်းဝန်များနှင့် သံရုံးတာဝန်ခံများ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ဘွဲ့ရသင်တန်းသားများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော်အမှူးပြုသော ဆရာတော်ကြီးများ၊ တိပိဋကဓရ မေတ္တာဏှာဂါရိက ဆရာတော်ကြီးများနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ မဟာဓမ္မကထိက ဗဟုဇန ဟိတဓရ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဆေကန်ဒ အမှူးပြုသော သင်ကြားဆရာတော်ကြီးများ၊ သင်ကြားသီလရှင်ဆရာကြီးများ ကြွရောက်တော်မူကြပြီး သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်ဇော်ဟိန်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ ဘွဲ့ရပြည်ပ နိုင်ငံများမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ အတွင်းဝန်များနှင့် သံရုံးတာဝန်ခံများ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ဘွဲ့ရသင်တန်းသားများ တက်ရောက်ကြသည်။

ထို့နောက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ယနေ့ကျင်းပသည့် ဘွဲ့နှင်းသဘင်အခမ်းအနားတွင် (၂၀၂၂-၂၀၂၃) ခုနှစ် သင်နှစ်ဆိုင်ရာ ပါရဂူဘွဲ့ (ဗုဒ္ဓဓမ္မ) ငါး ပါး/ဦး၊ မဟာဝိဇ္ဇာဘွဲ့ (ဗုဒ္ဓဓမ္မ) လေး ပါး/ဦး၊ ဝိဇ္ဇာဘွဲ့ (ဗုဒ္ဓဓမ္မ) ၃၇ ပါး/ဦး၊ ဘွဲ့ရပုဂ္ဂိုလ် စုစုပေါင်း ၄၆ ပါး/ဦးကို သက်ဆိုင်ရာဘွဲ့များ ပေးအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ၍ ဗုဒ္ဓ၏တရားတော်များကို လေ့လာဆည်းပူးခဲ့ကြသည့် သင်တန်းသားများ၏ အောင်မြင်မှုကို ထိုက်လုံစွာ ဂုဏ်ယူပါကြောင်း၊ သို့ဖြင့် ဤတက္ကသိုလ်ဆင်း ပြည်ပရဟန်း၊ သီလရှင်၊ ဝုပုဂ္ဂိုလ်များကို ၎င်းတို့၏ သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံအသီးသီးရှိ သာသနာရေးမျိုးဌာနများနှင့် ယင်းနိုင်ငံများရှိ ဗုဒ္ဓဘာသာ တက္ကသိုလ်များတွင် အဆင့်မြင့်ရာထူးများ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်းခံရသည်ဟု သိရသည့်အတွက် လွန်စွာကျေနပ်အားရမိကြောင်း၊ ဤတက္ကသိုလ်မှ သင်ကြားဆရာတော်ကြီးများ အနေဖြင့်လည်း သင်တန်းသား

များအား အရည်အချင်း ပြည့်စုံစေရန်နှင့် ၎င်းတို့ကို ဓမ္မလက်ဆောင်အဖြစ် ဖြန့်ဝေပေးခြင်းဖြင့် ကမ္ဘာသူ ကမ္ဘာသားတို့၏ ကောင်းကျိုးများ ရရှိစေရန်အတွက် ကြိုးပမ်းနေကြကြောင်း သိရသဖြင့် သင်ကြားဆရာတော်များနှင့် သင်တန်းသားများအားလုံး အတွက် အထူးဂုဏ်ယူစိမ်းမြောက် ရပါကြောင်း လျှောက်ထားသည်။ ယင်းနောက် ပါမောက္ခချုပ် ဆရာတော်က ဘွဲ့ရကျောင်းသားများကို တက္ကသိုလ်အိမ်ဌာန အမေ/အဖြေပြုပြီး သင်တန်းအသီးသီးသို့ တက်ရောက်အောင်မြင်ခဲ့ကြသော ပြည်တွင်း/ပြည်ပ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၄၆ ပါး/ ဦးတို့ကို ဘွဲ့နှင်းအခမ်းအပေါ်တွင် များ များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်း တော်မူသည်။ (အပေါ်ပုံ) ဆက်လက်၍ ဝိဇ္ဇာဘွဲ့ (ဗုဒ္ဓဓမ္မ) တန်းမှ ပညာရည်ချွန် ထူးချွန် ဆုရရှိသော (Gold Medalist) ဆုရရှိသူ၊ ဘွဲ့ရကျောင်းသားများ၏ အောင်မြင်မှုကို ချီးမြှင့်သည့် ဆရာတော်က “ဘွဲ့မှတ်တမ်း မော်ကွန်းစာအုပ်” တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးတော်မူပြီး ဘွဲ့ရကျောင်းသားများကို ဩဝါဒကထာ ဖြစ်သီရိသည်။

မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချွန်းရွာမည်
နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄
မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ခြောက်ပေမှ ရစ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့် ရှိမည်။
နေပြည်တော်နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချွန်းရွာမည်။
မနက်ဖြန်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့် ရှိမည်။
မိုး/လေ

အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ၄၇ ပါးစုံညီ စုဒ္ဒသမအစည်းအဝေး၌ အကျိုးတော်ဆောင်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဇေ မင်းကျောင်းပထမပြန်စာသင်တိုက် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသ မဟာထေရ်၏ အစည်းအဝေးဖွင့် သာရဏီယ သြဝါဒကထာ

[၁၃၈၅-ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလဆန်း ၇ ရက် (၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၄ ရက်) တနင်္လာနေ့]

အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ၄၇ ပါးစုံညီ စုဒ္ဒသမအစည်းအဝေးသို့ ကြွရောက်တော်မူလာကြကုန်သော နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယက ဆရာတော်အရှင်မြတ်တို့ဘုရား-

သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့်တွင် ဝါဝင်ကြသည့် ရဟန်းတော်အားလုံး စိတ်ဝမ်းမကွဲ တစ်သားတည်း ညီညွတ်နေလျှင် တပည့်တော်တို့ ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓဘာသာ သာသနာတော်တစ်ခုလုံး ဘေးရန်ကင်းကွာ ချမ်းသာနေမည်ဖြစ်ပါသည်။ သန့်ရှင်းတည်တံ့ ပြန့်ပွားနေမည်ဖြစ်ပါသည်ဘုရား။ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတို့ တစ်စိတ်တစ်ဝမ်းတည်း ညီညွတ်စည်းလုံးနေကြပါလျှင် တစ်နိုင်လုံး ဘေးရန်ကင်းကွာ ချမ်းသာနေမည် ဖြစ်ပါသည်ဘုရား။

“သဒီလာ”ဟူသော ပါဠိ “သဒီလာ သီလိဋ္ဌာ မေတ္တာယ ဓရဂုတာယ သောဘဓာနာ ဟောထာတိ အတ္ထော” (အပဒါန၊ ၄၊ ၁၂၇) ဟူသော အဋ္ဌကထာ အဖွင့်နှင့်အညီ နူးညံ့ပြေပြစ် ချစ်ဖွယ်သောစကားကို ပြောဆိုတတ်သူသည် “သဒီလာ” မည်ပါသည်။ ထိုနူးညံ့ပြေပြစ် ချစ်ဖွယ်သောစကားကို ပြောဆိုတတ်သူ၏ဖြစ်ကြောင်း (ဝါ) ထိုနူးညံ့ပြေပြစ် ချစ်ဖွယ်သောစကားကို ပြောဆိုတတ်သူဖြစ်အောင် ပြုတတ်သော မဟာကုသိုလ် မဟာကြိယာစိတ္တုပ္ပါဒ်ကို “သာဓဇျ” ဟု ခေါ်ဆိုပါသည် ဘုရား။ “တတ္ထ ကတမံ သာဓဇျံ၊ ယာ သာ ဝါစာ အဏ္ဏကာ ကက္ကသာ ပရကဋ္ဌကာ ပရာတိသဇ္ဇနီ ကောသောမန္တာ အသမာဓိသံဝတ္တနိကာ တထာရူပီ ဝါစံ ပဟာယ ယာ သာ ဝါစာ နေဋ္ဌာ ကဏ္ဍသုခါ ပေမနိယာ ဟဒယင်္ဂမာ ပေါရိ ဗဟုဇနကန္တာ ဗဟုဇနမနာပါ တထာရူပီ ဝါစံ ဘာသိတာ ဟောတိ။ ယာ တတ္ထ သဏှဝါစတာ သဒီလာဝါစတာ အဖရသဝါစတာ။ ဣဒံ ဝုစ္စတိ သာဓဇျံ” (ဏီ၊ ၂၀၆) ဟူသော ဓမ္မသင်္ဂဏီပိဋကော်နှင့်အညီ တပည့်တော်တို့ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက အရှင်မြတ်တို့သည် သာသနာရေးရာ၊ ဝိနိစ္ဆယရေးရာ၊ ပညာရေးရာဟူသည့် သာသနာ့ကိစ္စအဝဝတို့ကို တိုင်ပင်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း ပြောဆိုကြရာ၌ နူးညံ့ပြေပြစ်ချစ်ဖွယ်စကား ပြောကြားမိန့်ဆိုတတ်သော “သဒီလာ” ပုဂ္ဂိုလ်မြတ်များ ဖြစ်တော်မူကြ၍ “သာဓဇျ” ဟု ခေါ်ဆိုအပ်သော မဟာကုသိုလ် စိတ္တုပ္ပါဒ်များ အထပ်ထပ်ဖြစ်ပွားစေ



ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်ဘုရား။

ထိုသို့ သာဓဇျဟု ခေါ်ဆိုအပ်သော မဟာကုသိုလ်စိတ္တုပ္ပါဒ်များ အစဉ်မပြတ် ဇောအထပ်ထပ်ဖြစ်စေရန်-

- အဏ္ဏကာ - ခုံသန၊ ဝုစ္စန စသောစကားတို့ဖြင့် မပြေမပြစ် အဖုအထစ်ရှိသော စကား။
- ကက္ကသ - ကြမ်းတမ်းသော၊ နားမချမ်းသာဖွယ် ဖြစ်သောစကား။
- ပရကဋ္ဌကာ - သူတစ်ပါးတို့အတွက် ခါးစပ်သော အရသာနှင့်တူသော စကား။
- ပရာတိသဇ္ဇနီ - သွားလိုရာသွားခွင့်မပေးဘဲ ငြိတွယ်တတ်သော ဆူးခက်ကဲ့သို့ သူတစ်ပါးတို့စိတ်၌ ထိုးဆွ၍ ထိုးဆွ၍ လွန်စွာ ငြိကပ်တတ်၊ သူတစ်ပါးတို့ စိတ်ကို ထိခိုက်စေတတ်သော စကား။
- ကောသောမန္တာ - အမျက်ဒေါသ၏အနီးအပါး၌ဖြစ်သော အမျက်ဒေါသ ထွက်လောက်အောင်

ဖြစ်သော စကား၊ အသမာဓိ သံဝတ္တနိကာ - ဥပစာရသမာဓိ၊ အပ္ပနာသမာဓိကို မဖြစ်စေတတ်သော စကား။

ဤခြောက်မျိုးသော စကားတို့ကို ပယ်ရှားတော်မူကြရမည်ဖြစ်ပါသည် ဘုရား။

- ထို့အပြင် နေဋ္ဌာ - အပြစ်ကင်းစင်သော စကား။
- ကဏ္ဍသုခ - နားချမ်းသာသော (နားဝင်ချိုသော) စကား။
- ပေမနိယ - ချစ်ခင်နှစ်သက်ဖွယ် ဖြစ်နိုင်ဖွယ်သော စကား။
- ဟဒယင်္ဂမ - မထိခိုက်ဘဲ ချမ်းသာစွာ စိတ်နှလုံးသို့ သက်ဝင်သော စကား။
- ပေါရိ - မြို့ကြီးသူတို့၏ စကားသဖွယ် ယဉ်ကျေးသော စကား။
- ဗဟုဇနကန္တာ - လူအများနှစ်သက်အပ်သောစကား။
- ဗဟုဇနမနာပ - နှစ်သက်မြတ်နိုးအပ်သည်၏အဖြစ်ဖြင့် လူအများ၏စိတ်ကို တိုးပွားစေတတ်သော စကား။

ဤခုနှစ်မျိုးသော စကားတို့ကိုသာ ပြောဆိုဆွေးနွေးတော်မူကြပါရန် လျှောက်ထားပါသည်ဘုရား။

ဆရာတော်အရှင်မြတ်တို့ဘုရား-

ဤအဆုံးအမသြဝါဒသည် ဂင်္ဂါဝါပြည့်စုံစုမက ပွင့်တော်မူပြီးကြကုန်သော အဆုဆုသော ဘုရားရှင်တို့၏ အဆုံးအမသြဝါဒဖြစ်ပါသည် ဘုရား။ ထို့ကြောင့် ဘုရားရှင်၏ တပည့်သားတော်များဖြစ်ကြကုန်သော တပည့်တော်တို့ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဝင် အရှင်မြတ်တို့အနေဖြင့် ဤအဆုံးအမ သြဝါဒကို လေးလေးနက်နက် ခံယူကြကာ လိုက်နာကျင့်သုံးတော်မူကြပါရန် လျှောက်ထားရင်း တပည့်တော်၏ သြဝါဒကထာကို နိဂုံးကမ္မတို့ အဆုံးသတ်အပ်ပါသည် ဘုရား။

ကျေးဇူး

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသက သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်တော်မူပြီး တွဲဖက်အကျိုးတော်ဆောင် ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တသီဟနာဒက အခမ်းအနား များအဖြစ် ဆောင်ရွက်တော်မူပါသည်။

အစည်းအဝေး အထမြောက်အောင်မြင်

ဦးစွာ အခမ်းအနားများဆရာတော်က အစည်းအဝေး စတင်ကြောင်းနှင့် ကြွရောက်တော်မူလာကြသော နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကဆရာတော်ကြီးများ၏ အရေအတွက်ကို ဖတ်ကြားလျှောက်ထားပြီး အစည်းအဝေး အထမြောက် အောင်မြင်ကြောင်း ကြေညာပါသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင်ဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသက အစည်းအဝေးဖွင့် သာရဏီယ သြဝါဒကထာကို မြွက်ကြားတော်မူပါသည်။ (သာရဏီယ သြဝါဒကထာကို သီးခြားဖော်ပြထားပါသည်)

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုက သာသနာရေးဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားသည်။ ဆက်လက်၍ အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့၊ တတိယအဖွဲ့ခွဲ၏ စတုတ္ထအကြိမ် တာဝန်ကျရာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်အစီရင်ခံစာအကျဉ်းကို တာဝန်ကျအဖွဲ့ခွဲကိုယ်စား တွဲဖက်အကျိုးတော်ဆောင်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ

ဘဒ္ဒန္တကောဏ္ဍညက တင်သွင်းလျှောက်ထားပြီး အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့၊ တတိယအဖွဲ့ခွဲ၏ စတုတ္ထအကြိမ် တာဝန်ကျရာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်အစီရင်ခံစာကို အဖွဲ့ဝင်ဆရာတော်များက ကဏ္ဍအလိုက် တင်သွင်းလျှောက်ထားသည်။

ထို့နောက် ဝိနိစ္ဆယရေးရာကိစ္စများကို တင်ပြလျှောက်ထားရာ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကဆရာတော်ကြီးများက ဝေဖန်ဆွေးနွေး ဆုံးဖြတ်တော်မူကြပြီး အစည်းအဝေးကို နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ရပ်နားသည်။ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက အဖွဲ့ ၄၇ ပါးစုံညီ စုဒ္ဒသမအစည်းအဝေး ပထမနေ့ ဒုတိယပိုင်းကို ဆက်လက်ကျင်းပပြီး သာသနာရေးရာ၊ ဝိနိစ္ဆယရေးရာကိစ္စများကို တင်ပြလျှောက်ထားရာ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကဆရာတော်ကြီးများက ဝေဖန်ဆွေးနွေး ဆုံးဖြတ်တော်မူကြပြီး အစည်းအဝေးကို ရပ်နားသည်။

နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်း

ယနေ့အစည်းအဝေးသို့ ကြွရောက်တော်မူလာကြသော နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက ဆရာတော်ကြီးများအား အရက်ဆွမ်းအလှူရှင်အဖြစ် ဖခင်ဦးမောင်မောင်၊ မိခင် ဒေါ်ခင်ခင်ကြီးတို့ကို ရည်စူး၍ သမီး(သဒ္ဓမ္မဇောတိကဇေ)ဒေါ်အေးအေးနှင့် နေ့ဆွမ်းအလှူရှင်အဖြစ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေ(ငြိမ်း)၊ ဇနီးဒေါ်ကြိုင်ကြိုင် အမျိုးပြုသည်၊ ဓမ္မဓိတိဆွေများက ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ သတင်းစဉ်



ကျိုင်းတုံမြို့နယ်ရှိ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နယ်အတွင်းရှိတောင်တန်း သာသနာပြုကျောင်း ၂၅ ကျောင်းမှ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား ကြိုက်ဒေသတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်မှ နယ်မြေခံဆေးကုသရေးအဖွဲ့က ယနေ့တွင် ကျိုင်းတုံမြို့ ရပ်တော်မူ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြု (ဗဟို) ကျောင်း၌ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိရာ ဆရာတော်၊ သံဃာတော် ၆၈ ပါးအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထပ်ဆောင်း ကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံပေးခြင်း၊ အရိုးအကြော ရောဂါ၊ သွားနှင့် ခံတွင်းရောဂါ မျက်စိရောဂါ၊ ခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာ ရောဂါ၊ ဓာတ်မှန်ရိုက်ကူးပေးခြင်း၊ အထွေထွေရောဂါတို့နှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကော်မရှင်အစည်းအဝေးကျင်းပ

ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲ စွမ်းအင်အမျိုးအစား လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းများအပါအဝင် လုပ်ငန်းသစ် ၁၀ ခုခွင့်ပြု

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄

မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကော်မရှင် (၂/၂၀၂၃) အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ရုံး၌ ကျင်းပသည်။ အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်းနှင့် ကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

လုပ်ငန်းသစ် ၁၀ ခုကို ခွင့်ပြုအစည်းအဝေးတွင် ဆောင်ရွက်ဆဲ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်း ၁၀ ခု၏ မတည်ငွေရင်း တိုးမြှင့်ခြင်းအပါအဝင် လျှပ်စစ်ကဏ္ဍ၊ စက်မှုကဏ္ဍ၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားကဏ္ဍနှင့် မွေးမြူရေးနှင့် ရေ



လုပ်ငန်းကဏ္ဍတို့မှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လုပ်ငန်းသစ် ၁၀ ခုကို ခွင့်ပြုပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါလုပ်ငန်းများ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၄၆ ဒသမ ၁၅၈ သန်းနှင့် ငွေကျပ် ၂၅၄၉၅၁ ဒသမ ၄၄၂ သန်းဖြစ်ပြီး ပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပေါင်း ၇၆၄၀ ကို ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ယနေ့အစည်းအဝေးက ခွင့်ပြုခဲ့သော လုပ်ငန်းများတွင် ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲ စွမ်းအင်အမျိုးအစား လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများလည်း ပါဝင်သည်။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထား ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လကုန်အထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် နိုင်ငံ/ဒေသပေါင်း ၅၂ ခုအနက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အများဆုံး ပြုလုပ်သော နိုင်ငံ/ဒေသများမှာ စင်ကာပူနိုင်ငံ၊ တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့ဖြစ်ပြီး စီးပွားရေးကဏ္ဍ ၁၂ ခုအနက် အများဆုံး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် ကဏ္ဍများမှာ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၂၈ ဒသမ ၂၅

ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၂၄ ဒသမ ၅၉ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ စက်မှုကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၁၄ ဒသမ ၃၉ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် လည်းကောင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကော်မရှင်သည် ပြည်တွင်းပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများက တင်ပြလာသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အဆိုပြုလွှာများအား စိစစ်ခွင့်ပြုခြင်းကိုလည်းကောင်း၊ လက်ရှိ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများကိုလည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ဆရာဝန်(သစ်လွင်)များနှင့် သွားနှင့်ခံတွင်းဆရာဝန်(သစ်လွင်)များကို နိုင်ငံဝန်ထမ်းပြန်တမ်းဝင်အရာရှိအဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနတွင် ဆရာဝန်(သစ်လွင်) များနှင့် သွားနှင့်ခံတွင်းဆရာဝန်(သစ်လွင်) များအား နိုင်ငံဝန်ထမ်းပြန်တမ်းဝင်အရာရှိများအဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားရုံ Stadium (B)၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်း၊

ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအေးထွန်းနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးများ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အလုပ်သင်ကာလ ပြီးမြောက်ခဲ့သည့် ဆရာဝန်(သစ်လွင်) ၃၂၆ ဦးနှင့် သွားနှင့်ခံတွင်းဆရာဝန်(သစ်လွင်) ၆၅ ဦးတို့ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားရာ အရည်

အသွေးပြည့်ဝသည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို လူတိုင်းလက်လှမ်းမီစေရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို ယခုထက်ပိုမို၍ အဆင့်မြှင့်တင်ရန် စီမံဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ ပြည်သူလူထုကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးရာ၌ ဆေးရုံ/ ဆေးခန်း အဆောက်အအုံများ၊ ဆေးဝါးနှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ စက်ကိရိယာများ ပြည့်စုံရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ အရည်အချင်းပြည့်ဝသည့် ကျန်းမာရေး လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် လုံလောက်စွာရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆရာဝန်(သစ်လွင်) များနှင့် သွားနှင့် ခံတွင်းဆရာဝန် (သစ်လွင်) များအနေဖြင့် နိုင်ငံတာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် မိမိတို့အနေဖြင့် မည်သည့်ဒေသက လာရောက်သည်ဖြစ်စေ တာဝန်ကျရာဒေသအတွင်းတွင် နေထိုင်သည့် ပြည်သူများအပေါ် တစ်သွေးတည်း တစ်သားတည်း ညီရင်းအစ်ကို၊ မောင်ရင်းနှမကဲ့သို့ သဘောထား၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ အရည်အသွေး ပြည့်ဝစွာပေးနိုင်ရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်တွင်း ဘွဲ့လွန် ဒီပလိုမာသင်တန်းများ၊ မဟာသိပ္ပံသင်တန်းများနှင့် ပါရဂူသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ပြင် နိုင်ငံတကာ စာမေးပွဲများဖြစ်သည့်

MRCPI MRCSI MRCOG စသည်တို့ ဖြေဆိုနိုင်ရေး အပါအဝင် ပြည်ပဘွဲ့လွန်သင်တန်းများကိုလည်း ခွင့်ပြုစေလွှတ်ပေးလျက်ရှိပြီး ပညာရပ်နယ်ပယ် အသီးသီးတွင် အရည်အသွေးမြင့်မားသည့် ကျန်းမာရေး လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ အလုံအလောက် လေ့ကျင့်မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရန် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ပြည်သူများ အားကိုးအားထားပြုရသည့် ထူးချွန်အောင်မြင်သော ဆရာဝန်ကြီးများ၊ သမားတော်ကြီးများ၊ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၊ နိုင်ငံတော်၏ ကျေးဇူးသစ္စာကို စောင့်သိရှိသောပြီး ဆေးပညာရှင်များ၏ ကျင့်ဝတ်သိက္ခာနှင့်ပြည့်စုံသော ဆရာဝန်များ၊ သွားနှင့်ခံတွင်း ဆရာဝန်များဖြစ်ကြစေရန် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးတို့က ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) ရန်ကုန်၊ ဆေးတက္ကသိုလ်(၂) ရန်ကုန်၊ ဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး) နှင့် ဆေးတက္ကသိုလ်(မကွေး)တို့ရှိ ဆရာဝန်(သစ်လွင်) များ၊ သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) နှင့် သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ် (မန္တလေး) တို့ရှိ သွားနှင့် ခံတွင်းဆရာဝန် (သစ်လွင်) များကို နိုင်ငံဝန်ထမ်းပြန်တမ်းဝင် အရာရှိများအဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်သည့် အမိန့်ကြော်ငြာစာများ ပေးအပ်သည်။ (ဝဲပုံ) သတင်းစဉ်



တိုင်ဖွန်းမုန်တိုင်း “ဒေါ့ဆူရီ” အနောက်မြောက်ဘက်သို့ ရွေ့လျားနိုင်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄

ထူးခြားသည့်အခြေအနေမှာ ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ ဖိလစ်ပိုင်ပင်လယ်ပြင်တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော တိုင်ဖွန်းမုန်တိုင်း “ဒေါ့ဆူရီ” သည် အနောက်မြောက်ဘက်သို့ ရွေ့လျားနိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။

မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်များမှာ မတူရာမြို့တွင် ၆ ဒသမ ၇၇ လက်မ၊ ဝမ်းတွင်းမြို့တွင် ၅ ဒသမ ၁၈ လက်မ၊ ပြင်ဦးလွင် (ဇီးပင်ကြီး)တွင် ၄ ဒသမ ၆၀ လက်မ၊ ငါးသိုင်းချောင်းမြို့တွင် ၃ ဒသမ ၅၄ လက်မ၊ ကျိုက်ခွဲမြို့တွင် ၂ ဒသမ ၇၂ လက်မ၊ ခန္တီးမြို့တွင် ၂ ဒသမ ၆၃ လက်မ၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့တွင် ၁ ဒသမ ၈၇ လက်မ၊ ကိုကိုးကျွန်းမြို့တွင် ၁ ဒသမ ၇၃ လက်မနှင့် မချမ်းဘောမြို့တွင် ၁ ဒသမ ၆၁ လက်မတို့ ဖြစ်ကြသည်။

မိုး/ဇလ

သံတွဲမြို့နယ်၌ စပါးဧက ၁၀၀ တွင် တစ်ဧက တင်း ၁၀၀ ထွက်ရှိရေး ကွင်းသရုပ်ပြပွဲပြုလုပ်

သံတွဲ ဇူလိုင် ၂၄

သံတွဲမြို့နယ်၌ စပါးဧက ၁၀၀ တွင် တစ်ဧက တင်း ၁၀၀ ထွက်ရှိရေး စံပြကွက် ကွင်းသရုပ်ပြပွဲကို ယနေ့ နေ့ နံနက် ၉ နာရီက အလယ်ရွာကျေးရွာရှိ တောင်သူ ဦးတင်ထွန်းနှင့် ဦးခင်မောင်သိန်းတို့၏ လယ်ယာမြေ၌ ပြုလုပ်သည်။ (ယာပုံ)

ရှေးဦးစွာ စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ဝင်များသည် အလယ်ရွာကျေးရွာရှိ တောင်သူ ဦးတင်ထွန်းနှင့် ဦးခင်မောင်သိန်းတို့၏ လယ်ယာမြေ စံပြစိုက်ကွက်အတွင်း GW-11

စပါးမျိုးများ စိုက်ပျိုးထားရှိမှုအခြေ ပျိုးထောင်ထားရှိမှု၊ ရေတော်အနေနှင့် စိုက်ပျိုးရေးမဟုတ်ဘဲ မိုးတော်စိုက်ပျိုးရေးနှင့်လမ်းကြည့်ရှုအားပေးရာ ခရိုင်ဦးစီးများနှင့် သတ်မှတ်အထွက်နှုန်းမျိုး ဦးအောင်မိုးမြင့်က မျိုးစပါးလျာထားချက် ပြည့်မီအောင်

ထွက်ရှိရေးအတွက် တောင်သူများအား အသိပညာပြန့်ပေး ဆောင်ရွက်ပေးနေမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

သံတွဲမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် မိုးရာသီတွင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အလယ်ရွာကျေးရွာ၌ ဧက ၁၀၀ တွင် တစ်ဧက တင်း ၁၀၀ ထွက်ရှိရေး စံပြကွက်တွင် GW-11 ရာ ၃၀ ဒသမ ၀၀ ဧကနှင့် ဆင်းသုခ ၁၀ ဒသမ ၀၀ ဧက စုစုပေါင်း ဧက ၁၀၀ စိုက်ပျိုးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ခရိုင်ဦးစီးမှူးထံမှ သိရသည်။ သန့်ဇင်(ပြန်/ဆက်)



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲဖွင့်ပွဲ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄
၂၀၂၃ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားကွင်း ဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲရုံ၌ ကျင်းပသည်။



အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဒေါ်ဒွေး၊ ပိုးရယ်အောင်သိန်း၊ ဒေါက်တာမူထွန်း၊ ဦးမောင်ကို၊ ဒေါက်တာ အောင်ကျော်မင်း၊ ဒေါက်တာ ကျော်ထွန်း၊ ခွန်စံလွင်၊ ဦးရွှေကြိမ်၊ ဦးရန်ကျော်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဌာနချုပ်ချုပ် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့

ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင် အသင်းများမှ အုပ်ချုပ်သူ/နည်းပြများ၊ အားကစားသမားများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများမှ ဝန်ထမ်း၊ မိသားစုများနှင့် ဝါသနာရှင်ပြည်သူများ တက်ရောက်

ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ အခမ်းအနားတွင် အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံက ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသ

ကြီး ဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲမှ ထူးချွန်ထက်မြက်သည့် သွေးသစ်အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေရေးအတွက် ဖြစ်ပေါ်ကြောင်း ပြိုင်ပွဲမှတစ်ဆင့် သွေးသစ်လူငယ်ဘောလုံးသမားများကို ရွေးချယ်

နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးတို့သည် ပြိုင်ပွဲဝင် အားကစားအသင်းများမှ အားကစားသမားများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ကြပြီး (ဝိပွဲ) ယနေ့ အမျိုးသားပွဲစဉ် အဖြစ် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကချင်ပြည်နယ်အသင်းတို့၏ ယှဉ်ပြိုင်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြ

သည်။ (အပေါ့ပုံ) ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲကို ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများမှ လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည့် ဖူဆယ်အားကစားသမားများ အချင်းချင်း သွေးစည်းညီညွတ်မှု ခိုင်မာလာရေး၊ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ပိုမိုထွန်းကား ပြန့်ပွားလာစေရေး၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများတွင် ဖူဆယ်အားကစားနည်းများ ပြန့်ပွားလာစေရေး၊ လူငယ်များ



လေ့ကျင့်ပေးနိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ထားပါကြောင်း ထို့ကြောင့် ပြိုင်ပွဲ၏ အနှစ်သာရများ အကောင်အထည်ဖော်လာအောင် တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပြိုင်ပွဲဝင် အားကစားသမားများက ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြစေ လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးမှ ပြိုင်ပွဲဝင် အားကစားသမားများက အားကစားသစ္စာ အဓိဋ္ဌာန် ရွတ်ဆိုကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်များ ဖူဆယ်အားကစားနည်းကို ပိုမိုစိတ်ဝင်စားလာစေရေးနှင့် မြန်မာ့ဖူဆယ် အားကစားအဆင့်အတန်း တိုးတက် မြင့်မားလာစေရေးအတွက် ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပခြင်း ဖြစ်သည်။

နေပြည်တော်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် သစ်စေ့မြေလုံး (Seed Balls) များ ကြေချ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄
သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ ယနေ့တွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တောနိမ့်တောင်ပေါ် လေးနေရာ၌ ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် သစ်စေ့မြေလုံးများ ကြေချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် အင်းလေးကန် ရေဝေရေလဲဧရိယာအတွင်း အင်းလေးအနောက် ကြိုးပြင်ကာကွယ်တောရှိ နေရာနှစ်နေရာ၊ ဧရိယာ ၂၅၃ ဧကတွင် ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသော သစ်ပင်အမျိုးအစား ခြောက်မျိုးဖြစ်သည့် မဲဇေလီ၊ ဂုလားကုက္ကို၊ ရင်းမာ၊ ယုဉ်းမာ၊ ရေသကျည်း၊ ဘောစကိုင်း၊ သစ်စေ့များဖြင့် ပြုလုပ်ထားသော

သစ်စေ့မြေလုံး ၂၀၀၀၀၀ ကြေချခဲ့သည်။ အလားတူ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးရာသီကလည်း တပ်မတော်လေ ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် သစ်စေ့မြေလုံးကြေချခြင်းကို ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဥတ္တရခရိုင် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ဆင်သေချောင်း ရေဝေရေလဲဧရိယာတွင် အလုံး ၁၀၀၀၀၀၊ ရှမ်းပြည်နယ်

အလုံး ၂၀၀၀၀၀ စုစုပေါင်း ၃၀၀၀၀၀ ကြေချစိုက်ပျိုးခဲ့သည်။ သစ်စေ့မြေလုံးကြေချစိုက်ပျိုးခြင်းသည် ကုန်ကျစရိတ်သက်သာခြင်း၊ လူအင်အားအနည်းငယ်ဖြင့် ဧရိယာကျယ်ဝန်းစွာ စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း သွားလာရန်ခက်ခဲသည့် တောင်ကုန်း၊ တောင်တန်းများတွင် ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း၊ အချိန်တိုအတွင်း ဧရိယာကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းတို့အပြင် ပျိုးပင်ဖြင့် စိုက်ပျိုးခြင်းကဲ့သို့ ရှင်သန်အောင်မြင်မှု အထိုက်အလျောက် ထိရောက်မှုရှိကြောင်းနှင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် မိုးရာသီတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဥတ္တရခရိုင် တပ်ကုန်းမြို့နယ်ရှိ ဆင်သေချောင်း ရေဝေရေလဲ ဒေသနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးခရိုင် ညောင်ရွှေမြို့နယ် အင်းလေးကန် ရေဝေရေလဲဒေသများတွင် သစ်စေ့ကြေချခြင်း အောင်မြင်ရှင်သန်မှုအခြေအနေများကို နမူနာကွက်များပြုလုပ်၍ အပင်ပေါက်ရောက်မှုကာလနှင့် သစ်စေ့မျိုးအလိုက် ပေါက်ရောက်ရှင်သန်နိုင်မှုအခြေအနေကို စာရင်းကောက်ယူ ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် မိုးရာသီတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဥတ္တရခရိုင် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ဆင်သေချောင်း ရေဝေရေလဲဧရိယာအတွင်း အထက်ဆင်သေကြိုးပိုင်း အကွက်အမှတ် (၅၉) ရှိ နေရာ နှစ်နေရာ၊ ဧရိယာ ၁၀ ဒသမ ၅ ဧကတွင် ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသော သစ်ပင်အမျိုးအစား ရှစ်မျိုးဖြစ်သည့် မြန်မာကုက္ကို၊ သင်္ဘောကုက္ကို၊ စစ်၊ မဲဇေလီ၊ ဘောစကိုင်း၊ ဘုံမဲဇေ၊ မန်ဂျန်ရှားနှင့် ရေသကျည်းသစ်စေ့များဖြင့် ပြုလုပ်ထားသော သစ်စေ့မြေလုံးစုစုပေါင်း ၁၀၀၀၀၀ နှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီမှ ပေးပို့ပျိုးခန်းသည့် မန်ကျည်းစေ့ ၁၀၀၀၀၀ ကြေချခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုပျိုး ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးခရိုင် ညောင်ရွှေ



အလင်းကန် ရေဝေရေလဲဧရိယာတွင် အလုံး ၂၀၀၀၀၀ စုစုပေါင်း ၃၀၀၀၀၀ ကြေချစိုက်ပျိုးခဲ့သည်။ သစ်စေ့မြေလုံးကြေချစိုက်ပျိုးခြင်းသည် ကုန်ကျစရိတ်သက်သာခြင်း၊ လူအင်အားအနည်းငယ်ဖြင့် ဧရိယာကျယ်ဝန်းစွာ စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း သွားလာရန်ခက်ခဲသည့် တောင်ကုန်း၊ တောင်တန်းများတွင် ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း၊ အချိန်တိုအတွင်း ဧရိယာကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းတို့အပြင် ပျိုးပင်ဖြင့် စိုက်ပျိုးခြင်းကဲ့သို့ ရှင်သန်အောင်မြင်မှု အထိုက်အလျောက် ထိရောက်မှုရှိကြောင်းနှင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် မိုးရာသီတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဥတ္တရခရိုင် တပ်ကုန်းမြို့နယ်ရှိ ဆင်သေချောင်း ရေဝေရေလဲ ဒေသနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးခရိုင် ညောင်ရွှေမြို့နယ် အင်းလေးကန် ရေဝေရေလဲဒေသများတွင် သစ်စေ့ကြေချခြင်း အောင်မြင်ရှင်သန်မှုအခြေအနေများကို နမူနာကွက်များပြုလုပ်၍ အပင်ပေါက်ရောက်မှုကာလနှင့် သစ်စေ့မျိုးအလိုက် ပေါက်ရောက်ရှင်သန်နိုင်မှုအခြေအနေကို စာရင်းကောက်ယူ ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

အင်းစိန်မြို့နယ်၌ ဇီဝဆိုင်ရာအချက်အလက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၄
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်မြို့နယ်၌ ဇီဝဆိုင်ရာအချက်အလက် ကောက်ယူခြင်းနှင့် Unique ID ထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ခြင်းကို ဇွန် ၂၆ ရက်မှ စတင်ကာ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး ယနေ့တွင်လည်း အင်းစိန်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၌ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ (ယာဉ်) ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခြင်းကို အင်းစိန်မြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်

ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးညီညီစိုးနှင့် ဝန်ထမ်းများက အင်းစိန်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများကို နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ယူဆောင်လာစေပြီး ဇီဝဆိုင်ရာအချက်အလက် စိစစ်ကောက်ယူ၍ Database တွင် သိမ်းဆည်းကာ မတူညီထွက် ၁၀ လုံး ပါဝင်သည့် Unique ID နံပါတ်ကတ်ပြားများကို နေ့ချင်းပြီး ထုတ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဧည့်သည်များနှင့် နှုတ်ကော်(ပြန်/ဆက်)



ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ ညွတ်တွားပူဇော်ပူးမြော် ကြည်ညိုကြရမည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး

ဘကြီးကောင်း

ပြာလုံလုံးကောင်းကင်နှင့် မြူလွတ်မိပန်းချီတို့ကိုနောက်ခံပြု၍ အချိုးတကျ သာယာတော်မူလှသော မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို တီဗ္ဗိဇန်သား ပြင်မှတစ်ဆင့် ဖူးမြော်ရရှိဖြင့် ဝိတိ သောမနအဝဝနှင့်အတူ ကြည်ညိုသဒ္ဓါကုသိုလ် အဖြာဖြာပွားများရပါသည်။

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏ သီရိမြို့နယ်အတွင်း တည်ထားကိုးကွယ်လျက်ရှိ သော ကမ္ဘာပေါ်ရှိထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ် ပွားတော်မြတ်အနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်လာ မည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို ခေတ် အလိုက် တည်ထားဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ရုပ်ပွားတော် များထဲမှ အကောင်းဆုံးဖြစ်သည့် ရတနာပုံခေတ်ဟန် ဘူမိဖဿပုံစံဖြင့် တည်ထားကိုးကွယ်နိုင်ရေးဆောင် ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“မာရဝိဇယ”ဟူသည့် ဘွဲ့အမည်နှင့်အတူ ဗုဒ္ဓ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လက်မူအချောသပ် လုပ်ငန်းနှင့် ဆေးသက်နုံးကပ်ခြင်း၊ ဥစ္စာလုံလုံးမှုနှင့် တော်မြတ်ကို တပ်ဆင်ပူဇော်ခြင်း စသည့်လုပ်ငန်း အဝဝကိုလည်း ဩဝါဒါဆရာတော်ကြီးများ၏ မိန့်ကြားချက်အရ ဩဝါဒသံဃာဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ မာရဝိဇယဘုရားကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ၂၀၁၇ ခုနှစ် နွေသင်းပိုင်းတွင် ယခင်နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေက ဘုရားကြီး တည်ထား ကိုးကွယ်ရန်အတွက် ၎င်းထံလှူဒါန်းထားသည့် စကျင်ကျောက်တော်ကြီးကို တပ်ဆင်တော်မူ ဦးဆောင် ၍ ဘုရားတည်ထားရန်အတွက် လှူအပ်ခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ ကျောက်တော်ကြီးကို တူးဖော်ရရှိရေး အတွက် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များဖြင့် အသေးစိတ် စစ်ဆေးတွက်ချက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှစတင်တူးဖော်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လတွင် အမြင့် ၆၅ ပေ၊ ရှေ့အလျား ၁၅၄ ပေ၊ ထုပေ ၂၀ ရှိ A အဆင့်ရှိသည့် ကျောက်တော်ကြီးကို အကြမ်းထည်ပုံဖော်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ဆင်းတုတော် ထုဆစ်ရန်အတွက် တွက်ချက်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အချို့ကျောက်သားနေရာများ၌ လိုအပ်ချက်များရှိ ခြင်းကြောင့် ကျောက်သားများထပ်မံထည့်သွင်းရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇူလိုင် ၃ ရက်တွင် ကျောက်တုံး တော်ကြီးများကို အခမ်းအနားဖြင့် စတင်ပိုင်ဆောင်ခဲ့ သည်။ ကျောက်တုံးတော်ကြီးများ ထိခိုက်မှုမရှိစေ ရေးအတွက်စုစုပေါင်း ကိုးကြိမ်စနစ်တကျပိုင်ဆောင် ခဲ့ရာ တန်ချိန်အားဖြင့် ၈၁၅၈ တန်ဖြစ်သည်။ ရေလမ်း ခရီးဖြင့် စကျင်ကျောက်တုံးကြီးကို သယ်ဆောင်ခြင်း သည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် မှတ်တမ်းဝင်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

အလေးချိန်အားဖြင့် ၇၆၃၂ တန်ဖြစ် စက်တင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ကျောက်တုံး တော်ကြီးများအားလုံး ဆီမီးခုံဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိ ခဲ့သည်။ ဆီမီးခုံဆိပ်ကမ်းမှ စကားအင်းအပိုင်း အကြား ကျောက်တုံးတော်ကြီးများ ချောမွေ့စွာ



သယ်ယူနိုင်ရေးအတွက် ၂၂ မိုင် ၅ ဖာလုံအရှည်လမ်း အား ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး နေပြည်တော်သို့ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် စတင်ပိုင်ဆောင်ခဲ့သည်။ ကျောက်တုံးကြီးများကို ကုန်းလမ်းခရီးဖြင့် သယ်ယူ ရာတွင် စုစုပေါင်း ခုနစ်ခေါက် သယ်ယူခဲ့ရပြီး အလေးချိန်အားဖြင့် ၇၆၃၂ တန်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထား မည့်နေရာတွင် တန်ချိန် ၂၀၀၀၀ ခန့်ရှိသည့် အောက်ခံတည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် ဘိုးပိုင်များ ရိုက်၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ပလ္လင်တော်အစိတ်အပိုင်း များ ပင့်ဆောင်နေရာချထားခြင်းနှင့် တွဲဆက်ခြင်း များကို စနစ်တကျဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ပလ္လင်တော် အစိတ်အပိုင်းများကို ထုဆစ်ရာတွင်လည်း CNC စက်ကြီးများဖြင့် ထုဆစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

CNC စက်များဖြင့် အဆင့်ဆင့်ထွင်းထုခဲ့ ဆင်းတုတော်ကြီးအား ထုဆစ်ရာတွင်လည်း ကိုးပေအရွယ်ရှိသည့် ကျောက်ဆစ်ရုပ်ပွားတော်ကို နမူနာထုဆစ်၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဆရာတော်ကြီး များထံမှ ဩဝါဒသံဃာဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ဆင်းတုတော်ကြီးကိုလည်း အပိုင်းလိုက်၍ CNC စက်များဖြင့် အဆင့်ဆင့် ထွင်းထုခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၏ ဆင်းတုတော်အပိုင်းများ တွဲဆက်ရာတွင် ခိုင်မာမှု ရှိစေရေးအတွက် ခေတ်မီနည်းပညာများဖြင့် ဆောင်ရွက်ထားရှိကြောင်း၊ အလားတူ တွဲဆက်ထား သည့် ဆင်းတုတော်အပိုင်းများကို ပင့်ဆောင်ခြင်း

လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာအသင်းနှင့် တပ်မတော်အင်ဂျင်နီယာ တပ်ဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြစ်ပြီး ပြည်ပ ပညာရှင်များလုံးဝပါရှိခြင်း မရှိကြောင်း သိရသည်။

ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရေး တွက်ချက်တည်ဆောက်ခဲ့

ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲ စေရေးအတွက်လည်း တန်ချိန် ၂၀၀၀၀ အထိ ခိုင်ခံ့ သော အောက်ခံအမာရရှိရေး၊ တစ်နာရီ လေတိုက် နှုန်း မိုင် ၁၂၀ ရှိသည့် လေပြင်းမုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှု ဒဏ်ခံနိုင်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမြင့်ဆုံးလှုပ်ခတ် နိုင်သည့် ရစ်ချိုတာစကေး ၈ ဒဿမ ၈ အထိ မြေငလျင်ဒဏ်ခံနိုင်ရေးနှင့် လျှပ်စီးမိုးကြိုးများ ကြောင့် ဆင်းတုတော်ကြီး ထိခိုက်မှုမရှိစေရေးတို့ အတွက် အင်ဂျင်နီယာရှုထောင့်မှ စနစ်တကျ တွက်ချက်တည်ဆောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဘုရားကြီးတည်ထားကိုးကွယ်ရေးဆောင်ရွက် ရာတွင် နိုင်ငံဂုဏ်ဆောင်၍ ခမ်းခမ်းနားနား ထင်ထင်ပေါ်ပေါ်ရှိစေရေးအတွက် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓ ရုပ်ပွားတော်မြတ်နှင့်အတူ သံဃာတော်အပါး ၉၀၀ နှင့် လူပုဂ္ဂိုလ် ၁၂၀၀ ဝင်ဆုံနိုင်သည့် အလျား ၂၉၆ ပေ၊ အနံ ၂၁၄ ပေ၊ အမြင့် ၉၄ ပေရှိ သာသနာဗိမာန် အဂ္ဂိမိပတိဝိသုကမသိမ်တော်ကြီး၊ ပိဋကတ် သုံးပုံ အား ပါဠိအက္ခရာ Romanize Language တို့ဖြင့် ကျောက်ထက်အက္ခရာတင် ရေးထိုးထားသည့် ကျောက်စာတော်အပါအဝင် ဘုရား၊ ကျောင်း၊ ကန်၊ စေပျံများပြည့်စုံစွာ ထည့်သွင်းတည်ဆောက်ထား သော မာရဝိဇယဗုဒ္ဓဥပုသ်တော်ကြီးကိုလည်း တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။

(၇)ရက်သားသမီးများ ကုသိုလ်ပစ္စည်းများ ဌာပနာသွင်းလှူပူဇော်ခဲ့

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်တွင် မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ရတနာပလ္လင်တော်ထက် ၌ ဌာပနာထည့်သွင်းပူဇော်ခြင်း မဟာမင်္ဂလာ အခမ်းအနားနှင့် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်တွင် ရတနာ ပလ္လင်တော်ထက်၌ ဒုတိယအကြိမ်ဌာပနာထည့်သွင်း ပူဇော်ခြင်း မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ တစ်ဝန်းလုံးမှ (၇)ရက်သားသမီးများ၊ ဘုရား

ဒါယကာ ဒါယိကာမများ၊ စေတနာရှင်၊ အလှူရှင် များက ကုသိုလ်ပြုလှူဒါန်းထားသည့် အဖိုးတန် ကျောက်မျက်ရတနာ ဌာပနာတော် ကုသိုလ်ပစ္စည်း များ ဌာပနာသွင်းလှူပူဇော်ခဲ့ကြသည်။

ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာနိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် မျိုးမြင်းမင်းအောင်လှိုင်သည် ဇွန် ၂၇ ရက် နံနက်က ကျင်းပခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်အတွင်း တည်ထားကိုးကွယ် လျက်ရှိသည့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံး ဖြစ်လာမည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများ ရှင်းလင်း ပြသခြင်းအခမ်းအနားတွင် တည်ထားကိုးကွယ်ရ ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ထိုသို့ ရှင်းလင်းပြောကြားရာတွင် “မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ခြင်း နှင့်ပတ်သက်၍ ရည်ရွယ်ချက်မှာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကြီး ခိုင်မာစွာ ထွန်းလင်းတောက်ပလျက်ရှိမှုကို ပြသရန်၊ မြန်မာ နိုင်ငံသည် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာကိုးကွယ်မှု၏ ဗဟို ချက်ဖြစ်စေရန်၊ နိုင်ငံတော်ကြီး သာယာဝပြောမှု ရှိစေရန်၊ ကမ္ဘာကြီးငြိမ်းချမ်းသာယာမှု ဖြစ်စေရန် ဟူသည့် ရည်ရွယ်ချက် (၄) ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက် ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း” ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ရည်ရွယ်ချက် (၄)ရပ်အနက် “မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကြီး ခိုင်မာစွာထွန်းလင်း တောက်ပလျက်ရှိမှုကို ပြသရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံသည် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာကိုးကွယ်မှု၏ ဗဟိုချက်ဖြစ်စေ ရန်” ဟူသည့် ရည်ရွယ်ချက်နှစ်ရပ်ကား အဓိပ္ပာယ် လေးနက်ကျယ်ဝန်းလှပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာသမိုင်းကို ခြေမြေမြေမြစ်မြစ် ထပ်ထပ်ပင်ပင်မလေ့လာမသိရှိသူများအဖို့မူ နားလည် သဘောပေါက်ဖို့ ခက်ခဲပေလိမ့်မည်။ တကယ်တော့ မြန်မာနိုင်ငံ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာသည် ခွဲ၍မရပါ။

ဂိုဏ်းကွဲ ဂိုဏ်းများများအချင်းချင်း အပြိုင် အဆိုင် မတိုက်ခိုက်ကြိမ်ကပင် ထေရဝါဒ ပင်စည် ပင်ပ ဗုဒ္ဓသာသနာတော်သည် အိန္ဒိယအတွင်း ခုနစ် ဌာနာ၊ သီဟိုဠ် (ယခု သီရိလင်္ကာ)၊ မြန်မာ နှစ်ဌာန အားဖြင့် စောစီးစွာကြွတက်၍ နေရာယူထားပြီးဖြစ် ၏။ မည်သည့် အရေအနွေ အုပ်အလိုမရှိ သဒ္ဓါစင် ကောင်းမွန်စွာ မြင့်မားသောအရှိန်အဟုန်ဖြင့် အခိုင် အမာ တစ်သီးတခြားတပ်စွဲနေနှင့်ကြပြီးဖြစ်လေပြီ ဟု ပညာရှင်များက သမိုင်းအထောက်အထားများ နှင့် မှတ်တမ်းတင် ဖော်ပြခဲ့ပါသည်။

ဘုရားပွင့်တော်မူစကတည်းက ထေရဝါဒနှင့်အတူ ယှဉ်ကျေးသော လူမျိုးများဖြစ်

ရှေးဦး မြန်မာနိုင်ငံသမိုင်းကိုကြည့်လျှင် မြန်မာ နိုင်ငံသည် သာသနာတော်ခေတ် စော၍ အရိယာပေါ များသော ထေရဝါဒနိုင်ငံကြီး တစ်နိုင်ငံဖြစ်ကြောင်း မြေပေါ်မြေအောက်က သမိုင်းများက ဖော်ပြလျက်ရှိ သည်။ မည်မျှပင် သမိုင်းကွင်းဆက်များ ပျောက်ခဲ့ သော်ငြားလည်း မြေပေါ်မြေအောက်ရနိုင်သမျှ အထောက်အထားများဖြင့်ပင် ဘုရားပွင့်တော်မူ စကတည်းက ရရှိခဲ့သော ထေရဝါဒနှင့်အတူ ယှဉ်ကျေးသော လူမျိုးများဖြစ်ကြောင်းကိုကား ယုံမှားစရာ မရှိပေ။

ဝိဿနိုး၊ သရေဝတ္ထရာနှင့် ဟန်လင်း၊ ဖျူတို့သည် ပုဂံနေပြည်တော်မရောက်မီ တစ်ပြည်နှင့်တစ်ပြည် မရေးမနောင့်တည်ရှိခဲ့ကြသော ရှေးဦးမြန်မာပျူ နိုင်ငံတော်ကြီး ဖြစ်ကြသည်။ ရာဇဝင်များ၌ ဟန်လင်းအကြောင်း စာမျက်နှာ ၇ သို့

“မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရည်ရွယ်ချက်မှာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကြီး ခိုင်မာစွာ ထွန်းလင်းတောက်ပလျက်ရှိမှုကို ပြသရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာ ကိုးကွယ်မှု၏ ဗဟိုချက်ဖြစ်စေရန်၊ နိုင်ငံတော်ကြီး သာယာဝပြောမှုရှိစေရန်၊ ကမ္ဘာကြီးငြိမ်းချမ်းသာယာမှု ဖြစ်စေရန်ဟူသည့် ရည်ရွယ်ချက် (၄) ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ကိုယ်တိုင်စိုက်ပျိုး မွေးမြူထုတ်လုပ်သူများ၏ တိုက်ရိုက်အရောင်းဆိုင်များ ရောင်းချနေမှုကြည့်ရှု

ပဲခူး ဇူလိုင် ၂၄
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းသည် ဇူလိုင် ၂၃ ရက်က ပဲခူးမြို့ မြို့မဈေးကြီးအတွင်း၌ ဈေးအရောင်းဆိုင်များနှင့် ဈေးရုံကြီးများ ပြန်လည် အဆင့်မြှင့်တင်နေမှုတို့ကို သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ စီစဉ်မှုဖြင့် ဒေသခံပြည်သူများအား စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာ ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်တိုင်စိုက်ပျိုး မွေးမြူထုတ်လုပ်သူများနှင့် ချိတ်ဆက်ကာ ဝင်းတို့ကိုယ်တိုင် တိုက်ရိုက် လာရောက်ရောင်းချနိုင်သည့် အရောင်းဆိုင်များ ဖွင့်လှစ်၍ ဇွန် ၁၇ ရက်မှစတင်၍ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြို့နယ် ၂၈ မြို့နယ်ရှိ မြို့မဈေးများတွင် နေ့စဉ်ရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများ စနစ်တကျစွန့်ပစ်နိုင်ရေး အမိန့် ပေးအမိန့်ပေးပြီး စီမံဆောင်ရွက်ပေးရန်၊ ရေစီးရေလာ ကောင်းမွန်မှုရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ရန်၊ ဈေးဇရိယာ အတွင်း သတ်မှတ်ဈေးရုံ/ဈေးဆိုင်ခန်းများမှလွှဲ၍ မည်သည့်ကျူးကျော် အဆောက်အအုံမရှိစေရေး

ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် မီးဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင် ကာကွယ်ရေး လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းတပ်ဆင် ထားရန် တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

သရက်မြို့၌ လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေး ဟောပြော

သရက် ဇူလိုင် ၂၄
မကွေးတိုင်းဒေသကြီးသရက်မြို့၌ လူငယ်များအသိပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ပြီး ဗလငါးတန်ပြည့်စုံသည့် လူတော်လူကောင်းဖြစ်လာစေရန် ရည်ရွယ်၍ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်း ကျောင်း၌ ဇူလိုင် ၂၂ ရက်က လူငယ်ရေးရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ

ဆောင်ရွက်သည်။ အခမ်းအနားတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန သရက်ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်မြင့်မြင့်ဆွေက ကျောင်းနေအရွယ်မှစ၍ စည်းကမ်းရှိရှိပြုမူနေထိုင်တတ်ပြီး ပညာကိုကြိုးစားသင်ယူတတ်စေရန် နှင့် ကာယဗလ၊ ဉာဏဗလ၊ စာရိတ္တဗလ၊ မိစ္ဆာဗလ၊ ဘောဂဗလ ပြည့်စုံ ပြီး လူတော်လူကောင်းများဖြစ်စေရန်

အကျိုးရှိမည်ဖြစ်ကာ စာဖတ်စွဲရှိသည့် အလေ့အထကောင်းများကို လေ့ကျင့်ပြီး စာဖတ်ကြရန်နှင့် အားကစားစိတ်ဓာတ်ကောင်းများ မွေးမြူပြီး ကျန်းမာသန်စွမ်းအောင် လေ့ကျင့်ကြရန် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှထုတ် ဝေသည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွှဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင် ရောင်းဝယ်တိုက်ဖျက်ရေးဇနအထိမ်းအမှတ် သတင်းစကားလက်ကမ်း စာစောင်များကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဇော်ထက်(သရက်)

စာမျက်နှာ ၆ မှ
ဖော်ပြခြင်းမရှိသော်လည်း မြေအောက်တူးဖော် လေ့လာမှုအရ ဗုဒ္ဓဘာသာထွန်းကားခဲ့ကြောင်း အထောက်အထားများ တွေ့ရှိကြရ၏။
သရေခေတ္တရာတော်တွင်လည်း ထေရဝါဒ သာသနာ ထွန်းကားနေပြီဖြစ်ကြောင်းကို ဘောဇာကကြီးစေတီစသော လက်ရှိမျက်မြင် သာသနာကအဆောက်အအုံကြီးများ၊ ၁၉၁၁-၁၂၊ ၁၉၂၆-၂၇ ခုနှစ်များက တူးဖော်ရရှိသော ရွှေပေလွှာ၊ ငွေပေလွှာများနှင့် ငွေသားရုပ်ကြွဆင်းတူးတော်များ ကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် ခန့်မှန်းသိရှိနိုင်သည်။
ရွှေပေလွှာများ၌ ပရိတ်ကြီးများ၊ ပဋိစ္စသမုပ္ပါဒ်၊ ပဋ္ဌာန်းပိဋိတော်များ၊ “ယေဓမ္မာ ဟေတုပ္ပဘဝါ” အဘိဓမ္မာသဘောများကို တွေ့မြင်ခဲ့ရသည်။
ရှေးဘိုးဘေးဘီဘင်တို့ လက်ထက်က ဆင်းသက်လာ

အဖွဲ့အစည်းသာသနာဦးညောင်မထေရ်ကြီးများနှင့် ဘိုးတော်၊ အထူးသဖြင့် မင်းတုန်းမင်းကြီး၏ ကျေးဇူးကြောင့် ဖြစ်သည်။ အထက်မြန်မာနိုင်ငံကို အလွယ်ကလေးဖြင့် အချိန်မရွေးသိမ်းယူနိုင်သော အခြေအနေတွင် မင်းတုန်းမင်းကြီးသည် နိုင်ငံရေး အားဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပစ္စယသင်္ဂဟယုဂ်တွင် သုဓမ္မာသံဃဦးညောင်စွဲစည်းထားခြင်း၊ လေးပြင် လေးရပ် ဝတ်အသင်းများ ဖွဲ့စည်းပေးခြင်းစသော ဘာသာရေးအားဖြင့်လည်းကောင်း ရုပ်တည်မှုနှင့်မာ ခဲ့ပါသည်။ ပစ္စယသင်္ဂဟယုဂ်သည် ဆဋ္ဌာန်းဂါယနာ ခေတ်သို့ ရောက်လာသောအခါ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ထေရဝါဒသာသနာအပေါ် ကမ္ဘာကပင် အာရုံစိုက် လာခဲ့ကြလေသည်။

သာသနာပြုထေရ်ကြီးများကို စေလွှတ်၍လည်း သာသနာရေးတပ်ကူ ပေးခဲ့ရပါသည်။
သတ္တဝါအများ ချမ်းသာရေးကိုသာ ဦးတည်လက်တွဲ
ထေရဝါဒအမာခံများဖြစ်ကြသော မြန်မာနှင့် သီဟိုဠ်နိုင်ငံတို့သည် အနော်ရထာခေတ် မတိုင်မီ နှစ်ပေါင်းထောင်ချီကာလကတည်းက အပြန်အလှန် ကူးလူးယှက်နွယ် ဆက်သွယ်မှုများရှိခဲ့ကြပါသည်။ ဆဋ္ဌသင်္ဂဟယုဂ် မျက်မှောက်ခေတ်အထိ မြန်မာ နှင့် သီဟိုဠ် (သီရိလင်္ကာ)တို့သည် အထူးသဖြင့် သာသနာရေးကိစ္စမှန်သမျှ အမြဲလက်တွဲ၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ တစ်နိုင်ငံနှင့် တစ်နိုင်ငံ “တပည့်ခံသည် ဆရာလုပ်သည်”ဟု သဘောမထား

စောင့်မထေရ်ကြီး အဆက်ဆက်နှင့် သာသနာ ဒါယကာမင်းများ၊ ဒါယကာ ဒါယကာမများ၊ စေတနာရှင်၊ အလှူရှင်များ၏ ကျေးဇူးကြောင့်ပင် ဖြစ်သည်။ ခေတ်အဆက်ဆက် ဆရာ၊ ဒကာ လက်တွဲညီညာမှုကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။
မာရဝိပဿ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများ ရှင်းလင်း ပြသခြင်းအခမ်းအနားတွင်လည်း သာသနာတော် ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်ရရှိခဲ့သည့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဘဏ် လုပ်ငန်းရှင်များ၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာပုဂ္ဂိုလ်များ အပါအဝင် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြ သော စေတနာရှင်၊ အလှူရှင် ၁၀၁ ဦးတို့ကလည်း စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၁၆၀၇၇၇ သန်း (၁၆ ဒသမ ၁၇၇ ဘီလီယံ)ကို သဒ္ဓါတရားထက်သန်စွာ ပေးအပ် လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။

❖ “မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကြီး ခိုင်မာစွာထွန်းလင်းတောက်ပ လျက်ရှိမှုကို ပြသရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံသည် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓ ဘာသာကိုးကွယ်မှု၏ ပဟိုချက်ဖြစ်စေရန်”ဟူသည့် ရည်ရွယ်ချက်နှစ်ရပ်ကား အဓိပ္ပာယ်လေးနက် ကျယ်ဝန်းလှပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာ့သမိုင်းကို ခြေခြေ မြစ်မြစ် ထဲထဲဝင်ဝင်မလေ့လာ၊ မသိရှိသူများအဖို့မူ နားလည်သဘောပေါက်ဖို့ ခက်ခဲပေလိမ့်မည်။ တကယ်တော့ မြန်မာနှင့် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာသည် ခွဲ၍မရပါ

“ဘုန်းကံနည်းသူတို့သည် သာသနာတော်ကို အနည်းငယ်မျှပင် ချီးမြှောက်ခွင့်မရကြကုန်၊ ဘုန်းကံ ရှိသူတို့သာလျှင် ရနိုင်ကုန်၏။ အဘယ်ကြောင့် ဆိုသော် သာသနာတော်သည် အတုမရှိ ဘုန်းကံ ကြီးမားတော်မူသော ဘုရားရှင်၏ သာသနာတော် ဖြစ်သောကြောင့်ပင်တည်း” ဟူသည့် ပေရုဏ ဂါထာလာအတိုင်း အတုမရှိ ဘုန်းကံကြီးမားတော် မူသော ဘုရားရှင်သာသနာတော်ကို ချီးမြှောက်ခဲ့ကြ ပါသော ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယကာမများ၊ ငွေအား၊ လှူအားဖြင့် ပါဝင်လှူဒါန်းခဲ့ကြသော စေတနာရှင် အလှူရှင်များအား ဝမ်းမြောက်နုမေ့သာရ ခေါ်ဆို ရပါ၏။
မာရဝိပဿဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထား ကိုးကွယ်ရသည့် ကောင်းမှုကံစေတနာတို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်ကြီး သာယာဝပြောပါစေ၊ ကမ္ဘာကြီး ငြိမ်းချမ်းသာယာပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းလိုက်ရပါ၏။ ပုဒ္မမြတ်စွာသာသနာ ရောဝင်ပါ နေသို့ လင်းစေသော။ ။

ကျမ်းကိုး
- စမာစရိယ ဦးဌေးဌိုင်၏ သီဟိုဠ်ခေတ် စံတော်ဝင်အရိယာများ။

အထက်မြန်မာပြည်တွင် အနော်ရထာ၊ ဘိုးတော်ဘုရားနှင့် မင်းတုန်းမင်းတို့ကဲ့သို့သော အောက်မြန်မာပြည်တွင် ဓမ္မစေတီ၊ ဘုရင့်နောင်တို့ ကဲ့သို့သော တိုင်းပြုပြည်ပြု သာသနာပြုမင်းများ ပေါ်ပေါက်လာသဖြင့် မြန်မာနှင့် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓ သာသနာသည် တစ်ကမ္ဘာလုံးက အားကိုးရသော နေရာသို့ ရောက်ရှိခဲ့လေသည်။
ထေရဝါဒသာသနာအပေါ် ကမ္ဘာကပင် အာရုံစိုက်လာ
မြန်မာနိုင်ငံ၌ ပြိုတိုသူများ အောက်ပိုင်းတွင် အနှစ် ၁၀၀ ကျော်၊ အထက်ပိုင်း၌ အနှစ် ၆၀ ကြာ အုပ်စိုးသွားသော်လည်း အင်္ဂလိပ်ယဉ်ကျေးမှုခေတ် ကို အလူးအလဲ မခံရချေ။ ခိုင်မာသော သုဓမ္မာသံဃာ

ဗုဒ္ဓပွင့်တော်မူရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံကြီးအတွင်း၌မူ အယူဝါဒရေးရာ ရှုပ်ထွေးမှုများ၊ နိုင်ငံရေးရှုပ်ထွေးမှု များနှင့်အတူ နောက်ဆုံး ၁၃ ရာစု ၁၄ ရာစုခေတ်တွင် အတုရော အစစ်ပါ ဗုဒ္ဓဝါဒများအားလုံး အပြီးတိုင် ချုပ်ငြိမ်းကာ သာသနာကွယ်ပွဲခဲ့ရလေသည်။
သီဟိုဠ်ကျွန်း(သီရိလင်္ကာ)ကိုလည်း အင်္ဂလိပ် တို့မသိမ်းပိုက်မီကပင် မြန်မာနိုင်ငံ အမရပူရ နေပြည်တော်သို့ သီဟိုဠ်ရုပ် ရဟန်းရှင်လူများအကြိမ် ကြိမ်လာရောက်ကြ၍ သာသနာရေးအကူအညီ ကို ရယူခဲ့ကြသည်။ အေဒီ-၁၀၇၄ ခုနှစ်တွင် စစ်ဘေး စစ်ဒဏ်ကြောင့် သီဟိုဠ်နိုင်ငံတွင် သာသနာဆက် ပြတ်လုဖြစ်နေ၍ သီဟိုဠ်မင်း၏ မေတ္တာပဉ်ချက် အရ အနော်ရထာမင်းသည် ပုဂံနေပြည်တော်မှ

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်နှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်နှင့် ညီနောင်အသင်းအဖွဲ့များ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄
၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂ ရက်နေ့က နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ် ညီနောင်အသင်းများ တွေ့ဆုံပွဲတွင် ကဏ္ဍအသီးသီးရှိ ပုဂ္ဂလိကအသင်းအဖွဲ့များ၊ စီးပွား ရေးလုပ်ငန်းရှင်များမှ တင်ပြချက် များအပေါ် ဆက်လက်အကောင် အထည်ဖော်ပြီးစီးမှု၊ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ဇူလိုင် ၂၄ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီး ဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ (၂) ၌ ကျင်းပသည်။



အတွက် ပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက် ရန်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား သည်။ (ဝဲပုံ)

ရှင်းလင်းဆွေးနွေး
ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များ နှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အသင်းအဖွဲ့ အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများက ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂ ရက်နေ့ တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာ နိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှု လက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ချုပ်၌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပုဂ္ဂလိက စီးပွားရေးအသင်းအဖွဲ့ များ တွေ့ဆုံပွဲတွင် ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍ မှ တင်ပြချက်များအပေါ် အသေး စိတ်ထပ်မံတင်ပြခြင်းနှင့် ထပ်မံ ဖြည့်စွက် တင်ပြလိုသည်များကို လည်းကောင်း၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ကြုံတွေ့နေရသည့် အခြေအနေ များကိုလည်းကောင်း တင်ပြခဲ့ရာ ကဏ္ဍအလိုက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိ သူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာ ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားကာ အစည်းအဝေးကို ရပ်သိမ်းခဲ့သည်။

ဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးများ နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်ထောင်စု သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များ နှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ညီနောင် အသင်းအဖွဲ့ ၁၈ ခုမှ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ အထွေထွေအတွင်း ဝန်ကြီးများ၊ ၃၈ ဦးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ များမှ တာဝန်ရှိသူများ တက် ရောက်ကြသည်။

များစွာအထောက်အကူပြု ဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန် က ယခုအစည်းအဝေးသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

လက်တွေ့ ထိရောက်သည့် နည်းလမ်းများဖြင့် ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါ ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းများကို ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင် ပြီး ထွက်ရှိလာသည့် ကုန်ကြမ်း ပစ္စည်းများအပေါ် မူတည်၍ ပြည်တွင်းစားသုံးမှုနှင့် ပြည်ပ ပို့ကုန်များ တိုးတက်ရရှိလာမည် ဖြစ်ပါက လယ်ယာကဏ္ဍကြီး၊ စက်မှုကဏ္ဍကြီးနှင့် ဝန်ဆောင်မှု ကဏ္ဍကြီးများ တိုးတက်လာမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆီထွက်သီးနှံများ ဖြစ်သည့် မြေပဲနှင့် နှမ်းများကို ပိုမို စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ပြီး ပြည်တွင်း၌ ဆီထုတ်လုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းများ၌

အသုံးပြု ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ဆီစက်များ လည်ပတ်ရခြင်း၊ တိရစ္ဆာန်အစာအတွက် လိုအပ် သည့် နှမ်းဖတ်၊ ပဲဖတ်များ ရရှိ ခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်များ ရရှိခြင်း များ ဖြစ်ပေါ်ပြီး ပြည်တွင်းဆီ ဖူလုံမှုများကို များစွာအထောက် အကူပြုစေမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံစီးပွား မြှင့်တင်ရေးအတွက် ကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက်ရာ တွင် နိုင်ငံတော်၏ ဦးတည်ချက် (၁၂) ချက်တွင် ပါရှိသည့် အချက် များကို အလေးထားဆောင်ရွက် ရန် လိုပါကြောင်း၊ နိုင်ငံစီးပွား မြှင့်တင်ရန်အတွက် အားပေး ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သဖြင့် ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းကြံရမည်ဖြစ် ကြောင်းနှင့် ပို့ကုန်ဖြင့်တင်ရေး

သတင်းစဉ်



ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီရေတောပင်များ စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄
ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီရေတောပင်များ စိုက်ပျိုးပွဲနှင့် ကမ်းခြေသန့်ရှင်းရေး လုပ်အားပေးပွဲကို သန့်လျှင်တပ်နယ် အတွင်းရှိ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ် မြစ်ကမ်းနား တစ်လျှောက်တွင် ယနေ့နံနက်ပိုင်းကကျင်းပရာ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် ကိုကိုကျော်၊ အရာရှိ၊ စစ်သည်များနှင့် မိသားစုဝင်များ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ရတနာသစ်တော ပြည့်သွေးကြော သစ်တောရတနာ ထိန်းသိမ်းပါ

ဒီရေတောပင်များ စိုက်ပျိုးပွဲတွင် လမုင်နှင့်နေပိုင် စုစုပေါင်း အပင် ၇၀၀ စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး မြစ်ကမ်းနားတစ်လျှောက်တွင် ကမ်းခြေသန့်ရှင်း ရေးအတွက် အမိုက်များ ရှင်းလင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များဖောင်ဒေးရှင်းဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့အစည်းအဝေးနှင့် စာအုပ်လှူဒါန်းပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၄
မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များ ဖောင်ဒေးရှင်းဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် အဖွဲ့အစည်းအဝေးနှင့် စာအုပ်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူလမ်း အမှတ် (၂၇) ရှိ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက် များ ဖောင်ဒေးရှင်း အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။
ရှေးဦးစွာ စာအုပ်လှူဒါန်းပွဲပြုလုပ်ရာ စာရေးဆရာ တက္ကသိုလ် စိုးယဉ်က ကိုယ်တိုင်ရေးသားသော ပွင့်ဦးမေတ္တာချလှည့်ပါနှင့် အခြား ကဗျာများ စာအုပ် ၁၀၀၊ တန်ဖိုး ၂၀၀၀၀၀ ကို လှူဒါန်းရာ ဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းမောင် (မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး) က လက်ခံပြီး (ယာပုံ) ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားကာ ဂုဏ်ပြုလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ် သည်။ ဆက်လက်၍ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့အစည်းအဝေးကို ကျင်းပကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ပေါင်းတည်မြို့နယ်၌ ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် စပါးစိုက်ပျိုးခြင်း သရုပ်ပြပွဲ ပြုလုပ်

ပေါင်းတည် ဇူလိုင် ၂၄
ပေါင်းတည်မြို့နယ်၌ မြို့နယ် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန၊ စက်မှု လယ်ယာစခန်း (ဆွယ်) က ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် ရက် ၉၀ စပါး စိုက်ပျိုးခြင်း သရုပ်ပြပွဲကို ဇူလိုင် ၂၃ ရက်က ကြိုတောကန် ကျေးရွာ ကွင်းအမှတ် (၁၀၉၃) တောင်သူ ဦးစိန်ထွန်း၏ သုံးဧက စပါး စိုက်ပျိုးခင်း၌ ပြုလုပ် သည်။ (အောက်ပုံပုံ)

သရုပ်ပြပွဲသို့ မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးမြင့် လှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင် (၂) ဦးအေးကျော်၊ စက်မှုလယ်ယာ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးသိန်းဇော်၊ မြို့နယ်လယ်ယာ မြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်း ဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးရဲဝင်း၊ မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးအောင်မျိုးမင်း၊ မျိုးသန့် ခြံဌာနခွဲ တာဝန်ခံ ဒေါ်ဌေးတင်၊ မြို့နယ်မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေး



ဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာ သင်းသင်းခိုင်၊ ဌာနဆိုင်ရာများ နှင့် ဒေသခံတောင်သူများ တက် ရောက်လေ့လာကြသည်။ သရုပ်ပြပွဲ၌ မြို့နယ်စက်မှု လယ်ယာဦးစီးဌာနမှူး ဦးအောင် နိုင်ဝင်းက တောင်သူများအား ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် စပါးစိုက်ပျိုး နည်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်း ပြောကြားပြီး ကောက်စိုက်စက် ဖြင့် စိုက်ပျိုးနေမှုကို လက်တွေ့ စိုက်ပျိုးပြသပေးရာ တောင်သူ များက ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သူရဲကြီး (ပြန်/ဆက်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုး နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေဖြင့် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးသည့် သမဝါယမအသင်းသားတောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄

နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေဖြင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသော မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ အချိန်မီပြီးစီးရေးအတွက် သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုးသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ် သပြေတန်းကျေးရွာရှိ ယွန်းလှ လယ်ယာအထောက်အကူပြုစခန်းသို့ ရောက်ရှိပြီး နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေဖြင့် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးမည့် သမဝါယမအသင်းသားတောင်သူများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံကာ မိုးစပါး စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သည့် မျိုး၊ သွင်းအား၊ နည်းပညာ၊ အရင်းအနှီးများ ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိပြီး အမှန်တကယ် ဆောင်ရွက်လိုသူများဖြင့် သမဝါယမအသင်းအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်း၍ အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အသင်းသားတောင်သူများအနေဖြင့် အထွက်တိုးမျိုးစပါးများ စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း



တိုးကာ ဝင်ငွေတိုးပွားလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲ ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားပြီး လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များကို ပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးကာ ဂရုတစိုက်ပျိုးရေး ကုမ္ပဏီ၏ အထွက်တိုးမျိုးစပါးများ ခင်းကျင်းပြသထားမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည်

သပြေတန်းကျေးရွာ၌ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် အိမ်ခြေ ၃၈၈ အိမ်နှင့် လူဦးရေ ၁၂၁၂ ဦးတို့ကို အကျိုးပြုမည့် အရှည်ပေ ၃၂၀၀ ရှိ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ကျေးရွာသူကျေးရွာသားများ၏ ကျေးရွာစာသင်ကျောင်း သောက်သုံးရေရရှိရေး လိုအပ်ချက်တင်ပြ

မှုအပေါ် ရေသန့်စက်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် မြို့မြို့နယ် ကျေးမန်းကျေးရွာအုပ်စုရှိ လူငယ်အားမာန်စိုက်ပျိုးရေးနှင့် လုပ်ငန်းစုံသမဝါယမအသင်း လီမိတက်မှ အသင်းအမှုဆောင်များ၊ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေဖြင့် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးသည့် သမဝါယမအသင်းသားတောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး (ဝဲပုံ) နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ရေး၊ အသင်းပိုင်မြေဧကများကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုရေး၊ သဘာဝမြေဩဇာများ ရောနှောအသုံးပြုရေးတို့ကို မှာကြားကာ လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များကို ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် လူငယ်အားမာန် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် လုပ်ငန်းစုံသမဝါယမအသင်းလီမိတက်၏ GW-11 အထွက်တိုးစပါးများ ပျိုးထောင်ထားမှု၊ ဝက်မွေးမြူထားမှု၊ နွားမွေးမြူထားမှုနှင့် နွားစာအတွက် ဓနီယာမြက်စိုက်ပျိုးထားမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး အုန်းချိုမွှေးပင်များ စိုက်ပျိုးပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အထက်မြန်မာပြည်) တွင် အဆင့်မြင့်အရာထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၅)၊ အုပ်ချုပ်မှုစွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၆) နှင့် အခြေခံပညာ ဆရာ၊ ဆရာမများ အထူးမွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၇၂) သင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

ဇီးပင်ကြီး ဇူလိုင် ၂၄

အဆင့်မြင့်အရာထမ်း သင်တန်း အခမ်းအနားများကို ယနေ့နံနက် အမှတ်စဉ် (၁၅)၊ အုပ်ချုပ်မှု စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၆) နှင့် အခြေခံပညာ ဆရာ၊ ဆရာမများ အထူးမွမ်းမံ

သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၇၂) ဖွင့်ပွဲ အဖွဲ့မှ တာဝန်ခံ အဖွဲ့ဝင် ဦးဆန်းမြင့်၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်

(အထက်မြန်မာပြည်) မှ ပါမောက္ခချုပ်၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ တက္ကသိုလ်သင်ကြားစီမံဌာနများမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ၊ အခြေခံပညာ ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားများတွင် ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန် အဖွဲ့ တာဝန်ခံအဖွဲ့ဝင် ဦးဆန်းမြင့်က သင်တန်းဖွင့် အမှာစကား ပြောကြားသည်။ (ဝဲပုံ) အဆင့်မြင့် အရာထမ်း သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁၅) သို့

ဝန်ကြီးဌာနများမှ သင်တန်းသား ၂၈ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၁၃ ဦး စုစုပေါင်း ၄၂ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ဇူလိုင် ၂၄ ရက်မှ စက်တင်ဘာ ၁၅ ရက်အထိ ရက်သတ္တရပ်စတင် ကြာမြင့်မည်ဖြစ်သည်။

အုပ်ချုပ်မှုစွမ်းရည် မြှင့်တင်ရေးသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၆) သို့ သင်တန်းသား ၁၂၅ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၁၂၄ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၂၄၉ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ဇူလိုင် ၁၀ ရက်မှ ဇူလိုင် ၁၀ ရက်အထိ ရက်သတ္တရပ်စတင် ကြာမြင့်မည်ဖြစ်သည်။

အခြေခံပညာ ဆရာ၊ ဆရာမများ အထူးမွမ်းမံ သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၇၂) သို့ သင်တန်းသား ၈၇ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၇၄၇ ဦး စုစုပေါင်း ၈၃၄ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ဇူလိုင် ၁၀ ရက်မှ ဇူလိုင် ၁၀ ရက်အထိ ရက်သတ္တရပ်စတင် ကြာမြင့်မည်ဖြစ်သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ တာဝန်ခံအဖွဲ့ဝင် ဦးဆန်းမြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် တက္ကသိုလ်တွင် ဖွင့်လှစ်ပို့ချလျက်ရှိသည့် သင်တန်းများ၏ သင်ခန်းစာ ပို့ချနေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



အခြေခံစာရင်းစာရင်းကိုင်ကျွမ်းကျင်မှု သင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပ

မန္တလေး ဇူလိုင် ၂၄

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမဦးစီးဌာနများမှ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အငယ်တန်းစာရင်းဝန်ထမ်းများအား လုပ်ငန်းခွင် စွမ်းရည်ပြည့်ဝစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်အတွက် အခြေခံစာရင်းစာရင်းကိုင် သင်တန်းဆင်းပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူး ဦးကျော်စိုးတင်က သင်တန်းဆင်းအမှာစကား ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ သင်တန်းတွင် အငယ်တန်းစာရင်းဝန်ထမ်း ၇၂ ဦး တက်ရောက်ပြီး ဇူလိုင် ၁၀ ရက်မှ ဇူလိုင် ၂၀ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



NGO/INGO များ မှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ် လွယ်ကူချောမွေ့စေရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄

NGO/INGO များ မှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ် လွယ်ကူချောမွေ့စေရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ Hotel Max ၌ ကျင်းပသည်။

အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုမှတ်ပုံတင်ရေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က အမှာစကား ပြောကြားပြီး အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က အသင်းအဖွဲ့မှတ်ပုံတင်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသိပညာ ပြန့်ဝေခြင်း၊ အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ပရဟိတအသင်းအဖွဲ့များအပေါ်



စည်းမျဉ်း ကြီးကြပ်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ထို့နောက် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန/ အဖွဲ့ အစည်းတို့မှ တာဝန်ရှိသူများက အသင်းအဖွဲ့များ၏ ဆွေးနွေးချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအလိုက် ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးဖြေကြားကြပြီး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ရပ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်း ၁၁ ခုမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ အရာထမ်းများ၊ ပြည်တွင်းအသင်းအဖွဲ့ ၃၂ ဖွဲ့နှင့် အစိုးရမဟုတ်သော နိုင်ငံတကာအသင်းအဖွဲ့ ၅၁ ဖွဲ့တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

ငွေရေးကြေးရေး ဈေးကွက်ထဲမှာ ဒီငွေစက္ကူ ကျပ်နှစ်သောင်းတန်အသစ်တွေ အလုံးအရင်းနဲ့ဝင်ရောက်လာဖို့ဆိုတဲ့ကိစ္စက လုံးဝလည်းမဖြစ်နိုင်ဘူး၊ ဖြစ်လည်းမဖြစ်ပါဘူးလို့ အာမခံပါတယ်။ ဒါကြောင့် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုဆိုတာ မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။

မတည်ငြိမ်အောင် ကောလာဟလတွေ ထုတ်လွှင့်နေတာပဲဖြစ်ပါတယ်

မြန်မာ့ငွေကျပ် နှစ်သောင်းတန်အသစ် ရိုက်နှိပ်ထုတ်ဝေမှုနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းထောက်တစ်ဦး၏ မေးမြန်းချက်ကို ဗိုလ်ချုပ်ဇော်မင်းထွန်းက ပြန်လည်ဖြေကြားထားသည်များကို ဖော်ပြလိုက်ပါသည် -

မေး။ ။ အခုလို ငွေကျပ်နှစ်သောင်းတန် ရိုက်နှိပ်ထုတ်ဝေ လိုက်တဲ့အတွက် လတ်တလောမှာ နိုင်ငံခြားငွေဈေး၊ ရွှေဈေးတွေအပါအဝင် ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်လာတဲ့အတွက် ပြည်သူ့ တွေက စိုးရိမ်ပူပန်မှုတွေ ဖြစ်ပေါ်လာတယ်လို့ပြောကြားတာတွေကို ဖြစ်ပေါ်တဲ့အခြေအနေနဲ့ပတ်သက်ပြီး အစိုးရအနေနဲ့ ပြည်သူလူထု ကို ဘာများ အသိပေးပြောကြားလို့ပါသလဲ ခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ။ ဒီကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီးဖြစ်ပေါ်လာတဲ့အကြောင်းရင်း တွေကို လိုက်လံစုံစမ်းကြည့်တယ်။ ပထမဦးဆုံးက ကောလာဟလပေါ့။ ကောလာဟလနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဖြစ်ပေါ်လာ တဲ့ဟာတွေကို ပထမဦးဆုံးပြောချင်တယ်။ မနေ့က မနက် ၈ နာရီမှာ ငွေကျပ်နှစ်သောင်းတန် အသစ်ထုတ်ဝေတာနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဗဟို ဘဏ်က ကြေညာချက်ထုတ်ခဲ့တယ်။ အဲဒီလိုဖြစ်ပြီး နေ့လယ်ပိုင်း လောက်မှာ ကောလာဟလနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အချက်အလက်တွေ ကောလာဟလက နှစ်သောင်းတန်တွေ အသစ်ထုတ်ပြီပေါ့ဗျာ။ နောက်ထပ်လည်းထွက်လာနိုင်သေးတယ်။ နောက်ထပ်လည်း ဒါထက် တန်ဖိုးမြင့်တဲ့ဟာတွေ ထွက်လာနိုင်သေးတယ်။ မြန်မာ့ငွေကြေး တန်ဖိုးကျမယ်။ ငွေကြေးဖောင်းပွလာနိုင်တယ်ဆိုပြီး ထွက်လာတယ်။ နောက်တစ်ခုကတော့ မရေ့မနှောင်းလောက်မှာ ထပ်ပြီးထွက်လာ တာက ငွေစက္ကူအသစ်တွေ ထွက်လာတဲ့အတွက် ယခင်တုန်းက သုံးနေတဲ့အဟောင်းတွေ ဖျက်သိမ်းခံရနိုင်တယ်ဆိုပြီးတော့ ရည်ရွယ် ချက်ရှိရှိနဲ့ ကောလာဟလတွေ ထွက်လာတယ်။ အဲဒီလိုထွက်လာပြီး နောက်ပိုင်းမှာ အဲဒီနေ့က တနင်္ဂနွေနေ့ဆိုတော့ ဒေါ်လာဈေးလည်း တက်ရိပ်ပြလာတယ်။ ရွှေဈေးလည်းတက်ရိပ်ပြလာတယ်။ ရုံးပိတ်ရက် ဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် လက်တွေ့အရောင်းအဝယ်ဖြစ်တာ မဖြစ် တာထက် ဒေါ်လာဈေး တက်ရိပ်ပြလာတယ်။ ရွှေဈေးတက်ရိပ်ပြ လာတယ်။



တွေပေါ့။ မြန်မာ့ငွေရေးကြေးရေး စောင့်ကြည့်သူတစ်ဦးဆိုပြီး အစိုးရ အနေနဲ့ ငွေစက္ကူအသစ်တွေ ရိုက်နှိပ်ထုတ်ဝေရပြီး စီးပွားရေးအရ အခြေအနေ မကောင်းဘူးဆိုပြီး ဒါတွေထွက်လာတယ်။ ထွက်လာပြီး နောက်ပိုင်းမှာ ဒေါ်လာဈေးနဲ့ ရွှေဈေးတက်သွားတယ်။ နောက်ပိုင်း မှာ အခြားကုန်ဈေးနှုန်းတွေပါ ဆွဲတင်ခြင်းခံလိုက်ရတယ်။ အဲဒီလို ဖြစ်လာအောင် ထိုးနှက်တိုက်ခိုက်ရတဲ့ အဓိကအကြောင်းကတော့ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၃ ရက်မှာ ဗဟိုဘဏ်က ကြေညာချက်ထုတ်တယ်။ အဲဒီကြေညာချက်က ဘာလဲဆိုတော့ ယခင်တုန်းက ပို့ကုန်သွင်းကုန် တွေပေါ့လေ။ ပို့ကုန်ကရရှိတဲ့ ပို့ကုန်ရငွေပမာဏ ၆၅ ရာခိုင်နှုန်းကို မြန်မာ့ကျပ်ငွေနဲ့လဲလှယ်ဖို့ ထွက်ထားတာရှိတယ်။ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌအနေနဲ့ MSME လုပ်ငန်းရှင်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံတဲ့အခါမှာပဲဖြစ်ဖြစ်၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံ တဲ့အခါမှာပဲဖြစ်ဖြစ် အချိုး ၆၅ ရာခိုင်နှုန်းပေါ့။ မြန်မာ့ကျပ်ငွေနဲ့ လဲလှယ်ဖို့ဆိုတာကို သင့်လျော်တဲ့အချိန်မှာ ပြင်ပေးဖို့၊ လျှော့ချဖို့ ဆိုတာကို အမြဲတမ်းပြောနေတာရှိတယ်။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် တွေပေါ့။ စက်မှုလုပ်ငန်းရှင်တွေပေါ့။

ဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဇူလိုင် ၁၃ ရက်မှာ ကျွန်တော်တို့က ပို့ကုန်တင်ပို့ သူများအနေနဲ့ ပို့ကုန်ရငွေရဲ့ ၆၅ ရာခိုင်နှုန်းကို မြန်မာ့ကျပ်ငွေနဲ့ လဲလှယ်မယ့်အစား ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းသာ လဲလှယ်ရန်ဆိုပြီး ဗဟိုဘဏ်က ထုတ်ပြန်လိုက်တယ်။ ထုတ်ပြန်ပြီးနောက်ပိုင်းမှာ အားလုံးလည်း သတိပြုမိလိမ့်မယ်။ ကုန်သွယ်မှု အရှိန်ပိုပြီးကောင်းလာတယ်။ ဒါ့အပြင် ဈေးကွက်အတွင်းမှာ နိုင်ငံခြားငွေရရှိမှု ပိုကောင်းလာတယ်။ ဒေါ်လာဈေးအနေနဲ့ ပိုပြီးတည်ငြိမ်သွားတယ်။ ဒါတွေဖြစ်ခဲ့တဲ့ အတွက်ကြောင့် ဒီအချိန်မှာ ငွေစက္ကူ နှစ်သောင်းတန်အသစ် ထုတ်ဝေတဲ့အခါမှာ ဒီဟာကိုမတည်ငြိမ်အောင် ကောလာဟလအနေနဲ့ ထပ်ဆင့်ထုတ်လွှင့်ပြီး လုပ်ဆောင်နေတယ်လို့ ကျွန်တော်တို့ မြင်ပါတယ်။ အရေးကြီးတာက ပြည်သူလူထုကို အသိပေးချင်တာ၊ အာမခံ ချက်ပေးချင်တာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေ့မနက် ၉ နာရီလောက်မှာ ဗဟိုဘဏ်က အမေးအဖြေနဲ့ ထုတ်ပြန်ချက်က ပြည့်စုံပါတယ်။

ဒါပေမယ့် နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ အသုံးအနှုန်းတွေပါတဲ့အတွက် ပြည်သူလူထုအနေနဲ့ ရှင်းရှင်းလင်းလင်းနားလည်ချင်မှ နားလည် ပါလိမ့်မယ်။ ဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကျွန်တော်အနေနဲ့ အသိပေးလိုတာ ရှိပါတယ်။ နံပါတ် (၁) အချက်အနေနဲ့ သိထားရမှာက ဒီငွေစက္ကူအသစ် ငွေကျပ်နှစ်သောင်းတန်က အလုံးအရင်းနဲ့ ထုတ်တဲ့ ပိုက်ဆံမဟုတ်ဘူး။ အထိမ်းအမှတ်အနေနဲ့ထုတ်လိုက်တဲ့ ငွေစက္ကူပဲ ဖြစ်တယ်။ အခြား နိုင်ငံတွေမှာလည်း ဒီလိုအထိမ်းအမှတ်အနေနဲ့ထုတ်တဲ့ ငွေစက္ကူ တွေရှိခဲ့ဖူးတယ်။ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံမှာတော့ ငွေစက္ကူကို အထိမ်းအမှတ်အနေနဲ့ ထုတ်လုပ်ခဲ့တာ မရှိခဲ့ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် (၇၅)နှစ်ပြည့် စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေးနေ့တုန်းကတော့ အထိမ်းအမှတ် အနေနဲ့ ရွှေအင်္ကျီပေးတဲ့ ထုတ်ဝေခဲ့တာရှိပါတယ်။ အဲဒီအချိန်တုန်း ကလည်း သတ်မှတ်ထားတဲ့ ငွေကြေးပမာဏပေးပြီး ဝယ်လိုရတယ် ဆိုပေမယ့် များများစားစားဝယ်လိုရတာ မဟုတ်ပါဘူး။ အခုကိစ္စ မှာလည်း ဒီလိုပဲ။ ကျွန်တော်ပြောချင်တဲ့ နောက်တစ်ချက်က ဗဟိုဘဏ်ရဲ့ ထုတ်ပြန်ချက်ထဲမှာ ပါပါတယ်။ ဒီငွေစက္ကူကျပ် နှစ်သောင်းတန်အသစ်က အထိမ်းအမှတ်အနေနဲ့ ထုတ်ဝေတဲ့ ငွေစက္ကူဖြစ်တဲ့အတွက် အဲဒီပိုက်ဆံနဲ့ တန်ဖိုးတူညီတဲ့ ငွေပမာဏကို ဘဏ်ကို သွားသွင်းမှ ငွေစက္ကူကျပ်နှစ်သောင်းတန်အသစ်ကို ထုတ်ပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလို ထုတ်ပေးတဲ့နေရာမှာလည်း အကန့်အသတ် ရှိပါတယ်။ ဘဏ်ကိုသွားပြီး အခုထုတ်လိုက်တဲ့ ငွေစက္ကူကျပ် နှစ်သောင်းတန်အသစ် သိန်းတစ်ရာလျှင်လို့ဆိုပြီး ကိုယ့်ရဲ့ငွေစက္ကူအဟောင်း သိန်းတစ်ရာနဲ့ သွားပြီးလဲရင်လည်း သိန်းတစ်ရာ ထုတ်ပေးနိုင်ပါဘူး။ တစ်ဦးကို သုံးရွက်ပဲ ထုတ်ပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီသုံးရွက်ကိုလည်း အလကားထုတ်ပေးမှာ မဟုတ် ပါဘူး။ မြန်မာစကားပုံနဲ့ အားလုံးနားလည်အောင် လွယ်လွယ် ပြောရမယ်ဆိုရင် ဆန်ပေးမှ ဆီရမယ်လို့ပဲ ပြောရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီငွေစက္ကူတွေကိုလည်း ငွေစက္ကူအဟောင်းနဲ့ လဲလှယ်နိုင်အောင် လုပ်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ လာရောက်လဲလှယ်တဲ့ ငွေစက္ကူအဟောင်း တွေကိုလည်း ဗဟိုဘဏ်က အကုန်လုံး ဖျက်သိမ်းပစ်လိုက်မှာဖြစ် ပါတယ်။

ဒါကြောင့် ငွေရေးကြေးရေး ဈေးကွက်ထဲမှာ ဒီငွေစက္ကူ ငွေကျပ် နှစ်သောင်းတန်အသစ်တွေ အလုံးအရင်းနဲ့ ဝင်ရောက်လာဖို့ဆိုတဲ့ ကိစ္စက လုံးဝလည်း မဖြစ်နိုင်ဘူး၊ ဖြစ်လည်းမဖြစ်ပါဘူးလို့ အာမခံ ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုဆိုတာ မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ မတည်ငြိမ်အောင် ကောလာဟလတွေ ထုတ်လွှင့်နေတာပဲ ဖြစ်ပါ တယ်။ နောက်တစ်ချက်ကတော့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေပုဒ်မ ၃၆ မှာ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အစိုးရအနေနဲ့ အာမခံ ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ အစိုးရအနေနဲ့လည်း ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ ၂၀၀၈ ကို လက်ခံထားတဲ့ အစိုးရဖြစ်တယ်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ ၂၀၀၈ ပုဒ်မ ၃၆ (ဃ) ပိုင်းမှာ စီးပွားရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်း များကို နိုင်ငံပိုင် သိမ်းယူခြင်းမပြု ဆိုတဲ့အချက်နဲ့ ပုဒ်မ ၃၆(စ) မှာပါတဲ့ တရားဝင်ထုတ်ဝေထားသော ငွေကြေးကို တရားမဝင်ငွေကြေး အဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်းမပြုဆိုတဲ့ အချက်တွေနဲ့ အာမခံပြီးဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ယခင်က တရားဝင်ထုတ်ဝေထားပြီး တရားဝင် အသုံးပြုနေတဲ့ ငွေကြေးတွေကို တရားမဝင်ငွေကြေးအဖြစ် ဘယ်တော့မှ သတ်မှတ်မှာမဟုတ်ပါဘူး။ ဒါကိုလည်း အာမခံချက် ပေးလိုပါတယ်။ နောက်ဆုံးအနေနဲ့ အသိပေးပြောကြားလိုတာ ကတော့ အခုလက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေတဲ့အခြေအနေကို ကောလာဟလတွေ ထုတ်လွှင့်ဖို့အတွက် အချိန်ကိုက ဆောင်ရွက်နေကြတာဖြစ်တယ်။ အစိုးရအနေနဲ့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဒီအခြေအနေ တွေကို ကောင်းစွာထိန်းသိမ်းနိုင်တဲ့ အခြေအနေရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်အနေနဲ့ ပြည်သူလူထုကို အသိပေးပြောကြားလိုတာ ကတော့ ပြည်သူလူထုအနေနဲ့ ယုံကြည်စိတ်ချစွာနဲ့ မိမိတို့ရဲ့ လူမှု စီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို လုပ်ကိုင်နိုင်ကြောင်း ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အာမခံပါတယ်။ အားလုံး ကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

- ဒီငွေစက္ကူ ကျပ်နှစ်သောင်းတန်အသစ်က အထိမ်းအမှတ်အနေနဲ့ ထုတ်ဝေတဲ့ ငွေစက္ကူဖြစ်တဲ့ အတွက် အဲဒီပိုက်ဆံနဲ့ တန်ဖိုးတူညီတဲ့ ငွေပမာဏကို ဘဏ်ကိုသွားသွင်းမှ ငွေစက္ကူကျပ်နှစ်သောင်း တန်အသစ်ကို ထုတ်ပေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလိုထုတ်ပေးတဲ့နေရာမှာလည်း အကန့်အသတ် ရှိပါတယ်။ ဘဏ်ကိုသွားပြီး အခုထုတ်လိုက်တဲ့ ငွေစက္ကူကျပ်နှစ်သောင်းတန်အသစ် သိန်းတစ်ရာ လိုချင်လို့ဆိုပြီး ကိုယ့်ရဲ့ငွေစက္ကူအဟောင်း သိန်းတစ်ရာနဲ့ သွားပြီးလဲရင်လည်း သိန်းတစ်ရာ ထုတ်ပေးနိုင်ပါဘူး။ တစ်ဦးကို သုံးရွက်ပဲထုတ်ပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်
- ယခင်က တရားဝင်ထုတ်ဝေထားပြီး တရားဝင်အသုံးပြုနေတဲ့ ငွေကြေးတွေကို တရားမဝင်ငွေကြေး အဖြစ် ဘယ်တော့မှ သတ်မှတ်မှာ မဟုတ်ပါဘူး
- ပြည်သူလူထုအနေနဲ့ ယုံကြည်စိတ်ချစွာနဲ့ မိမိတို့ရဲ့ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း တွေကို လုပ်ကိုင်နိုင်ကြောင်း ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အာမခံပါတယ်

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်း စစ်တွေမြို့ရှိ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ဦးရဲကျော်သူကျောင်းတိုက်အတွင်း ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့မှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရုံး ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံ

စစ်တွေ ဇူလိုင် ၂၄

ရခိုင်ပြည်နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းသည် ဒုတိယဝန်ကြီးများပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက စစ်တွေမြို့ရှိ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ဦးရဲကျော်သူကျောင်းတိုက်အတွင်း ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့မှု အခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ရခိုင်ပြည်နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများသည် စစ်တွေမြို့ရှိ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ဦးရဲကျော်သူကျောင်းတိုက် ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဇေတိပလအား ဖူးမြော်ကြည့်ညိပြီး လျှောက်ပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လျှောက်ပါးသည်။ ထို့နောက် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ကျောင်းတိုက်အတွင်း ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့မှု အခြေအနေများကို မေးမြန်းလျှောက်ထားပြီး လိုအပ်သည်များကို ပြန်လည်ပြုပြင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ သည့်အခြေအနေများကို လျှောက်ထားတင်ပြသည်။

ဆက်လက်ပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ကျောင်းတိုက်အတွင်း ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့မှု အခြေအနေများနှင့် ကျောင်းအတွင်းရှိ သကျမုန့်ဘုရားကြီးသိမ်တော် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့မှု အခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု၍ တာဝန်ရှိသူများက မူလလက်ရာအတိုင်း ပြန်လည်ဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ဝန်ကြီးချုပ်က ယခုကျောင်းတိုက်ကြီးသည် သမိုင်းဝင်ကျောင်းတိုက်ကြီး ဖြစ်သဖြင့် ပြန်လည်ပြုပြင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မူလလက်ရာများအတိုင်း ပြန်လည်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုကြောင်း၊ ဘုရားဝင်းအတွင်း သန့်ရှင်းသပ်ရပ်ရေးကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်းနှင့် အခြား

လိုအပ်သည်များကို တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ရခိုင်ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရုံးရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံရာ(ယာဝု) ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်မိုးက စည်ပင်သာယာရေး လုပ်ငန်းများအား ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်နယ်ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေ၊ ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့်ပစ္စည်းဝယ်ယူခြင်း၊ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းကို တင်ဒါ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် အညီ သတ်မှတ်ကာလအတွင်း အချိန်မီပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ရေး၊ အမှိုက်သိမ်းယာဉ်များဖြင့်



အမှိုက်များကို သိမ်းယူ၍ သတ်မှတ်နေရာများ၌ စနစ်တကျ စွန့်ပစ်ပေးရေး၊ ရပ်ကွက်နေပြည်သူများ စနစ်တကျ အမှိုက်စွန့်ပစ်နိုင်ရန်အတွက် ခေါင်းလောင်းထိုးစနစ်ဖြင့် အမှိုက်သိမ်းဆည်းနေသည့် အမှိုက်သိမ်းယာဉ်များကို လမ်းအလိုက်၊ ရပ်ကွက်အလိုက် အချိန်မီမှန် လှည့်လည်သိမ်းဆည်းနိုင်ရေးတို့ကို မှာကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည်

စစ်တွေမြို့နယ် ရေချမ်းပြင်ကျေးရွာရှိ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန နည်းပညာတက္ကသိုလ် (စစ်တွေ) သို့ ရောက်ရှိကြပြီး မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် စာသင်ဆောင်များ စာသင်ခန်းမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ အိပ်ဆောင်များ ပျက်စီးခဲ့မှုအား ပြုပြင်ပေးနေမှုကို သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့စဉ် ဧတိယပိမောကျချုပ် ဒေါက်တာ ကျော်လှိုင်ဦးက ပြုပြင်နေမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်

က မုန်တိုင်းဒဏ်ခံနိုင် ရန်အတွက် အရိပ်ရလေကာပင်များ ရှင်သန်ကြီးထွားအောင် စနစ်တကျ စိုက်ပျိုး ထိန်းသိမ်းကြရန်နှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာ ကျောင်းတက်ရောက်ပညာသင်ကြားနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားခဲ့ပြီး စာသင်ခန်းအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းမင်းစိုး(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်များ ထမ်းဆောင်စဉ် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိရာမှ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများတွင် တက်ရောက်ကုသ၍ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသည့် တပ်မတော်သား အရာရှိ၊ စစ်သည်များ ချောင်းသာကမ်းခြေနှင့် ငပလီကမ်းခြေများသို့ အပန်းဖြေခရီး သွားရောက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄

နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေး တာဝန်ထမ်းဆောင်စဉ် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိရာမှ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများတွင် တက်ရောက်ကုသ၍ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသည့် တပ်မတော်သား အရာရှိ စစ်သည်များအား အနားယူ အပန်းဖြေခရီးစဉ်အဖြစ် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ချောင်းသာကမ်းခြေနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် ငပလီကမ်းခြေများသို့ ယနေ့တွင် နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတို့မှ တစ်ဆင့် တပ်မတော်လေယာဉ်များ၊ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးရာ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များအလိုက် တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လိုအပ်သည်များ မှာကြားပြီး ရင်းနှီးနှီးနီး ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး ချောင်းသာကမ်းခြေသို့ ရောက်ရှိ



များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လိုအပ်သည်များ မှာကြားပြီး ရင်းနှီးနှီးနီး ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး ချောင်းသာကမ်းခြေသို့ ရောက်ရှိ

လာသော အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား အနောက်တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ်ကြည်နိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရင်းနှီးနှီးနီးအဖွဲ့စွာ ကြိုဆိုခဲ့ကြကာ(အပေါ်ပုံ)ချောင်းသာအပန်းဖြေ

ဧည့်ရိပ်သာတွင် တိုင်းမှူးက အမှာစကားပြောကြားပြီး ဒေသထွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံကာ လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်သည်။ အလားတူ ရခိုင်ပြည်နယ်

ငပလီကမ်းခြေသို့ ရောက်ရှိလာသော အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ထင်လတ်ဦးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ စစ်မှထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ဝင်များနှင့် မြို့မိမြို့ဖများက သံတွဲလေဆိပ်တွင် အိုးစည်ခိုးပတ်များဖြင့် နွေးထွေးလှိုက်လှဲစွာ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ယင်းနောက် တိုင်းမှူးက ငပလီမြို့ရှိ အပန်းဖြေစခန်း (လင်းသာ) ၌ အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား အမှာစကားပြောကြား၍ လက်ဆောင်ပစ္စည်းနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ပြီး ဒေသထွက် စားသောက်ဖွယ်ရာ

များဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံကျွေးမွေးကာ ရင်းနှီးနှီးနီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်စကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ငပလီကမ်းခြေရှိ သဲသောင်ပြင်၌ ဘောလုံးအားကစားပွဲများကို ပျော်ရွှင်စွာ ကစားကြပြီး တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ အဆိုပါ သံတွဲမြို့နယ် ငပလီကမ်းခြေသို့ အပန်းဖြေလာရောက်ကြသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များသည် အပန်းဖြေခရီးစဉ်တွင် ရွှေနံတော်ဘုရား၊ ရွှေအံတော်ဘုရား၊ နွေးထွေးလှိုက်လှဲစွာ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ဘုရား၊ မဒေးတောင်ဘုရားများသို့ သွားရောက်ဖူးမြော်ကြသည့်ဖြစ်ပြီး ပုလဲကွန်နီ၊ ငပလီဈေးနှင့် မြပတ္တမြားပွဲယာဉ်များသို့ ငါးရက်ကြာ လေ့လာရေးခရီးစဉ်အဖြစ် အပန်းဖြေလည်ပတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ကျောက်ဖုံးမှ

ထိုသို့ခရီးသည်ရထားများ ကုန်ရထားခရီးစဉ်များကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ရန်ကုန်-မန္တလေး ရထားလမ်းပိုင်း၌ အမြန်ရထားလေးစင်း၊ စာပိုရထားနှစ်စင်း၊ လူစီးကုန်တင်ရထားနှစ်စင်းနှင့် ကုန်ရထားသုံးစင်းတို့ကို နေ့စဉ်ပြေးဆွဲပေးလျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ ရထားခရီးစဉ်များအနက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြစ်ငယ်မှ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွာသာကြီးခရီးစဉ်ထွက်ခွာမည့် အမှတ်(၉၄)အစွန် ကုန်ရထားသည် ပုလိပ်ဘူတာမှ ဇူလိုင် ၂၃ ရက် ၂၁ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ထွက်ခွာလာပြီး စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်အတွင်း ပုလိပ်ဘူတာနှင့် စဉ့်ကိုင်ဘူတာအကြား မိုင်တိုင်အမှတ် (၃၇၂-၃၇၂/၂၄) အရောက် ၂၁ နာရီ ၅၅ မိနစ်တွင် ရထားတွင်ဆင်းပါ စက်ခေါင်းနောက် ၁၈ တွဲမြောက်မှ ၂ တွဲမြောက်အထိ ကုန်အပြည့်

တင်ဆောင်ထားသည့် ကွန်တိန်နာတွဲငါးတွဲသည် သဲလမ်းများပြတ်ထွက်၍ လမ်းချော်ကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ အဆိုပါလမ်းပိုင်း၌ မိုင်တိုင်အမှတ် (၃၇၁/၁ မှ ၃) အတွင်း ရထားသဲလမ်းဆက်ပြား ရှစ်စုံနှင့် သဲလမ်းဆက်မူလီ (Bolt & Nut) ၃၂ လုံးကို မသမာသွားရာက ယုတ်မပတ်စက်သော အကြံဖြင့် ရထားသဲလမ်း၏ သဲလမ်းဆက်ပြားနှင့်မူလီများကို ဘယ်ညာနှင့်ရှေ့နောက် တစ်ဆက်တည်း အစုံလိုက်ဖြတ်ယူဖျက်ဆီးခဲ့မှုကြောင့် အလွန်အန္တရာယ်ကြီးမားပြီး သဲလမ်းအဆက်လိုက် ပြတ်ထွက်လမ်းချော်ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ (ယာဝု) ရထားလမ်းပျက်စီးမှုကို ညတွင်းချင်း ပြန်လည်ပြုပြင်ခဲ့ပြီး လမ်းပိုင်းအား ယနေ့နံနက် ၈ နာရီ ၃၆ မိနစ်တွင် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ် ပေးနိုင်ခဲ့သည်။



အဆိုပါ လုပ်ရပ်သည် ရထားစီး ခရီးသွားပြည်သူများကို ထိခိုက်သေဆုံးနိုင်ပြီး ကုန်စည် ပို့ဆောင်မှုကို ပါ ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုကြီးမားစွာ ကြုံတွေ့ရနိုင်သည့်အပြင် စက်ရပ်ရွာပွယ်ကောင်းသော လုပ်ရပ်

တစ်ခုဖြစ်သောကြောင့် ပြည်သူများအနေဖြင့် မသမာသွား၏လုပ်ရပ်ကိုတွေ့ရှိပါ သက်ဆိုင်ရာသို့ အချိန်မီ အကြောင်းကြားသွားရန်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျမင် နေတန်ယာဟု။

အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ် နေတန်ယာဟု နှလုံးဆိုင်ရာအရေးပေါ်ဖြစ်ရပ်ကြောင့် ဆေးရုံတက်ရောက်ခဲ့ရ

ရေဂျဆလင် ဇူလိုင် ၂၄
အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျမင် နေတန်ယာဟုသည် ၎င်း၏ အပြင်း
ပွားဖွယ် တရားစီရင်ရေး ပြင်ဆင်မှုအစီအစဉ်၏ အဓိက ဥပဒေတစ်ရပ်
ကို ပါလီမန်၌ မဲမပေးမီ အရေးပေါ်နှလုံးဆိုင်ရာပြဿနာ တစ်ရပ်
ဖြစ်ပွားပြီးနောက် ဇူလိုင် ၂၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဆေးရုံမှ ဆင်းပြီ
ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝန်ကြီးချုပ် နေတန်ယာဟုသည် တံလဲအစစ်အပြင်ရှိ ရိုတာဆေးရုံမှ
ဆင်းခွင့်ရရှိဖြစ်ကြောင်း ကြေညာချက်တစ်ခုတွင် ဝန်ကြီးချုပ်ရုံးက
အတည်ပြုထားသည်။ အသက် ၇၃ နှစ်အရွယ်ရှိ ဖြစ်သည့် ဝန်ကြီး
ချုပ်သည် ဇူလိုင် ၂၂ ရက်နှင့် ၂၃ ရက်အတွင်း ညတွင်းခိုလှုံရေးရုံ
တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း၊ နှလုံးအတွင်း မြှုပ်သွင်းထားရသော နှလုံး
ခုန်နှုန်းမန်စေသည့် ကိရိယာကို ၎င်း၏ရင်ဘတ်အတွင်း ထည့်ထား

ရကြောင်း ၎င်း၏ဆရာဝန်က ပြောကြားသည်။ အစ္စရေးပါလီမန်က
လက်ယာစွန်းအစိုးရ၏ အပြင်းပွားဖွယ်တရားစီရင်ရေး ပြင်ဆင်ရေး
အစီအစဉ်၏ ပထမဆုံးအဓိကဥပဒေပြုခြင်းအပေါ် နောက်ဆုံးမဲပေးမှု
ပြုလုပ်ရန် သတ်မှတ်ထားသည့် နာရီပိုင်းအတွင်း ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်
ရခြင်းဖြစ်သည်။

ဇူလိုင် ၂၃ ရက်က သောင်းနှင့်ချီသည့် လူများက သဘောထားကွဲစေ
သည့် ပြင်ဆင်ခြင်းအပေါ် ကန့်ကွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ
အပြင်းပွားဖွယ်အစီအစဉ်အပေါ် နိုင်ငံတစ်ဝန်းဆန္ဒပြမှုများ ဖြစ်ပွားစေ
ခဲ့သည်။ ဆန္ဒပြမှုများဖြစ်ပွားသည်မှာ ၂၉ ပတ်ဆက်တိုက်ရှိဖြစ်သည်။
လေယာဉ်ဖြူနှင့် အထူးတပ်ဖွဲ့များ အပါအဝင် အရန်တပ်သား ၁၀၀၀
ကျော်က အကယ်၍ ဥပဒေမကြမ်း အတည်ပြုပါက တာဝန်မှ နုတ်ထွက်
မည်ဟု ကြေညာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆင်ဟွာ

တွစ်တာလိုဂိုကို X ပုံစံသို့ ပြောင်းလဲသွားမည်ဟု အီလွန်မက်ခ်ပြော

ဆန်ပရန်စစ္စကို ဇူလိုင် ၂၄
လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာ တစ်ခု
ဖြစ်သော တွစ်တာ၏ ငှက်ငယ်
အမှတ်တံဆိပ် (လိုဂို) ပုံစံကို
အင်္ဂလိပ်အက္ခရာ စာလုံးအကြီး
X ပုံစံသို့ ပြောင်းလဲသွားမည်
ဖြစ်ကြောင်း အီလွန်မက်ခ်က
ပြောကြားသည်။

ဇူလိုင် ၂၅ ရက်တွင် မက်ခ်က
၎င်း၏ တွစ်တာအကောင့်တွင်
မိမိတို့သည် တွစ်တာအမှတ်
တံဆိပ်ကို မကြာမီ နုတ်ဆက်
တော့မည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့်
တပြည်းပြည်း ငှက်အားလုံးကို
မက်ခ်က တွစ်တာပလက်

ခွဲခွာတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြော
ကြားခဲ့သည်။

တွစ်တာ၏ အမှတ်တံဆိပ်
သစ်ဖြစ်သည့် X (အိတ်စ်) ကို လာ
မည့် တနင်္ဂနွေထက် နောက်
မကျဘဲ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းအသုံးပြု
သွားတော့မည် ဖြစ်ကြောင်း
မက်ခ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

၎င်း၏ တွစ်တာအိုင်ကွန်
(သင်္ကေတ) ကို ၎င်း၏မျက်နှာပုံစံ
မှ အင်္ဂလိပ်အက္ခရာ စာလုံးကြီး
အိတ်စ်ပုံစံသို့ ပြောင်းလဲပြီးဖြစ်
သည်။

မက်ခ်က တွစ်တာပလက်



ကိုလံဘိုမြို့၊ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင် တစ်ဆိုင်အနီး၌ စက်သုံးဆီဝယ်ယူရန် တန်းစီစောင့်ဆိုင်းနေသူများကို ပြီးခဲ့သည့်နှစ် ဧပြီလက တွေ့ရစဉ်။

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌ စက်သုံးဆီပမာဏ လုံလောက်မှုရှိကြောင်း လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီး ကန်ချနာ ဝီဂျေဆီကီရာ ပြောကြား

ကိုလံဘို ဇူလိုင် ၂၄
သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌ စက်သုံးဆီပမာဏ လုံလုံ
လောက်လောက်ရှိကြောင်း လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်
ဝန်ကြီး ကန်ချနာ ဝီဂျေဆီကီရာက ဇူလိုင် ၂၃ ရက်
တွင် ပြောသည်။

ဇူလိုင် ၂၃ ရက်နံနက်ပိုင်းအထိ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌
ဒီဇယ် ၁၃၃၉၉၆ မက်ထရစ်တန်နှင့် စူပါဒီဇယ်
၆၁၉၂ မက်ထရစ်တန်ရှိကြောင်း နိုင်ငံ၏မြို့တော်
ကိုလံဘိုရှိ သတင်းထောက်များအား ဝီဂျေဆီကီရာ
က ပြောသည်။

ထို့နောက် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌ အောက်တိုန်း
၉၂ မက်ထရစ်တန် ၃၅၄၂၀ တန်နှင့် အောက်တိုန်း
၉၅ မက်ထရစ်တန် ၅၃၆၅ တန်ရှိသည့်အပြင် ဂျက်
လေယာဉ်စက်သုံးဆီ မက်ထရစ်တန် ၃၀၀၇၃ တန်

သို့လျှောက်သိမ်းဆည်းထားရှိကြောင်း အဆိုပါ
ဝန်ကြီးက ထည့်သွင်းပြောသည်။

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံအနေဖြင့် လာမည့်လတွင် ယာဉ်
များအတွက် စက်သုံးဆီခွဲဝေပေးမှုကို ထပ်မံတိုးမြှင့်
သွားရန်ဆုံးဖြတ်ထားကြောင်း ဝီဂျေဆီကီရာက
မကြာသေးမီက ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည်။
ထိုကဲ့သို့ စက်သုံးဆီ တိုးမြှင့်ခွဲဝေပေးမှုသည် ယခု
နှစ်တွင် တတိယအကြိမ်မြောက်ဖြစ်ကြောင်း သိရ
သည်။

နိုင်ငံခြားအရန်ငွေ ပြတ်လပ်မှုကြောင့် စက်သုံး
ဆီဝယ်ယူရာ၌ အခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်ပြီးနောက်
ပြီးခဲ့သည့်နှစ်တွင် စက်သုံးဆီခွဲဝေပေးမှုကို စတင်
အသုံးပြုခဲ့သည်။ ဆင်ဟွာ



အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ ကူးတို့လှေတစ်စင်း တိမ်းမှောက်၊ ၁၅ ဦးသေဆုံး

ဂျကာတာ ဇူလိုင် ၂၄
အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ အလယ်ပိုင်းဒေသ ကမ်းလွန်၌
ကူးတို့လှေတစ်စင်း တိမ်းမှောက်နှစ်မြုပ်ခဲ့ရာ ၁၅ ဦး
သေဆုံးခဲ့ကြောင်း အင်ဒိုနီးရှားကောသတင်းတွင်
ဇူလိုင် ၂၄ ရက်က ဖော်ပြခဲ့သည်။

ကယ်ဆယ်ရေးအာဏာပိုင်များသည် ဇူလိုင် ၂၃
ရက် ညသန်းခေါင်တွင် ခရီးသည် ၄၀ တင်ဆောင်
လာသော သစ်သားကူးတို့လှေတစ်စင်း ဆူလာစေတီ
ကျွန်း အရှေ့တောင်ပိုင်းကမ်းလွန်တွင် နစ်မြုပ်ခဲ့
ကြောင်း သတင်းပေးပို့မှုတစ်ခု လက်ခံရရှိခဲ့သည်။
ကူးတို့လှေနှစ်မြုပ်မှုဖြစ်စဉ်ကြောင့် ခရီးသည်
၁၉ ဦးမှာ ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိသည်။
ကူးတို့လှေနှစ်မြုပ်ရသည့် အကြောင်းရင်းကို
ရှင်းရှင်းလင်းလင်းမသိရသေးချေ။ ဒေသခံများကို

တင်ဆောင်ပြီး တစ်ရွာနှင့်တစ်ရွာ လွန်ပြန်ပြီးဆွဲ
နေသော ကူးတို့လှေသည် လူပိုင်းဆောင်ခြင်း
ကြောင့် ဝန်နှင့်ခန့်အားမမျှဖြစ်ကာ နစ်မြုပ်ခြင်း
ဖြစ်နိုင်သည်ဟု သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်များက
ပြောသည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသည် ကျွန်းပေါင်း ၁၇၀၀၀ ခန့်
ရှိသော ကျွန်းနိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်သည်။ ကူးတို့လှေသည်
နေ့စဉ်ဘဝတွင် တွေ့မြင်ရလေ့ရှိသည့် သယ်ယူ
ပို့ဆောင်ရေး လမ်းကြောင်းတစ်ခုဖြစ်သည်။
ဘေးကင်းလုံခြုံရေး အဆင့်သတ်မှတ်ချက်
အားနည်းသောကြောင့် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံ
တစ်နိုင်ငံဖြစ်သော အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ ပင်လယ်
ရေကြောင်း မတော်တဆမှုများ မကြာခဏဖြစ်ပွား
လေ့ရှိသည်။ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ



အင်ဒိုနီးရှားလှေနှစ်မြုပ်မှုတွင် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည်ကိုတွေ့ရစဉ်။

ဖိလစ်ပိုင်၌ တိုင်ပွန်းဒေါ့ဆူရီ စူပါတိုင်ပွန်းအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်ဟု ခန့်မှန်း

မန်လာ ဇူလိုင် ၂၄
တိုင်ပွန်းဒေါ့ဆူရီ (Doksuri) မှာ
ဆက်လက် အားကောင်းလာဖွယ်
ရှိပြီး ဇူလိုင် ၂၅ ရက်နှောင်းပိုင်းနှင့်
ဇူလိုင် ၂၆ ရက် အစောပိုင်းတွင်
အလွန်အလွန်အားကောင်းသော
စူပါတိုင်ပွန်းအဖြစ်သို့ ရောက်နိုင်
ဖွယ်ရှိကြောင်း ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ
မိုးလေဝသဌာနက ဇူလိုင် ၂၄ ရက်
တွင် ခန့်မှန်းထားသည်။

ဒေါ့ဆူရီသည် အလွန်အလွန်
အား ကောင်းသော တိုင်ပွန်းမုန်တိုင်း
အဖြစ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်သည်ဟု
ခန့်မှန်းထားကြောင်း ဖိလစ်ပိုင်
လေထု၊ ဘူမိဗေဒနှင့် နက္ခတ္တဗေဒ
ဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှု စီမံခန့်ခွဲရေး
အဖွဲ့က ၎င်း၏နောက်ဆုံး သတင်း
ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထား
သည်။ ဒေါ့ဆူရီသည် ယခုနှစ်တွင်
ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်သည့်
ပဉ္စမမြောက် ဆိုင်ကလွန်းမုန်တိုင်း
ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဖိလစ်ပိုင်
မိုးလေဝသဌာနသည် ကြီးကြီးကြီး
လျှံမှုနှင့် မိုးရွာသွန်းမှု ၎င်းနှင့်ဆက်
နွယ်သော မြေပြိုကျမှုအန္တရာယ်
ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် အတွက်
မြို့တော်မန်လာအပါအဝင် နိုင်ငံ
တစ်ဝန်းရှိ ဒေသအများအပြား

သို့ သတိပေးချက်များ ထုတ်ပြန်
ထားသည်။

ရာသီဥတု ဆိုးရွားမှုကြောင့်
ခရီးသည် ၆၆၀၀ ကျော်၊ ကုန်တင်
ယာဉ်မောင်းများနှင့် ကုန်ပစ္စည်း
အတင်အချ ဖြုတ်ယူမှုများသည်
လူမှုကျန်းမာရေး သောင်တင်လျက်
ရှိကြောင်းနှင့် ရေယာဉ် ၄၉ စင်း၊
ကုန်တင်ရေယာဉ် ၁၃၇ စင်းနှင့်
လှေအသေး ၆၁ စင်းတို့မှာလည်း
ဆိပ်ကမ်းများတွင် သောင်တင်
လျက်ရှိကြောင်း ဖိလစ်ပိုင် ကမ်း
ခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့က ပြောသည်။ ဆင်ဟွာ

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ စေတနာရှင်ပြည်သူများက အလှူငွေများ လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာခြင်း

၁။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၄-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်း မုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများ အနေဖြင့် မြန်မာ့ကျပ်ငွေစာရင်းအမှတ် OA-011834 နှင့် နိုင်ငံခြား ငွေစာရင်းအမှတ် 1DA-0300086 သို့ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ ထိုသို့ကြေညာရာတွင် အခြားသော အိလက်ကွန်ကွန်ပဏီနှင့် မိုဘိုင်းငွေပေးချေမှုစနစ်များဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံအသိပေးကြေညာသွားမည်ဟု ပါရှိပါသည်။

၃။ လှူဒါန်းရာတွင် ယခင်ကြေညာထားသည့် ဖုန်းနံပါတ်နှင့် ဖွင့်လှစ်ထားသည့်အကောင့်သို့ လှူဒါန်းမှု ပြုနိုင်ရေး ကြေညာထားပြီး ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့်လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ခြင်းမှာ ရောထွေးနိုင်သဖြင့် ဖုန်းနံပါတ်အား QR ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

၄။ KBZ Pay | Wave Money တို့ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ပြီး လှူဒါန်းလိုပါက KBZ Pay | Wave Money တို့၏ QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင် ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

၅။ ယခုအခါ ပြည်သူများ လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေး ပြည်သူများ အသုံးပြုမှုများပြားသည့် CB Pay | AYA Pay | OK \$ | UAB pay နှင့် Citizens Pay တို့ဖြင့်လည်း လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်သဖြင့် QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင်ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

၆။ လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်-



အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ

နေပြည်တော်	ရန်ကုန်မြို့	မန္တလေးမြို့
ဒေါ်လှလှအေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၅၀ ၀၉-၂၀၂၄၉၁	ဦးသန်းစိုး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၂၅၀၁၂၈၈၅	ဦးအေးမင်းသူ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၈၅၇
ဦးဝင်းရွှေ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၄၈ ၀၉-၂၅၄၁၇၀၀၁၁	ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၄၀၆၀	
ဒေါ်ဖြူဖြူဝင်း ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၄၆ ၀၉-၄၃၀၅၄၈၄၄		

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းမိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် SMS စာတိုဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄

မြန်မာနိုင်ငံ၌ ၁၄ ၁၄ ရက်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများ အနေဖြင့် လှူဒါန်းမှုများပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ပြည်သူများ အသုံးပြုမှုများပြားသည့် မိုဘိုင်းတယ်လီဖုန်းများမှတစ်ဆင့် SMS (စာတို)ဖြင့် လှူဒါန်းငွေများပေးပို့နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ထိုသို့လှူဒါန်းရာတွင် မိုဘိုင်းသုံးစွဲသူ စေတနာရှင် ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ အသုံးပြုနေသည့် မိုဘိုင်းဖုန်းများမှတစ်ဆင့် 9090 သို့ 500 ဟု SMS ပေးပို့၍ တစ်ကြိမ်လျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀ နှုန်းဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက အသိပေးကြေညာထားပါသည်။

သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၅-၇-၂၀၂၃ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	အင်္ဂလိပ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	ပြင်ဦးလွင်	မကွေး	တောင်ကြီး	တနင်္သာရီ	ကရင်	ကရင်	ချစ်ဇော်	တောင်ကြီး	ချစ်ဇော်
92 Ron	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀
95 Ron	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀
HSD (500 ppm)	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀
HSD (10 ppm)	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀	၂,၂၅၀

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂,၀၉၈	၂,၀၇၄
95 Ron	၂,၂၀၉	၂,၂၀၇
HSD (500 ppm)	၂,၀၉၁	၂,၀၆၅
HSD (50 ppm)	၂,၀၆၅	၂,၀၃၈
HSD (10 ppm)	၂,၀၆၅	၂,၀၃၈

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-

၀၆၇- ၄၀၉၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၆
၀၆၇- ၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၄၄၃၃၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

အထက်ရဲရွာမှ ဖော်ဆောင်ပေးမည့် အလင်းစွမ်းအား

လင်းသစ်

အရှိန်ဖြင့် စီးဆင်းနေသော မြစ်၏ဘေးဘက်တွင် တောင်နံရံများကို ရေထိန်းနံရံအဖြစ် ပြုပြင်ပြောင်းလဲခြင်း၊ ရေလျှော့ကန်ကရစ်အဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ခြင်းအပါအဝင် လုပ်ငန်းရပ်များစွာကို ဆောင်ရွက်ရင်း စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွင်သည် သက်ဝင်လှုပ်ရှားနေသည်။ လုပ်ငန်းခွင်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးကို ဦးစားပေးကာ စီမံကိန်းလျာထားလုပ်ငန်းများကို ပြီးစီးအောင် လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန ရေးအားလျှပ်စစ် အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများသည် အထက်ရဲရွာရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းကို အားစိုက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။



အထက်ရဲရွာ ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လိုအပ်ချက်ကို အထောက်အကူပြုမည့် အထက်ရဲရွာ ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း ပြီးစီးသွားပါက ၂၈၀ မဂ္ဂါဝပ်ရှိ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံမှ နှစ်စဉ်လျှပ်အား ကီလိုဝပ်နာရီ ၁၄၀၉ သန်းကို ဓာတ်အား ကွန်ရက်စနစ်မှတစ်ဆင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးသို့ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးသွားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးသွားနိုင်မည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသည် နိုင်ငံအတွင်းရှိ လူဦးရေ ၃ ဒသမ ၇ သန်းနှင့် နိုင်ငံလူဦးရေ စုစုပေါင်း၏ ၆ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားတိုးတက်သုံးစွဲနိုင်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံအတွက် လိုအပ်သည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို များစွာအထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

- ❑ အထက်ရဲရွာစီမံကိန်းမှ ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ခြင်းသည် ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင်အဖြစ် ရေအားအရင်းအမြစ်ကို အသုံးချခြင်းဖြစ်ပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုအနည်းဆုံးဖြစ်စေမည့် နည်းလမ်းများကို အသုံးပြုဆောင်ရွက်သွားမည်
- ❑ နိုင်ငံအတွက် လိုအပ်သည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုအပ်ချက်ကို အထောက်အကူပြုနိုင်စေရန် ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေး ဦးစီးဌာနသည် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် စီမံကိန်းများကို သက်မှတ်ကာလတွင် စနစ်တကျ အချိန်မီပြီးစီးနိုင်စေရန်အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လက်ရှိ ဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်သည့် အထက်ရဲရွာ ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းကို ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် ရာခိုင်နှုန်းပြည့်ပြီးစီးအောင် ကြိုးပမ်း

“အခု လက်ရှိစီးစားရတဲ့ အကျိုးကတော့ ဒေသခံတွေအတွက် အလုပ်ရတယ်။ စီမံကိန်းက နှစ်နဲ့ချီဆောင်ရွက်တော့ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းပေါ့တယ်။ ပြီးတော့ ကျွန်တော်တို့ရွာဆိုရင် မီးရရှိနေပါတယ်။ ဒီစီမံကိန်းက တစ်နိုင်လုံးသုံးဖို့ ရည်ရွယ်ပြီး ဆောင်ရွက်တာဖြစ်တဲ့အတွက် ကိုယ့်ဒေသကနေ ကိုယ့်လူမျိုးတွေအတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းကနေ ကူညီခွင့်ရတယ်ဆိုတဲ့ စိတ်နဲ့အလုပ်လုပ်ဖြစ်ပါတယ်” ဟု စီမံကိန်းတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသည့် တောင်ခြေရွာမှ ဦးစိုင်းလောင်(ဝိ)ခမ်းက ပြောသည်။

အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ၁၉၇၄ ခုနှစ်တွင် ဗြိတိသျှကုမ္ပဏီ Sir Alexandra Gibb & Partners က ဦးစွာစူးစမ်းလေ့လာမှုကို စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆက်လက်၍ မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလုပ်ငန်းက ၁၉၇၃ ခုနှစ်တွင် စူးစမ်းလေ့လာမှု ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထို့အတူ Burma Umbrella Project အစီအစဉ်အရ ဂျပန်နိုင်ငံ NEWJEC ကုမ္ပဏီက ၁၉၇၈ ခုနှစ်တွင် လေ့လာမှုဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထိုမှတစ်ဖန် ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ Colenco Power Engineering Co.,Ltd တို့ ပူးပေါင်းကာ လေ့လာမှုလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး နိုင်ငံနှင့်ဒေသ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက်

အကျိုးဖြစ်ထွန်းနိုင်သည်ကို လေ့လာတွေ့ရှိကြသည်။

စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ

“စီမံကိန်းလုပ်ငန်းရဲ့အောက်မှာ လုပ်ငန်းရပ်တွေက အများကြီးရှိပါတယ်။ နိုင်ငံကို အကျိုးပြုမယ့် စီမံကိန်းတစ်ခုဖြစ်တာမို့ စီမံကိန်းသတ်မှတ်ချက်အတိုင်း အချိန်မီပြီးစီးဖို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ စီမံကိန်းအစမှာ အကြိုလုပ်ငန်းတွေအနေနဲ့ စီမံကိန်းချဉ်းကပ်လမ်း ဖောက်တာ၊ ဒီလမ်းကို အဆင့်မြင့်တာ၊ စီမံကိန်းစခန်းတည်ဆောက်တာ၊ ရေမီးရရှိရေး၊ စူးစမ်းလေ့လာတိုင်းတာရေး စသဖြင့် လုပ်ငန်းတွေကို အဆင့်ဆင့် ဆောင်ရွက်ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးတော့ ရေလွှဲဥမင်လိုက်၊ ယာယီရေတားတံ၊ ပင်မတံစည်ဆောက်တာ၊ ရေယူအဆောက်အအုံနဲ့ ရေယူယံဥမင်လိုက် တည်ဆောက်တာ၊ ဖိအားမြင့် သံမဏိပိုက်လိုင်း ဆောင်ရွက်တာနဲ့ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ တည်ဆောက်တာစတဲ့ လုပ်ငန်းတွေကိုလည်း တစ်ပါတည်း အကောင်အထည်ဖော်ရပါတယ်” ဟု ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန အမှတ်(၃) တည်ဆောက်ရေးမှူး ဦးစီးအရာရှိ ဦးဖုန်းကြွယ်က ပြောသည်။

လက်ရှိ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသည့် အထက်ရဲရွာရေအား လျှပ်စစ်စီမံကိန်းသည် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲခရိုင် ကျောက်မဲမြို့တောင်ဘက် မိုင် ၂၀ ခန့်အကွာ တောင်ခြေကျေးရွာအနီးရှိ မြစ်ငယ်မြစ်ပေါ်၌ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာနက ဆောင်ရွက်နေသည့် စီမံကိန်းဖြစ်သည်။

စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်း မြစ်ငယ်မြစ်ပေါ်၌ ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း



လုပ်ငန်း၊ ပင်မတံမြေကြီး ကျောက်သားတူးဖော်ခြင်းနှင့် ခိုင်ခံ့မှုလုပ်ငန်း၊ စီနီလွန်တွင်းတူးဖော်ခြင်းနှင့် တံလပ်မြေဖိသွင်းခြင်းလုပ်ငန်း၊ RCC/CVC ခွဲကျောက်များ ကြိုတင်ခွဲထုတ်လုပ် စုဆောင်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာနက ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ယခု ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ရေယူအဆောက်အအုံ လုပ်ငန်း၊ ပင်မတံစည် စီနီလွန်တွင်းတူးဖော်ခြင်းနှင့် တံလပ်မြေဖိသွင်းခြင်းလုပ်ငန်း၊ precast ကွန်ကရစ် သွန်းလောင်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို လျာထားဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေး ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုအနည်းဆုံးနည်းလမ်းများ အသုံးပြုမည်

မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားစနစ်အတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်မှုသည် ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့သုံးဓာတ်အားပေးစက်ရုံ၊ နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံးဓာတ်အားပေးစက်ရုံ၊ ကျောက်မီးသွေးသုံးဓာတ်အားပေးစက်ရုံနှင့် ပြည်ပမှတင်သွင်းသော LNG ဓာတ်ငွေ့သုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံတို့မှ ဖြစ်သည်။ အထက်ရဲရွာစီမံကိန်းမှ ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ခြင်းသည် ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင်အဖြစ် ရေအားအရင်းအမြစ်ကို အသုံးချခြင်းဖြစ်ပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုအနည်းဆုံးဖြစ်စေမည့် နည်းလမ်းများကို အသုံးပြုဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံအတွက် လိုအပ်သည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုအပ်ချက်ကို အထောက်အကူပြုနိုင်စေရန် ရေအားလျှပ်စစ် အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာနသည် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် စီမံကိန်းများကို သတ်မှတ်ကာလတွင် စနစ်တကျ အချိန်မီ ပြီးစီးနိုင်စေရန်အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လက်ရှိဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်သည့် အထက်ရဲရွာ ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းကို ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် ရာခိုင်နှုန်းပြည့် ပြီးစီးအောင် ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ရာမှာ ရေဝင်ဧရိယာအတွင်း ကျရောက်တဲ့ ကျေးရွာတွေအတွက် လည်း ထိခိုက်မှုအနည်းဆုံးဖြစ်စေဖို့နဲ့ လူမှုစီးပွားအခြေအနေနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ မူလထက် သာလွန်နားထောင်မှုနဲ့ အခြေအနေရရှိအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားပါမယ်” ဟု အထက်ရဲရွာ ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးသိန်းဇော်က ပြောသည်။

မြစ်ငယ်မြစ်ပေါ်၌ ဆောင်ရွက်ပြီး ရဲရွာရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းမှ ၇၉၀ မဂ္ဂါဝပ်ထုတ်လုပ်ကာ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးလျက်ရှိသည်။ ထို့အတူ အထက်ရဲရွာစီမံကိန်း ၂၈၀ မဂ္ဂါဝပ်၊ နမ္မတူ(သီပေါ)စီမံကိန်း ၂၀၀ မဂ္ဂါဝပ်၊ အလယ်ရဲရွာစီမံကိန်း ၇၅၀ မဂ္ဂါဝပ်နှင့် ဒီးဒုတ်စီမံကိန်း ၆၀ မဂ္ဂါဝပ် ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အချုပ်အားဖြင့်ဆိုရလျှင် ပြည်သူများ၏ နေ့စဉ် လူမှုစီးပွားဆောင်ရွက်မှုများကို လျှပ်စစ်ကဏ္ဍသည် တစ်ထောင့်တစ်နေရာမှ ဖြည့်တင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ နေ့စဉ်နှင့်အမျှ လိုအပ်သော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို အထောက်အကူပြု ဖြည့်တင်းပေးပြီး ပြည်သူ ၃ ဒသမ ၇ သန်းအား အကျိုးပြုနိုင်မည့် အလင်းစွမ်းအားကို ဖြန့်ဖြူးပေးသွားရန်အတွက် အထက်ရဲရွာ ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းကို ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေး ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း တင်ပြလိုက်ရပါသည်။ ။

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဆိုင်ကလုန်းမှန်တိုင်းမိုခါ တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်ဒေသများ၌ ဒေသအလိုက်ခန့်အပ်တာဝန်ပေးသူများက သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄
ဆိုင်ကလုန်းမှန်တိုင်းမိုခါ တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် ဒေသများတွင် ပြန်လည် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဒေသ အလိုက် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများကို ခန့်အပ် တာဝန်ပေးထားပြီးဖြစ်သည်။

ထိုသို့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်ထား ရှိရာ ယနေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်ဖြူမြို့၌ ရောက်ရှိနေသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး လူအေးသည် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ အစိုးရရပ်ကွက်ရှိ လေယာဉ် ကွင်းသွားလမ်းတစ်လျှောက် လမ်းဘေး ဝ/ယာဉ် နယ်မြေခံတပ်နယ်မှ တပ်မတော်သားများနှင့် ဌာန ဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများက သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကို သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး

အဆိုပါရပ်ကွက်ရှိ ထောင်ပိုင်ကွင်းရေယာဉ် မိုးစပါး စနစ်တကျစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး ကွင်းသရုပ်ပြပွဲ ဆောင် ရွက်နေမှုနှင့် ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် တောင်သူများ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် ပျိုးဗန်းများနှင့် ပျိုးထောင် ထားရှိမှုတို့ကို ကြည့်ရှုအားပေးကာ တိုင်းရင်းဆေး လုပ်ငန်းရှင်များမှ ပေးပို့လှူဒါန်းသည့် တိုင်းရင်း ဆေးမျိုးစုံကို ဝေငှပေးကြသည်။

အလားတူ ဘူးသီးတောင်မြို့၌ ရောက်ရှိနေသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီး အေးဝင်းသည် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ နှင့်အတူ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနရှိ ရိုခေါင်သို့ သွားရောက်ပြီး ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ စာရင်းဇယား များနှင့်ကိုက်ညီမှု ရှိ မရှိ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။ ယင်းနောက် ဦးဥတ္တမခန်းမ၌ လေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ပြီး လေဘေးသင့်



ကျေးရွာအုပ်စု ၄၈ အုပ်စုမှ တာဝန်ရှိသူများအား ဆန့်နှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ကာ MEC (မြန်မာ့စီးပွားရေးကော်မရှင်းနှင့် မြန်မာ့စီးပွား ရေးဦးပိုင် အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိ တက်)မှ ထုတ်လုပ်သည့် ဆန်၊ ဆီနှင့်စားသောက်ကုန် ပစ္စည်းများကို ပြည်သူလူထုထံ ဈေးနှုန်းချိုသာ စွာဖြင့် ရောင်းချနေမှုများကို လိုက်လံကြည့်ရှု အားပေးကြသည်။ ထို့ပြင် အမှတ်(၁)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း မေယုရတနာခန်းမ၌ အနောက်ရပ်ကွက်နှင့် မြို့မရပ်ကွက်နေ ပြည်သူများ အား မြို့သန့်ရှင်းသယာလုပ်ရေး အသိပညာပေး ဟောပြောဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် သွေးလွန်တုပ်ကွေး ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေး အသိပညာပေး ဟောပြောနေမှုများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး အားပေးစကားများ ပြောကြားသည်။

ထို့အတူ ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့၌ ရောက်ရှိ နေသော ဗိုလ်မှူးချုပ် နေဝင်းအောင်သည် ဌာန ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ရိက္ခာရပ်ကွက်ရှိ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုကျောင်းတိုက်သို့ သွားရောက် ၍ ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တဇောတိကထံမှ ငါးပီးသီလံယူ ပြီး ဆွမ်းဆန်တော်၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် ဝတ္ထု ငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကာ (အပေါ်ပုံ) ကျောင်းဝင်း အတွင်းရှိ လူငယ်ပွဲဦးပေး ရဟုတ်တရေဟာဉ် မိဘမဲ့ ကျောင်းသားများအား ဗလာစာအုပ်များ ထောက်ပံ့ လှူဒါန်းကြသည်။ ထို့ပြင် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးဦးစီးဌာနရှိ ကိုမိုးခန်းမ၌ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန် ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး ဒေသပွဲဦးပေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့တို့ရှိ မှန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအား ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကြက်ဥ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချ



နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄
ဆိုင်ကလုန်းမှန်တိုင်း မိုခါ တိုက်ခတ်မှုကြောင့် မှန်တိုင်းဒဏ် သင့် ဒေသပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ၏ စားသောက်ရေး အဆင်ပြေစေရန် နှင့် မိမိတို့အလိုရှိရာ စားသောက် ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက် သာစွာဖြင့် ဝယ်ယူစားသောက်နိုင် ရေးအတွက် အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်၊ နယ်မြေခံတပ်မတော်

သားများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေ့စဉ် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။ ယနေ့တွင်လည်း စစ်တွေမြို့ ဦးဥတ္တမခန်းမမြို့နှင့် ဘူးသီးတောင် မြို့ ဦးဥတ္တမခန်းမရေတိုက် ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ အသား၊ ငါး၊ ကြက်ဥ၊ ဘဲဥ၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ၊ ဟင်းသီး ဟင်းရွက်များ၊ ကြက်သွန်နီ၊ ကြက်သွန်ဖြူနှင့် တပ်မတော် စက်ရုံများနှင့် မြန်မာ့စီးပွားရေး ကော်ပိုရေးရှင်းတို့မှ ထုတ်လုပ်

ပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ နှင့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများကို ပြင်ပပေါက်ဈေးထက် သက်သာ သော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ဆက်လက် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ ရောင်းချပေးလျက်ရှိရာ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင် ရာ ဝန်ထမ်းမိသားစုများက တစ်ခဲ နက် ဝယ်ယူအားပေးကြကြောင်း နှင့် ယခုကဲ့သို့ စားရေးအခက်အခဲ ဖြစ်ပေါ်နေချိန်တွင် သက်သာသော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချပေးမှု အပေါ် တာဝန်ရှိသူများအား အထူးပင် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ခြောက်နိုင်ငံဖိတ်ခေါ် စီနီယာစက်တီပြိုင်ပွဲ မြန်မာရွှေတံဆိပ်နှစ်ခု၊ ငွေတံဆိပ်နှစ်ခုရရှိ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၄
အာရှ Speed Skating Technical အဖွဲ့၏ ဖိတ်ခေါ်မှုဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံ ဘန်ကောက်မြို့၌ ဇူလိုင် ၂၅ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သော ခြောက်နိုင်ငံဖိတ်ခေါ် စီနီယာစက်တီ (Arsec-Asia Inline Speed Skating Challenge 2023) ပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာစက်တီအားကစား သမားများက ရွှေနှစ်ခု၊ ငွေနှစ်ခု ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင်မြန်မာကိုယ်စားပြုစက်တီအသင်းမှ မောင်အောင် ကျော်ဇင်(Team Phoenix)က မီတာ ၅၀၀ တွင် ရွှေတံဆိပ်၊ မီတာ ၁၀၀၀ တွင် ငွေ တံဆိပ်၊ မောင်ခင်လှိုင် (တွဲတေးစက်တီအသင်း)မှ မီတာ ၁၀၀၀ အပြေးတွင် ရွှေတံဆိပ်၊ မီတာ ၅၀၀ တွင် ငွေတံဆိပ် ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့



ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် အိမ်ရှင်ထိုင်း၊ အိန္ဒိယ၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ မလေးရှား၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ မြန်မာနိုင်ငံတို့ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြကြောင်း သိရသည်။ အကာစိုး

❖ ကျော့ဖုံးမှ
ထိန်းချုပ်ကစားနိုင်ခဲ့ပြီး လိုအပ်သည့် သွင်းဂိုးများ ရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။

အုပ်စု (ဆ) မှ နာမည်ကြီး အီတလီနှင့် အာဂျင်တီးနားအသင်း တို့ပွဲစဉ်ကို မွန်လွဲ ၁၂ နာရီခွဲက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ပြီး အီတလီအသင်း က ပွဲချိန်ပြည့်ခါနီးတွင် ရရှိခဲ့သော ဂီရယ်လီ၏ တစ်လုံးတည်းသော သွင်းဂိုးဖြင့် အာဂျင်တီးနားအသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ အာဂျင်တီးနား အသင်း၏ ကစားဟန်ကောင်းမွန်မှုရှိသော်လည်း အီတလီအသင်း၏ ခံစစ်နှင့် ဂိုးသမားတို့ကို ကျော်လွှားနိုင်ခြင်း မရှိခဲ့ပေ။

အုပ်စု (စ) မှ အသင်းကြီး ဘရာဇီးနှင့် ပနားမားအသင်းတို့ပွဲစဉ်ကို ညနေ ၅ နာရီခွဲက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ပြီး ဘရာဇီးအသင်းက လေးဂိုးပြတ် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ နှစ်သင်းကြား ခြေစွမ်းကွာလွန်းခဲ့ပြီး ပနားမားအသင်း က ဘရာဇီးအသင်းဘက်သို့ ရဖန်ရဲခါမှသာ ထိုးဖောက်တိုက်စစ်ဆင်မှု ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သည်။ ဘရာဇီးအသင်းက ရိုးအသာ၊ ခြေအသာဖြင့် ကစား နိုင်ခဲ့ပြီး ဂိုးပြတ်နိုင်ပွဲဖော်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုပွဲစဉ်တွင် ဘရာဇီး ကွင်းလယ်ကစားသမား ဘော်ဂက်စ်သည် အထူးခြေစွမ်းပြသနိုင် ခဲ့ပြီး ဟက်ထရစ်ရယူနိုင်ခဲ့သည်။

အားကစားမြှင့်တင် စိတ်လန်းရွှင် ဆန့်ကျင်မူးယစ်ဆေး

မြောင်းမြခရိုင်အတွင်း စပါးခွဲလောင်စာဖြင့် ဆန်စက်လည်ပတ်နေမှုများကို တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ပုသိမ် ဇူလိုင် ၂၄
ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဦးတင်မောင်ဝင်းသည် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင် များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ နှင့်အတူ ဇူလိုင် ၂၃ ရက်က မြောင်းမြခရိုင်အတွင်း စပါးခွဲ လောင်စာ Gasifier ဖြင့် ဆန်စက် လည်ပတ်နေမှုများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။(ယာပုံ)

တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် မြောင်းမြမြို့ ခိုင်ရတနာဆန်စက် သို့သွားရောက်၍ စပါးခွဲလောင်စာ သုံး Gasifier ဖြင့် စက်ရုံလည်ပတ်မှု အခြေအနေများ၊ Gasifier စနစ်မှ ထွက်ရှိသည့် ရေဆိုးများကို ရေစစ် ကန်စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ထားရှိ မှုများကို ကြည့်ရှုပြီး ဌာနဆိုင်ရာ များ၊ ဆန်စက်လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံ၍ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း



၌ Gasifier ဖြင့် လည်ပတ်သည့် လိုအပ်ချက်အတွက် တစ်ဖက် စက်ရုံ ၅၀၀ ခန့်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့ တိုင်းဒေသကြီးသည် Gasifier အများဆုံး အသုံးပြုသည့် အနေဖြင့် Gasifier အသုံးပြု လည်ပတ်၍ ထုတ်ကုန်များ

အထူးအလေးထား လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက်စက်မှုကြီးကြပ်ရေး နှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန တိုင်း ဒေသကြီးဦးစီးမှူးက Gasifier အသုံးပြုသူများအနေဖြင့် လိုက်နာ ရမည့်အချက်များကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ သည် ဝါးခယ်မမြို့ တော်ဝင် စေယျာအောင် ဆန်စက်များသို့ သွားရောက်ပြီး Gasifier ဖြင့် စက်ရုံလည်ပတ်မှု အခြေအနေ များ၊ Gasifier စနစ်မှထွက်ရှိသည့် ရေဆိုးများကို ရေစစ်ကန် စနစ် ဖြင့်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေ အနေများနှင့် ဆန်ကြိတ်ခွဲမှု လုပ်ငန်းအဆင့်ဆင့်ကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးကာ Gasifier စနစ်မှ ထွက်ရှိသည့် စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများ ကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်ညစ်ညမ်းမှုမရှိစေရန်နှင့် သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများနှင့်အညီ လည်ပတ် မောင်းနှင်ရန်၊ သဘာဝပတ်ဝန်း ကျင်ထိခိုက်မှုမရှိစေရေးအတွက် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီး ဌာနနှင့် စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနတို့၏ အကြံ ပြုချက်များအပေါ် စနစ်တကျ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်စေရန်နှင့် လေထုညစ်ညမ်းမှု မရှိစေရေး၊ စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများမှ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုမရှိစေရေး များ၊ Gasifier စနစ်မှထွက်ရှိသည့် စနစ်တကျဆောင်ရွက်ကြရန် ပိုမို တောင်းဆိုမှုနှင့် ဆန်စက် စနစ် ဖြင့်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေ အနေများနှင့် ဆန်ကြိတ်ခွဲမှု လုပ်ငန်းအဆင့်ဆင့်ကို ကြည့်ရှု တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

မင်းဘူး(စတု)မြို့နယ်၌ မိုးနေကြာနှင့် ဝါသီးနဲ့ မျိုးစေ့ထုတ်စိုက်မည့် တောင်သူများအတွက် သီးနှံမျိုးစေ့များထောက်ပံ့

မင်းဘူး ဇူလိုင် ၂၄
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူး(စတု) မြို့နယ် အတွင်း မိုးနေကြာနှင့် ဝါသီးနဲ့ စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်မြှင့်တင်ရေး၊ မျိုးကောင်း မျိုးသန့်များကို တောင်သူအချင်းချင်း မျိုးသန့် ပွားသုံးစွဲနိုင်ရေးနှင့် စိုက်ပျိုးစွမ်းအားမြှင့်တင် ရေးတို့အတွက် နေကြာနှင့် ဝါသီးနဲ့မျိုးစေ့ ထုတ် စိုက်ခင်းဆောင်ရွက်မည့် ဒေသခံ တောင်သူများအား သီးနှံမျိုးစေ့များ အခမဲ့ ထောက်ပံ့ပေးခြင်းကို ဇူလိုင် ၂၂ ရက်က ကန်ရေကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ဆောင်ရွက်သည်။ ထောက်ပံ့ပေးရာတွင် မင်းဘူးခရိုင်/ မြို့နယ် လယ်ယာမြေ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ကန်ရေကျေးရွာမှ

မျိုးစေ့ထုတ်စိုက်ခင်းများ ဆောင်ရွက်မည့် နေကြာသီးနဲ့စိုက် တောင်သူ ၃ ဦး၏ စိုက်ဧက ၁၁၈ ဧကအတွက် ရေဆင်းစပ်မျိုးနေကြာ ၆၅ ထုပ် နှင့် ဆင်းရွှေကြာ-၂ နေကြာမျိုးစေ့ ၅၃ ထုပ်၊ ဝါသီးနဲ့စိုက် တောင်သူခြောက်ဦး၏ စိုက်ဧက ၆၆ ဧကအတွက် ရွှေတောင်-၁၀ ဝါမျိုးသန့် ၁၅၀ ပိဿာကို အခမဲ့ ထောက်ပံ့ပေး အပ်ခဲ့ကြောင်း၊ မျိုးစေ့ထုတ် စိုက်ခင်း ဆောင်ရွက်မည့် ဒေသခံတောင်သူများအတွက် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က စိုက်ပျိုးစွမ်းအား မြှင့်တင်ရေး အစီအစဉ်ဖြင့် ကူညီပံ့ပိုးပြီး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက အခမဲ့ ထောက်ပံ့ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် ဒေသတွင်း နေကြာသီးနဲ့တိုးချဲ့ စိုက်ပျိုးရေး မျိုးသန့်ပွားအစီအစဉ်ဖြင့် နေကြာ

အထွက်ကောင်းမျိုးရေးဆင်း-၁ စပ်မျိုးနေကြာ မျိုးသန့်ထုတ်လုပ်ရေးစိုက်ခင်း ၁၅ ဧက၊ တောင်သူအချင်းချင်း မျိုးသန့်ပွား အစီအစဉ် ဖြင့် ဆင်းရွှေကြာ-၂ နေကြာ မျိုးစေ့ထုတ် စိုက်ခင်းဧက ၂၃၀၊ ချည်မျှင်ရည်ဝါ တိုးချဲ့ စိုက်ပျိုးရေးအစီအစဉ်ဖြင့် ငွေချည်-၁၁ ဝါမျိုး သန့်စိုက်ခင်းဧက ၅၀၀ နှင့် ရွှေတောင်-၁၀ မျိုးသန့် ၂၂၉၁ ဧကစာအတွက် မျိုးသန့် မျိုးစေ့ များကို တောင်သူများ လက်ဝယ်အရောက် အခမဲ့ထောက်ပံ့ ပေးအပ်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ သီးနှံစိုက်ပျိုးချိန်တွင် စိုက်ပျိုးနည်းစနစ် မှန်ကန်စေရေး၊ တစ်ဧကအထွက်နှုန်း တိုးတက်ရေးနှင့် ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း ရရှိရေး တို့အတွက် သီးနှံစိုက်တောင်သူများနှင့်အတူ ပေးပေါင်းပြီး သွင်းအားစုနှင့် စိုက်ပျိုးနည်းပညာ များကို စိုက်ပျိုးဝန်ထမ်းများက ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးဇော်လင်းက ပြော သည်။



ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးခြင်း သရုပ်ပြ

မော်လမြိုင်ကျွန်း ဇူလိုင် ၂၄
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်၌ စက်မှုလယ်ယာဦးစီး ဌာန အမှတ် (၅၃) စက်မှုလယ်ယာစခန်းမှ ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် မိုးစပါး စိုက်ပျိုးခြင်းသရုပ်ပြပွဲကို ဝက်ကွင်းကျေးရွာကွင်းအမှတ် (၁၂၅၇)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၅/၂၅) ရှိ တောင်သူတစ်ဦး၏ လယ်မြေ၌ ဇူလိုင် ၂၄ ရက်က ပြုလုပ်သည်။ သရုပ်ပြပွဲတွင် မြို့နယ်စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးခိုင်ဟိန်းဇော်က ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် မိုးစပါးပျိုးခြင်းအားဖြင့် လုပ်အားသက်သာခြင်း၊ မျိုးစေ့ကုန်ကျမှုနည်းပါးခြင်း၊ ပျိုးထောင် ဧရိယာ အနည်းငယ်သာလိုအပ်ခြင်း၊ သန့်စင်ရာ ရောက်ကင်းသော ပျိုးပင် များ ရရှိစေခြင်း၊ ကောက်စိုက်ရာတွင် လုပ်သားအင်အားအသုံးပြုမှု နည်းပါးခြင်းနှင့် သက်သေသက်သာစိုက်ပျိုးနိုင်ခြင်း၊ လုပ်ငန်း တွင်ကျယ်၍ ပိုမိုတိုးတက်ပြီးစီးခြင်း၊ လေဝင်လေထွက်ကောင်းခြင်း၊ ကောက်ပင်လှန်ရက်စောင့်ရန်မလိုခြင်း၊ ပင်ပွားနှုန်းကောင်းပြီး စပါး အထွက်နှုန်းကောင်းစေခြင်းနှင့် ကောက်စိုက်စက်အသုံးပြုစိုက်ပျိုး ထားသဖြင့် ရိတ်သိမ်းချိန်တွင် ရိတ်စက်၊ ရိတ်သိမ်းခြေလှေစက်များ အလွယ်တကူ ဝင်ရောက်ရိတ်သိမ်းနိုင်ခြင်းစသည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိနိုင်ကြောင်း တောင်သူများအား အသိပညာပေးဆွေးနွေးသည်။ ထို့နောက် သရုပ်ပြပွဲကိုပြုလုပ်ရာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသီဟဇော်နှင့်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ ရက်စက်(ပြန်/ဆက်)



အုတ်တွင်းမြို့နယ်၌ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် အိမ်နစ်နာလုံးပျက်စီး

အုတ်တွင်း ဇူလိုင် ၂၄
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အုတ်တွင်းမြို့နယ် ၌ ဇူလိုင် ၂၂ ရက်က မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများကျိုးကျ၍ အိမ် နစ်နာလုံးပျက်စီးခဲ့သည်။ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ကြွယ်ဂံ ကျေးရွာအုပ်စု ကြွယ်ဂံကျေးရွာနေ ဦးကျော်ဝေ၏နေအိမ်နှင့် ဦးမျိုးမင်းထွန်း

တို့၏နေအိမ်များပေါ်သို့ သစ်ပင်သစ်ကိုင်း များကျိုးကျသဖြင့် နေအိမ်များ ပျက်စီး ခဲ့ပြီး တန်ဖိုးကျကာ ၂၀၀၀၀၀ ခန့် ဆုံးရှုံးခဲ့ ကာ နေအိမ်ပေါ်သို့ လဲကျနေသော သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများကို ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့များက ခုတ်ထွင် ရှင်းလင်းပေးထားကြောင်း မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရ သည်။ အေမင်းရည်စော(ပြန်/ဆက်)



ညောင်ဦးမြို့နယ် ပြန်ကျေးရွာ၌ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကာကွယ် ရေးအတွက် ခြင်ဆေးဖျန်းခြင်း လုပ်ငန်းကို ညောင်ဦးမြို့နယ် စီးသတ် ဦးစီးဌာနမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဇူလိုင် ၂၃ ရက်က ဆောင်ရွက်ပေးနေစဉ်။ (ညောင်ဦးမြို့နယ်အတွင်း ခြင်ဆေး ဖျန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်လိုပါက မြို့နယ် စီးသတ်ဦးစီးဌာန ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၄၀၁၃၄၄၀၅၉ သို့ ဆက်သွယ် အကူအညီတောင်းခံနိုင်ကြောင်း သိရ သည်။) ဒီပဲလင်း

တရုတ်နိုင်ငံ ရွှေလီမြို့ ပေါက်ဖော်ပြည်ဝင်ပြည်ထွက်ဂိတ်ပြောဆိုကြေညာသည့်ချစ်ကြည်ရေးအဖွဲ့မှ ခြင်ဆေးဖျန်းစက်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများလှူဒါန်း

မူဆယ် ဇူလိုင် ၂၄ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်မြို့တွင် ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးအယ်လ်စိုးထန်တို့၏ ချိတ်ဆက် ကူညီမှုဖြင့် ဇူလိုင် ၂၄ရက်က တရုတ်နိုင်ငံ ရွှေလီမြို့ ပေါက်ဖော်ပြည်ဝင်ပြည်ထွက်ဂိတ် ပြောဆိုကြေညာ သည့်ချစ်ကြည်ရေးအဖွဲ့၊ မူဆယ်ခရိုင်ပြန်ကြားရေး အဖွဲ့နှင့်မိုင်းယု (၁၀၅)မိုင် ကြက်ခြေနီသူနာပြု အဖွဲ့ တို့ပူးပေါင်းပြီး စာသင်ကျောင်းများ၊ ဘုန်းကြီးကျောင်း များနှင့် မေတ္တာစံအိမ် မိဘမဲ့ဂေဟာနေရာများတွင် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါအကြောင်း အသိပညာပေး ခြင်းနှင့် လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခြင်း များပြုလုပ်ပေးခဲ့ပြီး တရုတ်အဖွဲ့က မိုင်းယု (၁၀၅) မိုင်ကြက်ခြေနီသူနာပြုတပ်ဖွဲ့အား ခြင်ဆေးအန္တရာယ်နှင့် ပတ်သက်၍ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ၊ ချိုကန် ဂန်ညာ(ဆင်တုပ်ကွေး)ရောဂါ၊ ဇီကာမိုင်းရပ်စ်ရောဂါ များ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် ခြင်ဆေး

ဖျန်းစက်အပါအဝင် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ပေးအပ် လှူဒါန်းသည်။ အဆိုပါပေးအပ်လှူဒါန်းရာတွင် ခြင်ဆေးဖျန်း ဘူး ၁၅ ဖာ၊ ခြင်ဆေးဖျန်းစက်နှစ်လုံးနှင့် ခြင်ဆေး ဖျန်းဆေးမှုန့် ၅၀၂၊ တရုတ်ငွေလွှဲ ၂၇၀၀၀၀ တန်ဖိုးရှိပစ္စည်းများကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မူဆယ် (၁၀၅)မိုင် ကြက်ခြေနီအသင်း တပ်ဖွဲ့မှူး ဦးသန့်ဇင်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက လက်ခံယူသည်။ ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မိုင်းယု(၁၀၅)မိုင် အခြေခံ ပညာ အထက်တန်းကျောင်း၌ ခြင်ဆေးဖျန်းခြင်း များ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မူဆယ်ခရိုင် ဦးစီးမှူး ဦးအယ်လ်စိုးထန်တို့နှင့် တရုတ်နိုင်ငံ ရွှေလီမြို့ ပေါက်ဖော်ပြည်ဝင်ပြည်ထွက်ဂိတ် အဖွဲ့တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးကလည်း ခြင်ဆေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင် ရေးအတွက် မူဆယ်(၁၀၅)မိုင်ကျောင်းရှိ ကျောင်းသူ ကျောင်းသားများကို အသိပညာပေးဟောပြောကာ



လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးသည်။ ထို့အပြင် မိုင်းယု (၁၀၅)မိုင် ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ အထက် နန်ဟွယ်ကျေးရွာရှိ မေတ္တာစံအိမ် မိဘမဲ့ဂေဟာ၊ အောင်သီရိမင်္ဂလာသူဘုန်းကြီးကျောင်းနှင့် ရန်ကင်း အောင်ဆုတောင်းပြည့် မြို့ဦးရောင်ခြည်စေတီမြတ်ကြီး

၏ပရိဝုဏ်အတွင်း ခြင်ဆေးဖျန်း ဖျန်းပေးခြင်း၊ ဖုံး သွန်း၊ လဲ၊ စစ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းများ ပြုလုပ်ပေးပြီး တရုတ်အဖွဲ့သည် ညနေပိုင်းတွင်မူဆယ် ဘက်မှ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွား ကြောင်း သိရသည်။ သန့်ဇင် (မြန်မာ့အလင်း)

ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၌ GW - 11 မျိုး နွေစပါးစံပြကွက်ရိတ်သိမ်း

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည် တော် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ဇီးဖြူပင် ကျေးရွာ၌ နွေစပါးစံပြကွက် ရိတ်သိမ်းခြင်းကို ယနေ့နံနက် ပိုင်းက ကွင်းအမှတ် (၁၇၂၁)၊ ဦး ပိုင် အမှတ် (၂၂၂)ရှိ တောင်သူ ဦးစန်းလွင်၏လယ်တွင် GW - 11 မျိုး နွေစပါးစံပြကွက် ရိတ်သိမ်းခဲ့ ရာ အစိုးရချိန်ထွက်နှုန်း တင်း ၁၇၀ ထွက်ရှိခဲ့ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယတိုင်းဦးစီးမှူး ဦးစိုးနိုင်ထံမှ သိရသည်။ နွေစပါးစံပြကွက် ရိတ်သိမ်း

ရာတွင် GW-11 စပါးမျိုးကို စက ၁၀၀ စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး တစ်ဧက လျှင် တင်း ၁၂၀ ထွက်ရှိရေး စိုက်ပျိုးရာ စံကွက်ရိတ်သိမ်း တွက်ချက်မှုအရ တစ်ဧကလျှင် စပါးအခြောက် တင်း ၁၆၀ နှုန်း ထွက်ရှိကြောင်း အဆိုပါ စပါးမျိုး မှာ တောင်သူကိုယ်တိုင် မျိုးထိန်း မျိုးချွန်စိုက်နိုင်သည့် အထွက် ကောင်း စပါးမျိုးဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည် တော် ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၌ ယခုနှစ် တွင် နွေစပါးဧက ၁၃၃၉ ဧက



စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ နွေစပါး စံကွက်ရိတ်သိမ်းပွဲသို့ နေပြည်တော် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ တိုင်းမှူး ဦးစိုးနိုင်၊ ပျဉ်းမနား ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးဝင်းမြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တောင်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ မျိုးသိယု(ပြန်/ဆက်)

အမျိုးသမီးများကို တရုတ်အမျိုးသားထံ ရောင်းစား၍ ငွေကြေးအကျိုးအမြတ် ခေါင်းပုံဖြတ်ရယူခဲ့သူများကို လူကုန်ကူးမှုဖြင့် အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄ အမျိုးသမီးများကို တရုတ်အမျိုးသားထံရောင်းစား၍ ငွေကြေး အကျိုးအမြတ် ခေါင်းပုံဖြတ်ရယူခဲ့သူများကို လူကုန်ကူးမှုဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ငါးနှစ်စီနှင့် လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်း ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၈(က)အရ အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် နှစ် ၂၀ စီ၊ ပြစ်ဒဏ်နှစ်ရပ်ကို တစ်ပေါင်းတည်းကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်နေ အေးမြတ်ငြိမ်း(ခ) အာနန္ဒာ နှင့် ရှမ်းပြည်နယ် တန့်ယန်းမြို့နယ်နေ မအေးကျန်(ခ) ယိမ်းယိမ်း (ခ) ပလောင်မ တို့က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းမြ သာစည်မြို့နယ်နေ မ --- ၂၅ နှစ်နှင့် မ --- ၂၅ နှစ်တို့ကို တရုတ် ယောက်ျားလူပါက မြန်မာငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ ရရှိမည်ဟု ပြောဆို စည်းရုံးပြီး တရုတ်နိုင်ငံသို့ပို့ဆောင်၍ တရုတ်မယားအဖြစ် ရောင်းစားကာ ငွေကြေးအကျိုးအမြတ်များ ခေါင်းပုံဖြတ်ရယူခဲ့သဖြင့် မူဆယ်မြို့မရဲစခန်း (၁)၁၂/ ၂၀၂၃ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်း ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၇(က)/၃၈(က)/၄၄ ဖြင့် အမှုရေးဖွင့်၍ မူဆယ်ခရိုင် တရားရုံးသို့ တရားစွဲတင်ခဲ့ရာ ဇူလိုင် ၂၁ ရက်တွင် တရားခံ အေးမြတ်ငြိမ်း (ခ) အာနန္ဒာနှင့် မအေးကျန် (ခ) ယိမ်းယိမ်း (ခ) ပလောင်မတို့နှစ်ဦးကို လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၇(က)အရ အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ငါးနှစ်စီနှင့် လူကုန်ကူး မှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၃၈(က)အရ အလုပ်နှင့် ထောင် ဒဏ် နှစ် ၂၀ စီ၊ ပြစ်ဒဏ်နှစ်ရပ်ကို တစ်ပေါင်းတည်းကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေး ၂၀၂၃- ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပထမသုံးလပတ်တွင် ငွေလုံးငွေရင်းခွင့်ပြု ရန်ပုံငွေဖြင့် တုံ့ထင်ကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်းသွား ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန အမှုဆောင်အရာရှိ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်မ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာ ဦးအောင်ကျော်ဦးနှင့် ဝန်ထမ်း များဆောင်ရွက်ရာ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးမှုကို ဇူလိုင် ၂၄ ရက်က ကြည့်ရှု စစ်ဆေးစဉ်။ စိုင်း (သီပေါ)

တရားမဝင် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများနှင့် မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄ တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက် ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူ နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇူလိုင် ၂၁ ရက်တွင် ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံ ခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်း အဖွဲ့များက ရွှေသံလွင်တိုးဂိတ် အနီး၌ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက် ခဲ့ရာ မြဝတီမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော် ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ သွင်းကုန် ကြေညာလွှာတွင် ကြေညာထား

ခြင်းမရှိသည့် Owl Offline UPS အခု ၃၀၀ အပါအဝင် ကုန်ပစ္စည်း ငါးမျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀၆၁၄၅၅) နှင့် အဆိုပါပစ္စည်း များ တင်ဆောင်လာသည့် MAN Tractor Head တစ်စီးနှင့် နောက်တွဲယာဉ်တစ်စီး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၇၀၀၀၀၀၀)၊ စုစုပေါင်း (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၀၁၆၁၄၅၅)ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် ဇူလိုင် ၂၂ ရက်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရား မဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့်

တာဝန်ကျ ပူးပေါင်းအဖွဲ့က မန္တလေး-လားရှိုးကားလမ်း၊ မိုင် တိုင်အမှတ် ၂၃ မိုင် မြောက်ဖာလုံ ၌ မူဆယ်မြို့မှ မန္တလေးမြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော မော်တော် ယာဉ်နှစ်စီးပေါ်မှ အကောက်ခွန်မဲ့ ပစ္စည်းများတွေ့ရှိရသဖြင့် မန္တလေး မြို့နယ် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန မှူးရုံးသို့ပို့ဆောင်ခဲ့ပြီး အသေးစိတ် စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ သွင်းကုန် ကြေညာလွှာတွင် ကြေညာထားသည့်ထက် ပိုမိုပါရှိ လာသည့် Lion Head Food Colour ၂၇၀၀ ကီလိုဂရမ်၊ Castor Oil ၁၃၃၀ ကီလိုဂရမ်၊ BK Rechargeable Battery အလုံး ၁၀၀၊ LED Mini Flat Light အခု ၁၈၀ အပါအဝင် ကုန်ပစ္စည်း ၂၀ မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၁၄၀၀၉၇၂)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်း များ တင်ဆောင်လာသည့် Nissan Diesel Tractor Head တစ်စီး၊ Tonggya Semi Trailer နောက်တွဲ ယာဉ်တစ်စီး Dong Feng Tractor Head တစ်စီးနှင့် Yu Chang Semi Trailer နောက်တွဲယာဉ် တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၁၄၀၀၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၂၈၀၉၇၂၀ ကို

ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန် လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။ ယင်းအပြင် ဇူလိုင် ၂၃ ရက် တွင် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပူးပေါင်း အဖွဲ့က ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေး ရေးစခန်း၌ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင် ရွက်ခဲ့ရာ ကျောက်စိမ်းဟု ယူဆ ရသော ပုတီးလည်ဆွဲဆိခွဲစုံ အခု ၁၈၀ အပါအဝင် ကုန်ပစ္စည်း ၂၉၈၅၀၀၀ နှင့် အဆိုပါပစ္စည်း များ တင်ဆောင်လာသည့် Toyota Mark II တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၄၈၅၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန် လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဇူလိုင် ၂၁ ရက်၊ ၂၂ ရက်နှင့် ၂၃ ရက်တို့တွင် ဖမ်းဆီးရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲ ၁၀ မှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၈၄၇၃၈၇၂)ဖြစ်ကြောင်း တရား မဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီမှ သိရသည်။ သတင်းစဉ်



အမွေထိန်းစာရလွှာ လျှောက်ထားကြောင်း
အကြောင်းကြားစာ
(အမွေဆက်ခံခြင်း အက်ဥပဒေပုဒ်မ-၂၀၃)
အမရပူရစိုက်တရားရုံး
၂၀၂၃ခုနှစ် တရားမအထွေထွေမှုအမှတ်-၂၃

ကွယ်လွန်သူ ဦးစိုးမြင့်၏ ကျန်ရစ်သောပစ္စည်းများနှင့်ပတ်သက်သည့်အမှု မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ အမရပူရမြို့နယ်၊ ဘိုးအိုးကျေးရွာအုပ်စု၊ နံစု ရပ်ကွက်တွင်နေထိုင်ခဲ့သော ကွယ်လွန်သူဦးစိုးမြင့်၏ ကျန်ရစ်သော မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး၊ အမရပူရမြို့နယ်၊ ဟာသကျေးရွာအုပ်စု၊ ကွင်းအမှတ်(၆၀၈/ဟာသ)၊ ဦးစိုးမြင့်အမှတ်(၆၀၂)၊ ဧရိယာ ၁.၁၁၁ ဘက်စတုရန်းပေ ဖြစ်သည့် အမွေထိန်းခံ လက်မှတ်စာ ထုတ်ပေးပေးခဲ့ကြောင်း အိမ်နီးချင်းက အမွေဆက်ခံခြင်း အက်ဥပဒေအရ လျှောက်ထားလာသဖြင့် ဤအမှုကို ၂၀၂၃ခုနှစ် ဩဂုတ်လရက် (၁၃)ရက်နေ့ ခုတ်ယူစိစစ်ခဲ့ကြောင်း ၂ ရက်တွင် ကြားနာရန် ချိန်းဆို သည့်ဖြစ်သောကြောင့် ထိုကွယ်လွန်သူ ဦးစိုးမြင့်၏ ကျန်ရစ်သောပစ္စည်းများတွင် အကျိုးသက်ဆိုင်သည့် အဆိုရှိသူ အမှတ်(၆၀၂)၊ (၆၀၈)အောင်လွင်နန်း(၁)၊ ဦးစိုးမြင့်သည် တရားရုံးဆိုင်ရာ အတည်ဖြစ်သောကြောင့် ၎င်းနှင့်သက်ဆိုင် သည့် ပစ္စည်းအဆို အဆိုပါအမှုတွင် လာရောက်အမှုဆိုင်လိုပါက ချိန်းဆိုထားသော ၂၀၂၃ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၃ ရက် (၁၃)ရက်နေ့ ခုတ်ယူစိစစ်ပေးသည့်အတိုင်း ၂ ရက်ဖြင့် မိမိတို့လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုနိုင်ကြောင်း၊ မိမိကနည်းလမ်းတရားပေးထားသော ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးဖြင့်လုပ်ကိုင်ကောင်း၊ လာရောက်အမှုဆိုင်ရန်နှင့် အမွေထိန်း လက်မှတ်စာထုတ်ပေးမိ မှတ်တမ်းများကိုကြည့်ရှုရန် အမွေဆက်ခံခြင်း အက်ဥပဒေပုဒ်မ-၂၀၃နှင့်ဆိုင် ဆိုင်ခံလိုက်သည့် လာရောက်ခြင်းမရှိ ပျက်ကွက် ခဲ့လျှင် ရုံးတော်က လျှောက်ထားသူ ဦးစိုးမြင့်အိမ်ထောင် လျှောက်ထားပေးပြီး စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ပြီးလျှင် ၎င်းအမှုအကြောင်းအရာတွင် စီရင်ချက်ချမှတ်လိမ့် မည်ဖြစ်သည်။

၂၀၂၃ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂၀ ရက်တွင် ဤတရားရုံးတော်ဆိုင်ရုံးရှိရှိ ကျွန်ုပ် လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(စေလုံးထူး)
 ခုတ်ယူခံရသူတရားပေး
 အမရပူရစိုက်တရားရုံး

အမှတ်တံဆိပ်အသိပေးကြေညာခြင်း

မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းအောင်သာမိမြို့နယ်၊ ချမ်းအောင်သာစာရလွှာပိုင်ကွက်နေ ခေါ်နန်းဆိုင်လမ်း (၁)၊ ဦးဖုလွယ်ဆိုင် ၁၃/၀၀၂၄၆(နိုင်ငံ)၀၄၄၈၈၈၈၈၊ လွှဲအပ် ညွှန်ကြားရက်အရ အောက်ဖော်ပြပါအများသိစေရန်သတ်မှတ်ကြေညာအပ်ပါသည်။



ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ခေါ်နန်းဆိုင်ထွန်းသည် ဖုတ်ဖော်ပြပါ XINGFA အမှတ်တံဆိပ်ကို တစ်ဦးတည်းပိုင်အမှတ်တံဆိပ်အဖြစ် မန္တလေးမြို့တော်စာရပုံ စာတမ်း မှတ်ပုံတင်ဌာနမှူးရုံးတွင် မှတ်ပုံတင်စာချုပ်အမှတ် (၁၀၀၇/၂၀၂၃) အရ တရားပိုင်မှတ်ပုံတင်သည့်အခါ ခေါ်နန်းဆိုင် XINGFA အမည်ဖြင့် သောက်စားရန် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်လျက်ရှိရာ အများပြည်သူများ တစ်ခဲနက် အားပေး သုံးစွဲလျက်ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍အမည်ပြပါ XINGFA အမှတ်တံဆိပ်ဖြင့် သောက်စားရန် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချလုပ်ငန်းသည် ခေါ်နန်းဆိုင်ထွန်း၏ တစ်ဦးတည်းပိုင် အဖြစ် အသုံးပြုလျက်ရှိသည့် အမှတ်တံဆိပ် အသုံးအမှတ်အသား ဖြစ်ပါ ကြောင်း အခြားမည်သူတစ်ဦးကလေးကတော့ အဆိုပါအမှတ်တံဆိပ်တစ်ခုလုံးကို ဖြစ်စေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ ဆင်တူပုံဖော်မှုဖြစ်စေ တွင်ပြုလုပ်ခြင်းတို့ကို မပြုလုပ်ကြရန်နှင့် ပြုလုပ်ပါက ခေါ်နန်းဆိုင်ထွန်း၏ လုပ်ငန်းအကျိုးစီးပွားနှင့်ဆိုင်လျက်ရှိ ထိခိုက်နစ်နာခံစားရန်အရပ်ရပ်အတွက် ပြည်ထောင်စုအဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်က တည်ဆဲဥပဒေများအရ တရားရုံးဆိုင်ရာ အရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းအကြောင်းအရာအသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
 ဦးလှကျော်(L.L.B) (စဉ်-၁၀၃၈၈) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ
 ဦးစိုးလှ(L.L.B) (စဉ်-၄၈၇၈၈) ဦးမြတ်ကို(L.L.B) (စဉ်-၄၄၀၀၂)
 အထောက်အကူရှေ့နေ
 အမှတ် (ခေါင်း) ၃၁-လမ်း၊ ၇၀၀က လမ်းကြား၊ ရန်ကင်းရပ်ကွက်၊
 ချမ်းအောင်သာမိမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။
 ဖုန်း-၀၉-၂၃၃၇၆၇၆၊ ၀၉-၂၅၂၃၃၇၆၇၊ ၀၉-၇၃၂၃၃၇၆၇၊ ၀၉-၄၂၀၂၃၃၇၆၇

ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
မြန်မာ့မိုးရထား
အိတ်ဖွင့်တင်ခေါ် (Open Tender)ခေါ်ယူခြင်း

၁။ အောက်ဖော်ပြပါ ပစ္စည်း/လုပ်ငန်းများကို မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူဆောင်ရွက်လိုပါသည် -

စဉ်	တင်ခေါ်အမှတ်	ပစ္စည်း/လုပ်ငန်းအမျိုးအမည်
၁	၉၄/မမ/CE	FFU Synthetic Sleeper (၆)မျိုး (403) Nos ဝယ်ယူရန်
၂	၉၅/မမ/CE	ရန်ကင်းမြို့ပတ်ရထားလမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ရေးစီမံကိန်း ညွှတ်လုပ်တိုက်ရထားအသစ်တည်ဆောက်ခြင်း (80'x26'-8") (ရေနှင့်မိလ္လာအပါအဝင်)
၃	၉၆/မမ/CE	သန့်ရှင်းသည့်တိုက်ရထားအသစ်တည်ဆောက်ခြင်း (80'x26'-8") (ရေနှင့်မိလ္လာ အပါအဝင်)
၄	၉၇/မမ/CE	တိုင်းအမှတ်(၃) မန္တလေး မြစ်ဝယ်နယ်မြေတွင် Chain Link ခြံစည်းကားရောင်း (၁၀၂၅၃-ပေ) လုပ်ငန်း

တင်ခေါ်ပိတ်မည့်နေ့/အချိန် - (၂၄. ၈. ၂၀၂၃) (၁၄:၃၀)နာရီ
 ၂။ တင်ခေါ်ပုံစံများကို အောက်ဖော်ပြပါ ဌာနတွင် (၂၄. ၇. ၂၀၂၃) ရက်နေ့မှ စတင်၍ ရှိမရှိ အတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ၎င်းဌာနသို့ မေးမြန်းနိုင်ပါသည် -
 ထောက်ပံ့ဌာန၊ မြန်မာ့မိုးရထား၊ ကုန်သည်လမ်းနှင့် ဂွာလမ်းထိပ်၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း 294352, 291994

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၈)၊ နတ်မောက်(၄)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၄၇၆၂)၊ အကျယ်အဝန်း (၂၁၆၀ x ၆၀၆) ရှိ ခေါ်အိမ်ခြံမြေ အမည်ပေါက်နှင့် (၆၀) ဂရမ်မြေနှင့်အိမ်အပါအဝင်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံး တို့ကို ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်းအဆိုပြုသူ ခေါ်နန်းဆိုင်(၇/မမ(နိုင်)၁၃၀၆၂၇)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေအိမ်တင်ထားလွှင့် (၁၀/ကထန(နိုင်)၀၆၈၆၈၆)က ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေများ ပေးအပ်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အရောင်းအဝယ်အားကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့စာရင်း အထောက်အထားဖျက်ရင်းများဖြင့် ယနေ့မှစ၍(၇)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင် ပါသည်။ထိုကန့်ကွက်လိုပါက အရောင်းအဝယ်စာရင်း ပြုစုပေးနိုင်အညီဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဦးထိန်လင်းသန်း ခေါ်ပြည်မြင့်မြို့၊ L.L.B, D.B.L, D.I.L, D.M.L တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၄၇၀၄) ဖုန်း - ၀၉၅၇၀၄၅၆၅၆ ၊ ၀၉၄၅၀၀၁၇၃၆ ၊ ၀၉၄၅၀၂၀၂၃၆၉

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

နေပြည်တော်၊ ဧရာဝတီမြို့နယ်၊ သုခတောင်အိမ်ရာ အမှတ်(၂)၊ ခုတ်ယူပေး အခန်း(၂)သည် နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ၊ သုခတောင်အိမ်ရာ တည်ဆောက်ရေးဦးစီးဌာနမှတ်တမ်းတွင် ခေါ်တင် တင်ပို့(၁)၊(၂)၊(၃)၊(၄)၊(၅)၊(၆)၊(၇)၊(၈)၊(၉)၊(၁၀)၊(၁၁)၊(၁၂)၊(၁၃)၊(၁၄)၊(၁၅)၊(၁၆)၊(၁၇)၊(၁၈)၊(၁၉)၊(၂၀)၊(၂၁)၊(၂၂)၊(၂၃)၊(၂၄)၊(၂၅)၊(၂၆)၊(၂၇)၊(၂၈)၊(၂၉)၊(၃၀)၊(၃၁)၊(၃၂)၊(၃၃)၊(၃၄)၊(၃၅)၊(၃၆)၊(၃၇)၊(၃၈)၊(၃၉)၊(၄၀)၊(၄၁)၊(၄၂)၊(၄၃)၊(၄၄)၊(၄၅)၊(၄၆)၊(၄၇)၊(၄၈)၊(၄၉)၊(၅၀)၊(၅၁)၊(၅၂)၊(၅၃)၊(၅၄)၊(၅၅)၊(၅၆)၊(၅၇)၊(၅၈)၊(၅၉)၊(၆၀)၊(၆၁)၊(၆၂)၊(၆၃)၊(၆၄)၊(၆၅)၊(၆၆)၊(၆၇)၊(၆၈)၊(၆၉)၊(၇၀)၊(၇၁)၊(၇၂)၊(၇၃)၊(၇၄)၊(၇၅)၊(၇၆)၊(၇၇)၊(၇၈)၊(၇၉)၊(၈၀)၊(၈၁)၊(၈၂)၊(၈၃)၊(၈၄)၊(၈၅)၊(၈၆)၊(၈၇)၊(၈၈)၊(၈၉)၊(၉၀)၊(၉၁)၊(၉၂)၊(၉၃)၊(၉၄)၊(၉၅)၊(၉၆)၊(၉၇)၊(၉၈)၊(၉၉)၊(၁၀၀)၊(၁၀၁)၊(၁၀၂)၊(၁၀၃)၊(၁၀၄)၊(၁၀၅)၊(၁၀၆)၊(၁၀၇)၊(၁၀၈)၊(၁၀၉)၊(၁၁၀)၊(၁၁၁)၊(၁၁၂)၊(၁၁၃)၊(၁၁၄)၊(၁၁၅)၊(၁၁၆)၊(၁၁၇)၊(၁၁၈)၊(၁၁၉)၊(၁၂၀)၊(၁၂၁)၊(၁၂၂)၊(၁၂၃)၊(၁၂၄)၊(၁၂၅)၊(၁၂၆)၊(၁၂၇)၊(၁၂၈)၊(၁၂၉)၊(၁၃၀)၊(၁၃၁)၊(၁၃၂)၊(၁၃၃)၊(၁၃၄)၊(၁၃၅)၊(၁၃၆)၊(၁၃၇)၊(၁၃၈)၊(၁၃၉)၊(၁၄၀)၊(၁၄၁)၊(၁၄၂)၊(၁၄၃)၊(၁၄၄)၊(၁၄၅)၊(၁၄၆)၊(၁၄၇)၊(၁၄၈)၊(၁၄၉)၊(၁၅၀)၊(၁၅၁)၊(၁၅၂)၊(၁၅၃)၊(၁၅၄)၊(၁၅၅)၊(၁၅၆)၊(၁၅၇)၊(၁၅၈)၊(၁၅၉)၊(၁၆၀)၊(၁၆၁)၊(၁၆၂)၊(၁၆၃)၊(၁၆၄)၊(၁၆၅)၊(၁၆၆)၊(၁၆၇)၊(၁၆၈)၊(၁၆၉)၊(၁၇၀)၊(၁၇၁)၊(၁၇၂)၊(၁၇၃)၊(၁၇၄)၊(၁၇၅)၊(၁၇၆)၊(၁၇၇)၊(၁၇၈)၊(၁၇၉)၊(၁၈၀)၊(၁၈၁)၊(၁၈၂)၊(၁၈၃)၊(၁၈၄)၊(၁၈၅)၊(၁၈၆)၊(၁၈၇)၊(၁၈၈)၊(၁၈၉)၊(၁၉၀)၊(၁၉၁)၊(၁၉၂)၊(၁၉၃)၊(၁၉၄)၊(၁၉၅)၊(၁၉၆)၊(၁၉၇)၊(၁၉၈)၊(၁၉၉)၊(၂၀၀)၊(၂၀၁)၊(၂၀၂)၊(၂၀၃)၊(၂၀၄)၊(၂၀၅)၊(၂၀၆)၊(၂၀၇)၊(၂၀၈)၊(၂၀၉)၊(၂၁၀)၊(၂၁၁)၊(၂၁၂)၊(၂၁၃)၊(၂၁၄)၊(၂၁၅)၊(၂၁၆)၊(၂၁၇)၊(၂၁၈)၊(၂၁၉)၊(၂၂၀)၊(၂၂၁)၊(၂၂၂)၊(၂၂၃)၊(၂၂၄)၊(၂၂၅)၊(၂၂၆)၊(၂၂၇)၊(၂၂၈)၊(၂၂၉)၊(၂၃၀)၊(၂၃၁)၊(၂၃၂)၊(၂၃၃)၊(၂၃၄)၊(၂၃၅)၊(၂၃၆)၊(၂၃၇)၊(၂၃၈)၊(၂၃၉)၊(၂၄၀)၊(၂၄၁)၊(၂၄၂)၊(၂၄၃)၊(၂၄၄)၊(၂၄၅)၊(၂၄၆)၊(၂၄၇)၊(၂၄၈)၊(၂၄၉)၊(၂၅၀)၊(၂၅၁)၊(၂၅၂)၊(၂၅၃)၊(၂၅၄)၊(၂၅၅)၊(၂၅၆)၊(၂၅၇)၊(၂၅၈)၊(၂၅၉)၊(၂၆၀)၊(၂၆၁)၊(၂၆၂)၊(၂၆၃)၊(၂၆၄)၊(၂၆၅)၊(၂၆၆)၊(၂၆၇)၊(၂၆၈)၊(၂၆၉)၊(၂၇၀)၊(၂၇၁)၊(၂၇၂)၊(၂၇၃)၊(၂၇၄)၊(၂၇၅)၊(၂၇၆)၊(၂၇၇)၊(၂၇၈)၊(၂၇၉)၊(၂၈၀)၊(၂၈၁)၊(၂၈၂)၊(၂၈၃)၊(၂၈၄)၊(၂၈၅)၊(၂၈၆)၊(၂၈၇)၊(၂၈၈)၊(၂၈၉)၊(၂၉၀)၊(၂၉၁)၊(၂၉၂)၊(၂၉၃)၊(၂၉၄)၊(၂၉၅)၊(၂၉၆)၊(၂၉၇)၊(၂၉၈)၊(၂၉၉)၊(၃၀၀)၊(၃၀၁)၊(၃၀၂)၊(၃၀၃)၊(၃၀၄)၊(၃၀၅)၊(၃၀၆)၊(၃၀၇)၊(၃၀၈)၊(၃၀၉)၊(၃၁၀)၊(၃၁၁)၊(၃၁၂)၊(၃၁၃)၊(၃၁၄)၊(၃၁၅)၊(၃၁၆)၊(၃၁၇)၊(၃၁၈)၊(၃၁၉)၊(၃၂၀)၊(၃၂၁)၊(၃၂၂)၊(၃၂၃)၊(၃၂၄)၊(၃၂၅)၊(၃၂၆)၊(၃၂၇)၊(၃၂၈)၊(၃၂၉)၊(၃၃၀)၊(၃၃၁)၊(၃၃၂)၊(၃၃၃)၊(၃၃၄)၊(၃၃၅)၊(၃၃၆)၊(၃၃၇)၊(၃၃၈)၊(၃၃၉)၊(၃၄၀)၊(၃၄၁)၊(၃၄၂)၊(၃၄၃)၊(၃၄၄)၊(၃၄၅)၊(၃၄၆)၊(၃၄၇)၊(၃၄၈)၊(၃၄၉)၊(၃၅၀)၊(၃၅၁)၊(၃၅၂)၊(၃၅၃)၊(၃၅၄)၊(၃၅၅)၊(၃၅၆)၊(၃၅၇)၊(၃၅၈)၊(၃၅၉)၊(၃၆၀)၊(၃၆၁)၊(၃၆၂)၊(၃၆၃)၊(၃၆၄)၊(၃၆၅)၊(၃၆၆)၊(၃၆၇)၊(၃၆၈)၊(၃၆၉)၊(၃၇၀)၊(၃၇၁)၊(၃၇၂)၊(၃၇၃)၊(၃၇၄)၊(၃၇၅)၊(၃၇၆)၊(၃၇၇)၊(၃၇၈)၊(၃၇၉)၊(၃၈၀)၊(၃၈၁)၊(၃၈၂)၊(၃၈၃)၊(၃၈၄)၊(၃၈၅)၊(၃၈၆)၊(၃၈၇)၊(၃၈၈)၊(၃၈၉)၊(၃၉၀)၊(၃၉၁)၊(၃၉၂)၊(၃၉၃)၊(၃၉၄)၊(၃၉၅)၊(၃၉၆)၊(၃၉၇)၊(၃၉၈)၊(၃၉၉)၊(၄၀၀)၊(၄၀၁)၊(၄၀၂)၊(၄၀၃)၊(၄၀၄)၊(၄၀၅)၊(၄၀၆)၊(၄၀၇)၊(၄၀၈)၊(၄၀၉)၊(၄၁၀)၊(၄၁၁)၊(၄၁၂)၊(၄၁၃)၊(၄၁၄)၊(၄၁၅)၊(၄၁၆)၊(၄၁၇)၊(၄၁၈)၊(၄၁၉)၊(၄၂၀)၊(၄၂၁)၊(၄၂၂)၊(၄၂၃)၊(၄၂၄)၊(၄၂၅)၊(၄၂၆)၊(၄၂၇)၊(၄၂၈)၊(၄၂၉)၊(၄၃၀)၊(၄၃၁)၊(၄၃၂)၊(၄၃၃)၊(၄၃၄)၊(၄၃၅)၊(၄၃၆)၊(၄၃၇)၊(၄၃၈)၊(၄၃၉)၊(၄၄၀)၊(၄၄၁)၊(၄၄၂)၊(၄၄၃)၊(၄၄၄)၊(၄၄၅)၊(၄၄၆)၊(၄၄၇)၊(၄၄၈)၊(၄၄၉)၊(၄၅၀)၊(၄၅၁)၊(၄၅၂)၊(၄၅၃)၊(၄၅၄)၊(၄၅၅)၊(၄၅၆)၊(၄၅၇)၊(၄၅၈)၊(၄၅၉)၊(၄၆၀)၊(၄၆၁)၊(၄၆၂)၊(၄၆၃)၊(၄၆၄)၊(၄၆၅)၊(၄၆၆)၊(၄၆၇)၊(၄၆၈)၊(၄၆၉)၊(၄၇၀)၊(၄၇၁)၊(၄၇၂)၊(၄၇၃)၊(၄၇၄)၊(၄၇၅)၊(၄၇၆)၊(၄၇၇)၊(၄၇၈)၊(၄၇၉)၊(၄၈၀)၊(၄၈၁)၊(၄၈၂)၊(၄၈၃)၊(၄၈၄)၊(၄၈၅)၊(၄၈၆)၊(၄၈၇)၊(၄၈၈)၊(၄၈၉)၊(၄၉၀)၊(၄၉၁)၊(၄၉၂)၊(၄၉၃)၊(၄၉၄)၊(၄၉၅)၊(၄၉၆)၊(၄၉၇)၊(၄၉၈)၊(၄၉၉)၊(၅၀၀)၊(၅၀၁)၊(၅၀၂)၊(၅၀၃)၊(၅၀၄)၊(၅၀၅)၊(၅၀၆)၊(၅၀၇)၊(၅၀၈)၊(၅၀၉)၊(၅၁၀)၊(၅၁၁)၊(၅၁၂)၊(၅၁၃)၊(၅၁၄)၊(၅၁၅)၊(၅၁၆)၊(၅၁၇)၊(၅၁၈)၊(၅၁၉)၊(၅၂၀)၊(၅၂၁)၊(၅၂၂)၊(၅၂၃)၊(၅၂၄)၊(၅၂၅)၊(၅၂၆)၊(၅၂၇)၊(၅၂၈)၊(၅၂၉)၊(၅၃၀)၊(၅၃၁)၊(၅၃၂)၊(၅၃၃)၊(၅၃၄)၊(၅၃၅)၊(၅၃၆)၊(၅၃၇)၊(၅၃၈)၊(၅၃၉)၊(၅၄၀)၊(၅၄၁)၊(၅၄၂)၊(၅၄၃)၊(၅၄၄)၊(၅၄၅)၊(၅၄၆)၊(၅၄၇)၊(၅၄၈)၊(၅၄၉)၊(၅၅၀)၊(၅၅၁)၊(၅၅၂)၊(၅၅၃)၊(၅၅၄)၊(၅၅၅)၊(၅၅၆)၊(၅၅၇)၊(၅၅၈)၊(၅၅၉)၊(၅၆၀)၊(၅၆၁)၊(၅၆၂)၊(၅၆၃)၊(၅၆၄)၊(၅၆၅)၊(၅၆၆)၊(၅၆၇)၊(၅၆၈)၊(၅၆၉)၊(၅၇၀)၊(၅၇၁)၊(၅၇၂)၊(၅၇၃)၊(၅၇၄)၊(၅၇၅)၊(၅၇၆)၊(၅၇၇)၊(၅၇၈)၊(၅၇၉)၊(၅၈၀)၊(၅၈၁)၊(၅၈၂)၊(၅၈၃)၊(၅၈၄)၊(၅၈၅)၊(၅၈၆)၊(၅၈၇)၊(၅၈၈)၊(၅၈၉)၊(၅၉၀)၊(၅၉၁)၊(၅၉၂)၊(၅၉၃)၊(၅၉၄)၊(၅၉၅)၊(၅၉၆)၊(၅၉၇)၊(၅၉၈)၊(၅၉၉)၊(၆၀၀)၊(၆၀၁)၊(၆၀၂)၊(၆၀၃)၊(၆၀၄)၊(၆၀၅)၊(၆၀၆)၊(၆၀၇)၊(၆၀၈)၊(၆၀၉)၊(၆၁၀)၊(၆၁၁)၊(၆၁၂)၊(၆၁၃)၊(၆၁၄)၊(၆၁၅)၊(၆၁၆)၊(၆၁၇)၊(၆၁၈)၊(၆၁၉)၊(၆၂၀)၊(၆၂၁)၊(၆၂၂)၊(၆၂၃)၊(၆၂၄)၊(၆၂၅)၊(၆၂၆)၊(၆၂၇)၊(၆၂၈)၊(၆၂၉)၊(၆၃၀)၊(၆၃၁)၊(၆၃၂)၊(၆၃၃)၊(၆၃၄)၊(၆၃၅)၊(၆၃၆)၊(၆၃၇)၊(၆၃၈)၊(၆၃၉)၊(၆၄၀)၊(၆၄၁)၊(၆၄၂)၊(၆၄၃)၊(၆၄၄)၊(၆၄၅)၊(၆၄၆)၊(၆၄၇)၊(၆၄၈)၊(၆၄၉)၊(၆၅၀)၊(၆၅၁)၊(၆၅၂)၊(၆၅၃)၊(၆၅၄)၊(၆၅၅)၊(၆၅၆)၊(၆၅၇)၊(၆၅၈)၊(၆၅၉)၊(၆၆၀)၊(၆၆၁)၊(၆၆၂)၊(၆၆၃)၊(၆၆၄)၊(၆၆၅)၊(၆၆၆)၊(၆၆၇)၊(၆၆၈)၊(၆၆၉)၊(၆၇၀)၊(၆၇၁)၊(၆၇၂)၊(၆၇၃)၊(၆၇၄)၊(၆၇၅)၊(၆၇၆)၊(၆၇၇)၊(၆၇၈)၊(၆၇၉)၊(၆၈၀)၊(၆၈၁)၊(၆၈၂)၊(၆၈၃)၊(၆၈၄)၊(၆၈၅)၊(၆၈၆)၊(၆၈၇)၊(၆၈၈)၊(၆၈၉)၊(၆၉၀)၊(၆၉၁)၊(၆၉၂)၊(၆၉၃)၊(၆၉၄)၊(၆၉၅)၊(၆၉၆)၊(၆၉၇)၊(၆၉၈)၊(၆၉၉)၊(၇၀၀)၊(၇၀၁)၊(၇၀၂)၊(၇၀၃)၊(၇၀၄)၊(၇၀၅)၊(၇၀၆)၊(၇၀၇)၊(၇၀၈)၊(၇၀၉)၊(၇၁၀)၊(၇၁၁)၊(၇၁၂)၊(၇၁၃)၊(၇၁၄)၊(၇၁၅)၊(၇၁၆)၊(၇၁၇)၊(၇၁၈)၊(၇၁၉)၊(၇၂၀)၊(၇၂၁)၊(၇၂၂)၊(၇၂၃)၊(၇၂၄)၊(၇၂၅)၊(၇၂၆)၊(၇၂၇)၊(၇၂၈)၊(၇၂၉)၊(၇၃၀)၊(၇၃၁)၊(၇၃၂)၊(၇၃၃)၊(၇၃၄)၊(၇၃၅)၊(၇၃၆)၊(၇၃၇)၊(၇၃၈)၊(၇၃၉)၊(၇၄၀)၊(၇၄၁)၊(၇၄၂)၊(၇၄၃)၊(၇၄၄)၊(၇၄၅)၊(၇၄၆)၊(၇၄၇)၊(၇၄၈)၊(၇၄၉)၊(၇၅၀)၊(၇၅၁)၊(၇၅၂)၊(၇၅၃)၊(၇၅၄)၊(၇၅၅)၊(၇၅၆)၊(၇၅၇)၊(၇၅၈)၊(၇၅၉)၊(၇၆၀)၊(၇၆၁)၊(၇၆၂)၊(၇၆၃)၊(၇၆၄)၊(၇၆၅)၊(၇၆၆)၊(၇၆၇)၊(၇၆၈)၊(၇၆၉)၊(၇၇၀)၊(၇၇၁)၊(၇၇၂)၊(၇၇၃)၊(၇၇၄)၊(၇၇၅)၊(၇၇၆)၊(၇၇၇)၊(၇၇၈)၊(၇၇၉)၊(၇၈၀)၊(၇၈၁)၊(၇၈၂)၊(၇၈၃)၊(၇၈၄)၊(၇၈၅)၊(၇၈၆)၊(၇၈၇)၊(၇၈၈)၊(၇၈၉)၊(၇၉၀)၊(၇၉၁)၊(၇၉၂)၊(၇၉၃)၊(၇၉၄)၊(၇၉၅)၊(၇၉၆)၊(၇၉၇)၊(၇၉၈)၊(၇၉၉)၊(၈၀၀)၊(၈၀၁)၊(၈၀၂)၊(၈၀၃)၊(၈၀၄)၊(၈၀၅)၊(၈၀၆)၊(၈၀၇)၊(၈၀၈)၊(၈၀၉)၊(၈၁၀)၊(၈၁၁)၊(၈၁၂)၊(၈၁၃)၊(၈၁၄)၊(၈၁၅)၊(၈၁၆)၊(၈၁၇)၊(၈၁၈)၊(၈၁၉)၊(၈၂၀)၊(၈၂၁)၊(၈၂၂)၊(၈၂၃)၊(၈၂၄)၊(၈၂၅)၊(၈၂၆)၊(၈၂၇)၊(၈၂၈)၊(၈၂၉)၊(၈၃၀)၊(၈၃၁)၊(၈၃၂)၊(၈၃၃)၊(၈၃၄)၊(၈၃၅)၊(၈၃၆)၊(၈၃၇)၊(၈၃၈)၊(၈၃၉)၊(၈၄၀)၊(၈၄၁)၊(၈၄၂)၊(၈၄၃)၊(၈၄၄)၊(၈၄၅)၊(၈၄၆)၊(၈၄၇)၊(၈၄၈)၊(၈၄၉)၊(၈၅၀)၊(၈၅၁)၊(၈၅၂)၊(၈၅၃)၊(၈၅၄)၊(၈၅၅)၊(၈၅၆)၊(၈၅၇)၊(၈၅၈)၊(၈၅၉)၊(၈၆၀)၊(၈၆၁)၊(၈၆၂)၊(၈၆၃)၊(၈၆၄)၊(၈၆၅)၊(၈၆၆)၊(၈၆၇)၊(၈၆၈)၊(၈၆၉)၊(၈၇၀)၊(၈၇၁)၊(၈၇၂)၊(၈၇၃)၊(၈၇၄)၊(၈၇၅)၊(၈၇၆)၊(၈၇၇)၊(၈၇၈)၊(၈၇၉)၊(၈၈၀)၊(၈၈၁)၊(၈၈၂)၊(၈၈၃)၊(၈၈၄)၊(၈၈၅)၊(၈၈၆)၊(၈၈၇)၊(၈၈၈)၊(၈၈၉)၊(၈၉၀)၊(၈၉၁)၊(၈၉၂)၊(၈၉၃)၊(၈၉၄)၊(၈၉၅)၊(၈၉၆)၊(၈၉၇)၊(၈၉၈)၊(၈၉၉)၊(၉၀၀)၊(၉၀၁)၊(၉၀၂)၊(၉၀၃)၊(၉၀၄)၊(၉၀၅)၊(၉၀၆)၊(၉၀၇)၊(၉၀၈)၊(၉၀၉)၊(၉၁၀)၊(၉၁၁)၊(၉၁၂)၊(၉၁၃)၊(၉၁၄)၊(၉၁၅)၊(၉၁၆)၊(၉၁၇)၊(၉၁၈)၊(၉၁၉)၊(၉၂၀)၊(၉၂၁)၊(၉၂၂)၊(၉၂၃)၊(၉၂၄)၊(၉၂၅)၊(၉၂၆)၊(၉၂၇)၊(၉၂၈)၊(၉၂၉)၊(၉၃၀)၊(၉၃၁)၊(၉၃၂)၊(၉၃၃)၊(၉၃၄)၊(၉၃၅)၊(၉၃၆)၊(၉၃၇)၊(၉၃၈)၊(၉၃၉)၊(၉၄၀)၊(၉၄၁)၊(၉၄၂)၊(၉၄၃)၊(၉၄၄)၊(၉

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၁၂) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ် စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက် နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူ စာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ” ကိုဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး။
- (ဃ) ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့်လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံချောမွေ့စေရေး။

ထွက်ကုန်ကြမ်းများကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း (MSME)များကို ရေရှည်အာမခံချက်ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော် ၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး။

(ဃ) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာမလုံရေး တို့အတွက် ပြည်သူ့လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေး။

၂။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ် အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်ကိုအခြေခံသည့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးသားရေး စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာ အောင်တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံးသက်ရည် ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရေး။
- (ဃ) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်း အမြစ်များ မွေးထုတ်နိုင်ရန် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ဂ) သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဒေသ

❖ လွတ်လပ်ရေးရပြီးကတည်းက ပြည်တွင်း လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခနဲ့ ကြုံတွေ့ခဲ့ရတဲ့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံနဲ့ ပြည်သူတွေရဲ့အကျိုးကို ရှေးရှင်ကွက်ပြီး သက်ဆိုင်သူအားလုံးက ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများ ချုပ်ငြိမ်းရေးကို (၇၅)နှစ်မြောက်စိန်ရတု လွတ်လပ်ရေးနေ့ကစပြီး အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နောင် မျိုးဆက်သစ်များကို ငြိမ်းချမ်းရေးအမွေ ပေးခဲ့ကြပါစို့လို့ တိုက်တွန်းပြောကြား လို့ပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသိရီသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့ (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု လွတ်လပ်ရေးနေ့ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားခဲ့သည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းတစ်ခု ဖြစ်ပေါ်နိုင်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄

ယနေ့မုန့်နဲ့လွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အနောက် အလယ်ပိုင်းနှင့် ယင်းနှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အနောက် မြောက်ပိုင်း၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ အင်ဒရာပရာဒေ့ရှ်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းကမ်းလှန်-ဩရိသပြည်နယ်တောင်ပိုင်းကမ်းခြေတို့တွင် နောက် ၂၄ နာရီအတွင်း လေဖိအား နည်းရပ်ဝန်းတစ်ခု ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။ မိုး/လေ



မြန်မာ့မီးရထားပိုင် ရထားသံလမ်းဆက်ပြား၊ သံလမ်းဆက်မူလီများနှင့် သံလမ်းထိန်းကလစ်များ ဖြုတ်ယူဖျက်ဆီးမှုကြောင့် မန္တလေး-ရန်ကုန်ရထားလမ်းပိုင်းအတွင်း မြစ်ငယ်မှ ရွာသာကြီး ခရီးစဉ်ပြေးဆွဲသော အမှတ်(၉၂၄)အစုန် ကုန်ရထားလမ်းချော်မှုဖြစ်ပွားစဉ်။

အမျိုးသမီးကမ္ဘာ့ဖလားအုပ်စုအဆင့် ပြိုင်ပွဲများဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင် ကျရာမနီ၊ အီတလီနှင့် ဘရာဇီး အနိုင်ရ

အမျိုးသမီးကမ္ဘာ့ဖလားအုပ်စုအဆင့်ပြိုင်ပွဲများကို ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ကစားလျက်ရှိရာ ဇူလိုင် ၂၄ ရက်က ကစားခဲ့သည့်ပွဲစဉ်များတွင် နာမည်ကြီး ကျရာမနီ၊ အီတလီနှင့် ဘရာဇီး အသင်းတို့ နိုင်ပွဲကိုယ်စီရရှိခဲ့ကြသည်။

အုပ်စု (ဇ) မှ ကျရာမနီနှင့် မော်ရိုကိုအသင်းတို့ပွဲစဉ်ကို ညနေ ၃ နာရီက ယှဉ်ပြိုင်ကစား ခဲ့ပြီး ကျရာမနီအသင်းက ခြောက်ဂိုးပြတ် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ပြိုင်ဖက်မော်ရိုကိုအသင်းသည် ကျရာမနီအသင်းဘက်သို့ ဂိုးကန်သွင်းမှု ခြောက်ကြိမ်တွင် ဂိုးပေါက်တည်မတ်မှု လေးကြိမ် အထိရှိခဲ့သော်လည်း ဂိုးအဖြစ်ပြောင်းလဲနိုင်ခြင်း မရှိခဲ့ပေ။ ကျရာမနီအသင်းက မော်ရိုကို အသင်းအား ပွဲချိန်အများစုကို စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၅ ❖



ပနားမားအသင်းဘက်သို့ ပထမဆုံးဂိုးသွင်းယူပြီးနောက် ဘရာဇီးအမျိုးသမီးအသင်း အောင်ပွဲခံစဉ်။

ရထားသံလမ်းဆက်ပြား၊ သံလမ်းဆက်မူလီများနှင့် သံလမ်းထိန်းကလစ်များ ဖြုတ်ယူဖျက်ဆီးမှုကြောင့် မန္တလေး-ရန်ကုန်ရထားလမ်းပိုင်းအတွင်း မြစ်ငယ်မှ ရွာသာကြီး ခရီးစဉ်ပြေးဆွဲသော ကုန်ရထားလမ်းချော်မှုဖြစ်ပွား

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၄

လူစီးကုန်တင်ရထား ရစ်စင်း၊ RBE လူစီးနှစ်စင်း၊ ရန်ကုန်မြို့ပတ် ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့မီးရထား အနေဖြင့် နိုင်ငံအနှံ့ရှိ ပြည်သူများ ကုန်ကျစရိတ်သက်သာစွာဖြင့် ခရီးသွားလာမှု၊ ကုန်စည်ပို့ဆောင်မှုများ အဆင်ပြေချောမွေ့ စေ ရေးအတွက် အမြန်လူစီးရထား ၁၈ စင်း၊ စာပို့ရထား ၁၄ စင်း၊

လူစီးကုန်တင်ရထား ရစ်စင်း၊ RBE လူစီးနှစ်စင်း၊ ရန်ကုန်မြို့ပတ် နှင့်ဆင်ခြေမိုးရထား ၃၅ စင်း စုစုပေါင်း လူစီးရထား ၇၇ စင်း နှင့် ကုန်ရထားခြောက်စင်းကို နေ့စဉ် စီစဉ်ပြေးဆွဲပေးလျက်ရှိ သည်။

စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁ ၀

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

ငွေကြေးကြေးရေး ဈေးကွက်ထဲမှာ ဒီငွေစက္ကူ ကျပ်နှစ်သောင်းတန်အသစ်တွေ အလုံးအရင်းနဲ့ဝင်ရောက်လာဖို့ ဆိုတဲ့ကိစ္စက လုံးဝလည်းမဖြစ်နိုင်ဘူး။ ဖြစ်လည်းမဖြစ်ပါဘူးလို့ အာမခံပါတယ်။ ဒါကြောင့် ငွေကြေးဟောင်းပစ္စ ဆိုတာ မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ မတည်ငြိမ်အောင် ကောလာဟလတွေ ထုတ်လွှင့်နေတာပဲဖြစ်ပါတယ်

တွေ့ဆုံမေးမြန်း စာ ၁၀